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Lysekils Stadsfullmäktiges Handlingar 1927 
 
1927 Lysekils N:r 1. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 januari 1927. 
 
§ 1. 
Såsom stadsfullmäktiges ordförande under år 1926 hade herr kontraktsprosten Fritz Lüsch 
utfärdat kallelse till detta sammanträde. 
 
§ 2. 
Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till och med slutet av år 
1930: 
 
1) Fabrikören Elis Luckey. 
2) Konsuln John Sterner. 
3) Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
4) Redaktören Axel Ljungberg. 
5) Fabrikören Gust. Karlson. 
6) Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
7) Handlanden S. P. Ekblad. 
8) Disponenten Ludv. Andersson. 
9) Mekanikern Otto Olsson. 
10) Gjutaren Karl Källén. 
11) Stenhuggeriförmannen Jakob Pettersson. 
12) Handlanden Frits G. Olsson. 
13) Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
14) Musikdirektören Karl Sandström. 
15) Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
16) Filaren Svante J. Johansson. 
17) Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
18) Lokföraren Hjalmar Sörensen. 
19) Inspektoren Lorentz Jonsson. 
20) Apotekaren Karl Aulin. 
21) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
22) Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
23) Redaktören Harald Fors. 
24) Glasmästaren Albert Andersson. 
 
§ 3. 
Upprop förrättades, varvid de i § 2 här ovan nämnda stadsfullmäktige voro närvarande, med 
undantag av herr Brännberg, för vilken förfall anmäldes på grund av riksdagsmannauppdrag. 
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T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 4. 
Under ordförandeskap av herr kontraktsprosten Fritz Lüsch skred man härefter till val av 
ordförande för året. 
 
Herr Luckey föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Herr Källén föreslog val av herr Brännberg. 
 
Då mera än ett namn föreslagits, företogs sluten omröstning, som utföll så, att herr Lüsch 
erhöll 14 och herr Brännberg 8 röster, medan 1 blank sedel avgavs. 
 
Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch förklarades alltså vald till ordförande för innevarande år 
och uttalade sitt tack till dem, som sålunda ånyo visat honom förtroende, samt hälsade 
stadsfullmäktigeledamöterna välkomna till det nya årets arbete härvid särskilt vänande sig till 
de nyvalda. 
 
§ 5. 
Härefter företogs val av vice ordförande för året. 
 
Herr Luckey föreslog omval av herr Sterner med acklamation. 
 
Herr Källén föreslog val av herr Brännberg. 
 
På grund av detta förslag företogs val med slutna sedlar och utföll så, att herrar Sterner och 
Brännberg vardera erhöll 11 röster, medan 1 blank sedel avgavs. 
 
Med anledning av det lika röstetalet företogs lottning, som utföll till herr Brännbergs förmån, 
vadan han förklarats vald till vice ordförande för innevarande år. 
 
§ 6. 
Det vid uppropet anmälda förfallet godkändes. 
 
§ 7. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Harald Foss och Albert 
Andersson. 
 
§ 8. 
Val efter de med 1926 års slut avgångna ledamöterna och suppleanterna i valkommittén skulle 
nu företagas för innevarande år. 
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Valet av ledamöter utföll så, att herrar kontraktsprosen Fritz Lüsch, disponenten Ludv. 
Andersson, riksdagsmannen Carl Brännberg och handlanden S. P. Ekblad omvaldes, och 
fabrikören Wiktor Lindbom nyvaldes. 
 
Suppleantvalet utföll så, att herrar fabrikören Elis Luckey och stenhuggeriförmannen Jakob 
Pettersson omvaldes, och mekanikern herr Otto Olsson nyvaldes. 
 
Till kommitténs ordförande omvaldes enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 9. 
Drätselkammaren anmälde, att den nyvalt herrar redaktören Axel Ljungberg och 
riksdagsmannen Carl Brännberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 10. 
Hamnstyrelsen anmälde, att den för detta år till respektive ordförande och vice ordförande 
omvalt herrar disponenten Ludv. Andersson och rådmannen Gunnar Nyblom. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 11. 
Från folkskolestyrelsen anmäldes, att till dess respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år omvalts herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och rektorn Sigfrid Sandström, 
och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 12. 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälde, att den nyvalt herrar handlanden 
P. A. Malmrot och konsuln Alfr. Bovik till respektive ordförande och vice ordförande för 
detta år. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 13. 
Brandstyrelsen anmälde, att den för innevarande år omvalt herrar riksdagsmannen Carl 
Brännberg och byggmästaren Rob. G. Christenson till respektive ordförande och vice 
ordförande, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 14. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 30 nästlidne 
december behandlade ärendet, byggnadsnämndens förslag till ändring av stadsplanen och 
byggnadsbestämmelserna, vid vilket tillfälle stadsfullmäktige beslöto att remittera viss del av 
ärendet till drätselkammaren. 
 
Med anledning av denna remiss förelåg nu följande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 7 januari 
1927. 
 
Närvarande: herrar redaktören Axel Ljungberg, konsuln Alfr. Bovik, byggmästaren Rob. G. 
Christensson, riksdagsmannen Carl Brännberg, mekanikern Otto Olsson och handlanden Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 6. Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 30 nästlidne december att till 
drätselkammaren remittera byggnadsnämndens förslag till ändring av stadsplanen och 
byggnadsbestämmelserna, i vad mån den å förslaget angivna tomtindelningen rör frågan om 
stadens framtida lösningsskyldighet av tomtdelar, som äro på olika ägares hand. 
 
På anmodan av drätselkammarens herr ordförande hade stadsingenjören inkommit med 
förteckning över den areal och de jordägare som berörs av den del av förslaget, vilken 
remitterats till kammaren. 
 
Förteckningen upptog följande arealer och jordägare:   areal. 
Del av inägolott XV ägare Emma Pihl    425 kvm. 
Del av inägolott XXI ägare Charlotta Wallin, med byggnad  210 ” 
Del av inägolott XXIV ägare J. A. Andersons barn   130 ” 
Del av inägolott XXIV ägare J. A. Andersons barn   70 ” 
Del av inägolott XXV och XXVI ägare Axel Nilsson (även gatumark) 500 ” 
Oskiftad mark ägare Christina Boklund    325 ” 
Del av inägolott LII och LIII ägare O. G. Löfving   75 ” 
Del av inägolott XLVII ägare Ad. H. Lycke m. fl.   225 ” 
Del av inägolott XLV ägare Skandiaverken, A.-B.   225 ” 
Del av inägolott XXXV ägare Albin Pihl   315 ” 
    Summa tomtmark 2,500 kvm 
 
 
Sedan stadsingenjören för kammaren lämnat närmare anvisning å de ovan berörda 
markdelarna, beslöt kammaren att hos stadsfullmäktige såsom sin mening framhålla följande. 
 
Att den föreslagna tomtindelningen i görligaste mån tillgodose kravet på sparsamhet 
beträffande stadens skyldighet att träda emellan för åstadkommande av en ändamålsenlig 
fastighetsbildning; 
 
Att i samtliga fall, där lösenskyldighet föreligger, den föreslagna tomtindelningen uppgjorts 
så, att stadens lösningsplikt endast gäller tomtdelar, av vilka var och en är mindre än halv 
tomt; 
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Att, enär det nu icke är fråga om att söka fastställelse å tomtindelningen, och stadens 
lösningsplikt inträder först ett år efter det sådan fastställelse skett, möjlighet bör föreligga för 
en uppgörelse i godo mellan respektive ägare, vadan stadens kapitalutlägg för 
tomtindelningens successiva genomförande böra kunna begränsas till jämförelsevis ringa 
storlek. 
 
I förestående beslut deltog ej herr Christenson. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST. 
 
I samband med detta ärende till behandling även följande från drätselkammaren inkomna 
skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 13 januari 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Ekblad 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 18. Till förnyad behandling upptogs det vid drätselkammarens sammanträde den 7 dennes 
under § 7 i protokollet bordlagda ärendet, herr Oscar Ödmans skrivelse om att få för ett pris 
av 1.200 kronor för staden förvärva ett område å 335 kvadratmeter, vilket är beläget intill 
sökandens hus n:o 13 i Kyrkvik. 
 
Vid nämnda sammanträde uppdrog drätselkammaren åt herrar ordföranden och 
stadsingenjören att underhandla med herr Ödman om huruvida han vore villig betala 5 kronor 
per kvadratmeter för sagda område. 
 
Dylik underhandling hade nu skett, och hade herr Ödman därvid förklarat, att det högsta han 
kunde bjuda för området vore 1.250 kronor. 
 
Dock hade han uttalat önskemålet av att även få köpa en virka 1½ meter bred och 20 meter 
lång markremsa utmed södra sidan av den nuvarande tomten till ovannämnda hus samt 
erbjudit sig vilja betala ett pris av 4 kronor per kvadratmeter för den sammanlagda arealen, 
cirka 365 kvadratmeter, av båda förstnämnda områden. 
 
Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka följande i 
detsamma: 
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Att herr Ödman får köpa området å 335 kvadratmeter för ett pris av 5 kronor per kvadratmeter 
under förutsättning av att han då återtager sina till byggnadsnämnden ingivna besvär mot 
förslaget till stadsplaneändring, men att om herr Ödman ej vill ingå på dylik uppgörelse, 
drätselkammaren i så fall vill förorda, att stadsfullmäktige då måtte besluta att ifrågavarande 
område fortfarande må å stadsplanen vara utlagt såsom allmän plats. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Herr Ödman hade nämligen hos byggnadsnämnden besvärat sig över förslaget till ändring av 
tomtindelningen i Kyrkvik, evad det rör herr Ödmans tomt till huset n:o 13 i Kyrkvik. 
 
Herr Ljungberg redogjorde noggrant för drätselkammarens ståndpunkt till herr Ödmans 
ifrågavarande framställning och hemställde om bifall till drätselkammarens förslag i denna 
sak. 
 
Herr Sterner var böjd för en uppgörelse med herr Ödman enligt det av denne erbjudna priset. 
 
Herr Ekblad ansåg, att 5 kronor per kvadratmeter vore det lägsta pris, som kunde komma 
ifråga för detta område. 
 
Herr Christenson fann det ej vara skäl att nu avgöra denna del av ärendet utan föreslog dess 
bordläggning. 
 
Herr Ljungberg fäste stadsfullmäktiges uppmärksamhet på, att gatan mellan stadsparken och 
Gust. Johanssons fastighet föreslagits till en bredd av 8 meter enligt det föreliggande förslaget 
till stadsplaneändring, och att det borde räcka med hälften av denna bredd. 
 
Herr Christenson ansåg nämnda gata bli helt obehövlig, helst som stadsparken är ganska liten. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga såväl ärendet rörande ändring av stadsplanen och 
byggnadsbestämmelserna som frågan om sådan uppgörelse med herr Ödman som ovan nämts. 
 
§ 15. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
snickaremästaren herr K. Knutsson för ett pris av kronor en (1) per kvadratmeter försälja 
tomten n:o 16 inom kvarteret ”Drotten” vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 250 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 16. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få till Helena Hallenbergs 
stärbhus för ett pris av tio (10) kronor per kvadratmeter. Försälja tomten till huset n:o 78 vid 
Gamla Strandgatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 
230 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herrar Ljungberg och Sterner yrkade bifall till framställningen, och beslöt stadsfullmäktige 
enhälligt i enlighet härmed. 
 
§ 17. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
snickeriförmannen herr Rick. Berglund för ett pris av nio (9) kronor per kvadratmeter försälja 
tomten till huset n:o 8 i Kyrkvik, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka 235 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran. 
 
§ 18. 
Då dagens föredragningslista genomgåtts, avsade sig herr Ekblad ledamotskapet i kommunala 
arbetslöshets- och hjälpkommittén. 
 
Stadsfullmäktige beslöt godkänna avsägelsen och att uppdraga åt valkommittén att till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till återbesättande av den sålunda ledigvordna 
befattningen. 
 
§ 19. 
Herr Källén påtalade de skedda uppsägningarna och ifrågasatta indragningarna vid Lysekils 
järnväg vilket väckt misstämning på många håll, varför han uttalade önskemålet av närmare 
upplysningar i saken från styrelsehåll. 
 
Herr ordföranden hänvisade till stadsfullmäktiges protokoll av den 18 juni förra året, då 
frågan om direktiv till stadens ombud behandlades, och vid vilket tillfälle beslut i enlighet 
med drätselkammarens förslag fattades om uttalande av önskemålet om vidtagande av 
besparingar i den mån sådana kunna göras utan att förorsaka den trafikerande allmänheten 
olägenheter. 
 
Talaren framhöll, att järnvägsbolagets förlust under det gångna året torde uppgå till omkring 
60.000 kronor, vilken förlust mest har sin grund i de uteblivna stenfrakterna, och då det ej 
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funnos någon möjlighet för styrelsen att åstadkomma ökade inkomster för järnvägen, så vore 
det ej annat att göra en att söka nedbringa utgifterna. Man hade tänkt sig trenne sätt härvidlag 
nämligen minskning av utgifterna för slipers från 40- till 20.000 kronor och besparing å 
tjänstemannalöner med 20.000 kronor samt tågindragning, vilken senare fråga styrelsen 
bordlagt. Meddelade att det vore sanning, att de tre stationsföreståndarna uppsagts, men att 
lokmästaren själv sagt upp sig. Antog att respektive järnvägsmannaorganisationer komme att 
taga hand om sina medlemmar, varför stationsföreståndarnas utkomstmöjligheter för 
framtiden ej vore stängda. Påpekade lämpligheten av att järnvägsbolagets styrelse i lugn och 
ro finge sköta ifrågavarande angelägenheter. 
 
Herr Källén tackade för dessa upplysningar men ifrågasatte lämpligheten av att ändra tre 
stationer till hållplatser med kvinnlig betjäning. Ansåg att man för upphjälpande av 
järnvägens ekonomi borde försöka få posten förlagd till järnvägsstationerna vid linjen, 
 
Herr Ekblad var av den meningen, att järnvägen borde spara med hänsyn till de högre 
tjänstemännen och ej såsom skett huvudsakligen beträffande de lägre. 
 
Herr ordföranden meddelade, att underhandlingar angående posten redan inletts och 
påpekade, att järnvägens kontrakt endast innefattar två verkliga stationer nämligen Lysekil 
och Brodalen, och att de övriga avsetts att vara endast hållplatser. Vidare framhöll talaren, att 
varje framkommet förslag till förbättrande av järnvägens ekonomi synnerligen noga prövats, 
innan beslut fattats av styrelsen, vars sammansättning av ledamöter från olika håll och skilda 
politiska åskådningar borde göra, att den finge räkna med att ha allmänhetens förtroende. 
Sade sig gärna vara villig ställa sin plats i styrelsen till förfogande. 
 
Herr Foss fann, att man härvidlag liksom på många andra håll, att det skulle göras besparingar 
vid ett företag, hållit sig mest till de lägre inkomsttagarna. Ansåg det egendomligt att 
stenbolagen behövt transportera sten över järnvägen till Vrångebäck- framhöll att oviljan mot 
tillvägagångssättet med stationerna vore stark och allmän på landsbygden utan hänsyn till 
någon som helst politisk uppfattning. Talaren hade fäst sig vid ett uttalande i en insändare i en 
av ortstidningarna, i vilken det framhölls, att landsbygdens ombuds uppgifter på järnvägens 
bolagsstämmor enbart bestode i att sanktionera de stadsfullmäktigebeslut som på dessa 
stämmor framfördes genom stadens ombud. 
 
Herr Ljungberg ville ej fatta någon viss ståndpunkt till själva sakfrågan men framhöll 
olämpligheten av att stadsfullmäktige blev en parallellstyrelse med den ordinarie 
järnvägsstyrelsen, som tillsatts av bolagsstämman, och att det vore ganska ömtåligt att 
offentligen diskutera sådana spörsmål som de ifrågavarande. Talaren framhöll, att om 
järnvägens angelägenheter skulle börja att diskuteras såväl i Lysekils stadsfullmäktige som i 
landsbygdens kommunalfullmäktige och å dess kommunalstämmor, så kunde detta bliva till 
stor skada för järnvägen. 
 
Herr ordföranden anslöt sig helt till herr Ljungbergs uttalande i saken och framhöll, att 
Lelångenbanan, som endast under ett par års tid lämnat någon vinst och i övrigt gått med 
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förlust, aldrig givit stadsfullmäktige i Uddevalla anledning att blanda sig i densammas affärer, 
vilka ensamt skötts av järnvägens styrelse. Vidare ansåg talaren, att då härvarande 
järnvägsstyrelse inom sig har sådana experter på stenindustrins område som herrar Sterner 
och Tinggren, så komme nog stenindustrins berättigade anspråk att av järnvägen tillgodoses. 
 
Herr Sterner delade herr ordförandens uppfattning i saken och påpekade beträffande 
stenfrakterna, att det i många fall vore lämpligt för exportörerna att forsla stenen till egen 
lastplats. Beträffande besparingars åstadkommande i förevarande fall ansåg talaren det kanske 
vara bäst att uppsäga hela järnvägspersonalen. Framhöll den starka konkurrensen järnvägen 
har att utkämpa med bilarna, en konkurrens som varje dag skärpes. 
 
Sedan debatten förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige, att ärendet icke för närvarande 
skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
HARALD FOSS. 
ALBERT ANDERSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset onsdagen den 2 mars 1927 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekils N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 10 februari 1927. 
 
§ 20. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvande. T. f. 
borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 21. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Lindbom och Arsenius. 
 
§ 22. 
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Till ledamot i kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén valdes i enlighet med 
valkommitténs föreliggande förslag redaktören herr Harald Foss efter handlanden herr Sven 
Petersson Ekblad, som vid stadsfullmäktiges sammanträde den 13 nästlidne januari avsagt sig 
uppdraget. 
 
§ 23. 
Byggnadsnämnden anmälde, att den för detta år omvalt herrar borgmästaren Axel Sundberg 
och kamreraren Hugo Hallgren till respektive ordförande och vice ordförande. 
 
Anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 24. 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse anmälde, att den för innevarande år till respektive 
ordförande och vice ordförande omvalt herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch och edaktören 
Axel Ljungberg, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 25. 
Från renhållningsstyrelsen anmäldes, att den omvalt herrar handlarna Fritz G. Olsson och 
Evald Andersson till respektive ordförande och vice ordförande för innevarande år, och lades 
denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 26. 
Parkstyrelsen anmälde, att till dess respektive ordförande och vice ordförande för detta år 
omvalts herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och brandchefen Gust. A. Löfgren. 
 
Anmälningen lades till handlingarna. 
 
§ 27. 
Från polisnämnden anmäldes, att den till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år omvalt herrar byggmästaren Rob. G. Christenson och fabrikören Rich. 
Björsell, samt att till nämndens sekreterare för samma tid omvalts herr landsfiskalen Gunnar 
Nyblom, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 28. 
Handels- och sjöfartsnämnden anmälde, att till dess respektive ordförande och vice 
ordförande för detta år nyvalts herrar fabrikören Elis Luckey och disponenten Ludv. 
Andersson, vilken anmälan lades till handlingarna. 
 
§ 29. 
Kommunal mellanskolans styrelsen anmälde, att den för innevarande år till ordförande omvalt 
herr borgmästaren Axel Sundberg och till vice ordförande nyvalt överläraren herr Anders 
Jakobsson, och lades denna anmälan till handlingarna. 
 
§ 30. 
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Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 13 nästlidne 
januari under § 14 i protokollet bordlagda ärendet, drätselkammarens skrivelse rörande herr 
Oscar Ödmans framställning om att få köpa ett område å 335 kvadratmeter, vilket är beläget 
intill sökandens hus n:o 13 inom kvarteret ”Curman i Kyrkvik. 
 
Med anledning av detta ärende meddelade herr Ljungberg, att herr Ödman vidhölle sin 
ståndpunkt att ej vilja betala mer än 1,250 kronor för området i fråga, för vilket 
drätselkammaren föreslagit ett pris av 5 kronor per kvadratmeter. Detta skulle göra 1.675 
kronor för hela området. 
 
Talaren framhöll, att även om området utlades till öppen plats, så skulle ändå herr Ödmans 
besvär över stadsplaneförslaget kvarstå och yrkade med anledning härav, att stadsfullmäktige 
måtte avstå från varje förändring av kvarteret ”Curman” och från att försälja området till herr 
Ödman. 
 
Detta yrkande understöddes av herr Ekblad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla det av herr Ljungberg gjorda yrkandet i ärendet. 
 
§ 31. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 30 sistlidne december förelåg till behandling enligt § 
161 i protokoll följande ärende: 
 
Från Länsstyrelsen genom magistraten begärd förklaring med anledning av besvär över 
stadsfullmäktiges beslut av den 12 november 1926, § 120 i protokollet, om polismännens 
löneförmåner och tjänstgöring. 
 
Med anledning av detta ärende beslöto stadsfullmäktige vid nämnda sammanträde att 
remittera ärendet till polisnämnden för förslags upprättande till dylik förklaring. 
 
Ifrågavarande besvärsskrivelse var av följande lydelse: 
 
”Till Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län. 
 
Emot stadsfullmäktiges i Lysekil i bifogade protokollsutdrag av den 12 november 1926 
omförmälda beslut få vi, samtlige polismän i Lysekil, vördsamt anföra besvär. 
 
De av stadsfullmäktige beslutade lönebeloppen anse vi vara allt för lågt tilltagna. Under 
åberopande, dels av den för polismännen i Lysekil, Strömstad, Kungälv och Marstrand den 14 
december 1925 till Kungl. Maj:ts Befallningshavande ingivna skrivelsen, och dels av den 
Svenska Polisförbundet under september månad 1926 till Kungl. Maj:ts Befallningshavande 
översända skrivelsen, få vi vördsamt hemställa, att avlöningsbeloppen för oss ordinarie 
poliskonstaplar måtte fastställas till enahanda belopp, som enligt Svensk Författningssamling 
N:r 388 år 1921 och N:r 426 år 1925 skulle hava utgått till vid armén anställda 
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poliskonstaplar, därest de förlagts till Lysekil; nämligen lägst 3,060 och högst 3,816 kronor 
per år, jämte dyrtidstillägg därå. Beträffande extra poliskonstapelbefattningen; i vilken 
befattning i regeln torde få fullgöras en tjänstgöring av 48 timmar per vecka, hemställa vi, att 
för densamma måtte fastställas en avlöning av 2,500 kronor per år jämte dyrtidstillägg.  
 
Då vi redan under oktober månad 1925 ingåvo vår begäran om löneförhöjning, få vi dessutom 
vördsamt hemställa att de avlöningsbelopp, som av Kungl. Maj:ts Befallningshavande komma 
att fastställas, fastställas att utgå retroaktivt från den 1 januari 1926. 
 
I sammanhang med förestående vilja vi vördsamt erinra därom, att Kungl Maj:ts 
Befallningshavande för polisbefattning i det intill Lysekils stad gränsande municipalsamhället 
Slätten fastställt följande avlöningsförmåner: begynnelselön 2.400 kr., två ålderstillägg à 200 
kronor vartdera, samt 20 % dyrtidstillägg härå. Innehavaren av nämnda befattning, med vilken 
är förenad indrivningsverksamhet, är avsedd att huvudsakligen sysselsättas med sådan 
verksamhet och följer härmed särskild inkomst, som torde komma att uppgå till minst 500 
kronor. 
 
Stadsfullmäktige hava likaledes, såsom framgår av protokollsutdraget, fattat beslut rörande 
den tjänstetid som av oss skall fullgöras. 
 
Vi hålla före, att stadsfullmäktige härmed hava överskridit sin befogenhet. Enligt vad vi 
kunna finna, tillkommer det icke stadsfullmäktige utan Kungl. Majt:s Befallningshavande att. 
Jämlikt 15 § i polisreglementet och 17 och 18 §§ i normalinstruktionen, utfärda bestämmelser 
i berörda avseende. 
 
Vi hemställa därför, att stadsfullmäktiges ifrågavarande beslut måtte upphävas.  
 
Därest dena vår hemställan icke kan bifallas, hemställa vi att stadsfullmäktiges ifrågavarande 
beslut icke måtte oförändrat fastställas. Enligt beslutet skulle vi ordinarie poliskonstaplar få 
tjänstgöra 52 timmar per vecka enligt ”ordinarie turlista” samt i vissa fall 54 timmar. Enligt 
”särskild turlista” skulle vår tjänstgöring utgöra 56 timmar per vecka. I någon av dessa 
turlistor torde icke vara medräknade den tjänstgöring, vi få fullgöra vid fångforsling eller som 
fordrar resa till annan ort, Liksom icke heller den tjänstgöring, som vi få fullgöra vid teater- 
och cirkusföreställningar. Sådan tjänstgöring skulle vi sålunda få fullgöra utöver turlistan. 
Den ”särskilda turlistan” skulle tillämpas vid tillfällen, då någon polisman åtnjuter semester 
eller sjukledighet (tjänstledighet). Vår sammanlagda semesterledighet skulle utgöra tolv 
veckor. Sjukdagarna (sjukledigheten) hava, såsom framgår av bifogade utdrag ur 
poliskontorets dagbok, under senare år utgjort lägst 33 och högst 92 per år. enligt beslut skulle 
vi således under rätt avsevärd tid få tjänstgöra den längre tiden enligt ”särskild turlista”. I 
verkligheten skulle nog tiden dock bliva ännu längre. Vid flera olika tillfällen erfordras 
nämligen av en eller annan anledning förstärkt polisbevakning, och måste vi nog även då 
fullgöra längre tjänst än turlista utvisar. Detta framgår, anse vi, redan därav, att vi ordinarie 
konstaplar under tiden 1/11 1925 – 1/11 1926 fingo utöver turlistan fullgöra ej mindre än 
tillsammans 1332 timmars tjänstgöring, häri ej heller medräknade tjänsteresor eller 
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tjänstgöring vid teater- eller cirkusföreställningar. Och dock voro under nämnda tid till 
anställda två extra polismän, som vid behov inträdde i tjänstgöring under det enligt nu av 
stadsfullmäktige fattat beslut skulle allenast finnas en extra polisman. Det torde enligt vår 
mening erfordras anställande av flera polismän, ordinarie eller extra, för att vi skola kunna 
beredas dräglig tjänstgöring. 
 
Enligt 18 § i normalinstruktionen skall polisman, som huvudsakligen har att fullgöra 
patrulleringsverksamhet, tjänstgöra i medeltal högst 48 timmar per vecka. 
 
Vi skulle visserligen icke enligt uppgjord turlista huvudsakligen fullgöra 
patrulleringsverksamhet. Turlistan upptager nämligen tillsammans 119 timmars patrullering 
och 168 timmars vakt per vecka. Då emellertid extra tjänstgöringen till övervägande delen 
kommer att utgöras av patrullering och då tjänsteresor samt tjänstgöring vid teater- eller 
cirkusföreställningar torde böra jämställas med patrulleringstjänst, torde nog vår tjänstgöring 
åtminstone till hälften kunna sägas utgöras med patrulleringsverksamhet jämförbar 
tjänstgöring. Då dessutom vår tjänstgöring enligt turlista skulle till övervägande del fullgöras 
nattetid – vakt skulle fullgöras v en man hela dygnet, under det patrullering skulle äga rum 
allenast under tiden kl. 4 e. m. – 4 f. m. (utom lördag, då patrullering skulle äga rum från kl. 8 
f. m.), därav av två man under tiden 9 e. m. – 1 f. m. (natten till söndag till kl. 4 f. m.) samt i 
övrigt allenast av en man – skulle nog vår tjänstgöring bliva sådan, att normalinstruktionens 
ovan åberopade bestämmelse kunde å densamma tillämpas. 
 
Vi vilja dock finna oss uti, att vår tjänstgöring utsträckes till högst 52 timmar per vecka, men 
att denna tjänstgöring icke överskrides i annat fall eller på annat sätt än som omförmäles i 18 
§ i normalinstruktionen, och att således i nämnda tjänstgöringstid inräknas den tid, som åtgår 
för tjänsteresa och för fullgörande av tjänstgöring vid teater- eller cirkusföreställning. Särskilt 
vilja vi vända oss emot stadsfullmäktiges beslut i vad det avser att, då någon polisman har 
semester eller tjänstledighet, de övriga polismännen skola fullgöra dennes tjänst. Vi kunna 
icke finna, att någon semester på så sätt erhålles, utan endast ett tjänstebyte äger rum; och vi 
ifrågasätta starkt om sättet står i överensstämmelse med vad lagen stadgar om polismans rätt 
till åtnjutande av semester. 
 
Vi hemställa vördsamt, att vår tjänstgöringstid måtte begränsas till högst 52 timmar per vecka 
för oss vardera. 
 
Lysekil den 17 december 1926. 
 
J. A. WINGE. C. I. ALEXANDERSSON. 
 
P. A. MATTSSON. J. BERNDTSSON. 
 
J. H. LUNDÉN. ARTHUR SVANSTRÖM.” 
 
Förslag till sådan förklaring hade av polisnämnden upprättats följande föreliggande skrivelse: 
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”Protokoll, hållet vid sammanträde med polisnämnden i Lysekil den 25 januari 1927. 
 
Närvarande: Herrar Rob. G. Christenson, Rich. Björsell, Otto Olsson, Hjalmar Sörensen, 
Gösta Boheman, Karl Aulin, Karl Källén, Wiktor Lindbom och G. A. Löfgren samt vid 
protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§1. - - - 
 
§ 2. Föredrogs från Stadsfullmäktige remitterade ärendet angående de besvär polismännen i 
Lysekil anfört över stadsfullmäktiges beslut den 12 november 1926 angående polisnämndens 
avlöningar och tjänstetid och beslöt polisnämnden föreslå Stadsfullmäktige att till Kungl. 
Maj:ts Befallningshavande avgiva följande förklaring: 
 
”Till Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborg och Bohuslän. 
 
Sedan Kungl. Maj:ts Befallningshavande i länet genom Magistraten härstädes infordrat 
stadsfullmäktiges i Lysekil förklaring i anledning av de besvär polismännen i Lysekil anfört 
över stadsfullmäktiges beslut den 12 november 1926 angående polismännens avlöning och 
tjänstgöring, få stadsfullmäktige härmed anföra följande: 
 
Enligt stadsfullmäktiges ovannämnda beslut skulle avlöningarna till polismännen i staden 
utgå med följande belopp: 
 
Ordinarie polisman, begynnelselän   2,200:- 
4 ålderstillägg efter respektive 3, 6, 9 och 12 års  
tjänstgöring á 250:-    1.000:- 
   Slutlön Kronor 3,200:- 
Extra polismannen  Kronor  1,800:- 
 
Till nämnda avlöningar kommer dessutom beklädnadsersättning för de ordinarie polismännen 
med 250:- kronor per år, och 200 kronor före den extra polismannen vilket fullt förslår att 
täcka kostnaden för beklädnaden. 
 
Vid jämförelse med avlöningsförhållanden och förvärvsmöjligheterna å andra områden, samt 
för andra städer i Sverige gällande polislöner, anse fullmäktige de beslutade lönerna fullt 
skäliga, och med hänsyn till de stränga sparsamhet med stadens medel, som å alla områden 
måste iakttagas på grund av stadens brydsamma ekonomiska ställning, måste stadsfullmäktige 
motsätta sig varje höjning av de beslutade lönerna. 
 
Beträffande avlöningen åt extra polismannen synes hänsyn böra tagas därtill, att denna tjänst 
alltid torde komma att innehavas av unga män utan föregående utbildning i polisyrket, vilka 
ägna sig åt tjänsten för att snarast möjligt vinna meriter till ordinarie tjänst. För en man med 
förutsättningar för polisyrket torde därför tjänstgöringen som extra polisman icke kunna 
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antagas bliva av långvarigare beskaffenhet. Nuvarande tjänsteinnehavaren, klaganden 
Svanström, är endast 22 år gammal och har hittills icke förskaffat sig någon särskild 
utbildning i yrket. 
 
Avlöningen för honom synes därför mer än skälig och tål jämförelse med avlöningarne åt 
personer i motsvarande ålder med ställning i snart sagt vilket yrke som helst.  
 
Även vid bedömandet av avlöningen i lägsta lönegraden för ordinarie polisman torde hänsyn 
böra tagas därtill, att en sådan befattningshavare på grund av pensionsbestämmelserna numera 
torde kunna beräknas hava en ålder av 25 högst 30 år. 
 
Klagandens jämförelser med avlöningarne åt polismännen i Lyse socken äro så tillvida 
felaktiga, som dessa, enligt inhämtade upplysningar, icke ens tillnärmelsevis åtnjuta av de 
klagandena uppgivna extra inkomsterna och polisnämnden därtill själva måste bestrida 
kostnaderna för garantiförsäkring, skrivmaterial och fortskaffningsmedel i den mån sådant 
erfordras. 
 
Då polismännen i Lyse socken måste vara fullt kompetenta och dessutom dugliga 
skatteindrivare, är det förklarligt, att avlöningarna, med hänsyn till de stora skatterestantierna i 
kommunen, blivit satta så jämförelsevis högt. 
 
Klagandena vilja vidare göra gällande, att stadsfullmäktige genom beslutet om 
tjänstgöringstiden skulle ha överskridit sin befogenhet och motsätta sig därför den föreslagna 
tjänstgöringstiden. 
 
Stadsfullmäktiges beslut i denna del innebär endast ett godkännande av polisnämndens förslag 
till ändring i nuvarande polisorganisation. 
 
Enligt 13 § polislagen äger polisnämnden befogenhet upprätta förslag till lönestat för 
polisväsendet i staden ”samt till erforderliga ändringar i dess polisorganisation”. 
 
Polisnämnden har endast fullgjort detta sitt åliggande och ett förslag till polisorganisation i en 
stad av Lysekils storlek måste även innebära ett utgående ifrån vilken tjänstgöring, som skall 
åläggas polismännen, samt fördelningen av kontorsvakt och patrulltjänst, särskilt som 
polismän med huvudsakligen patrulltjänst, enligt bestämmelserna i 18 § av 
normalinstruktionen, icke kunna åläggas tjänstgöra i medeltal mer än 48 tim. per vecka. 
 
Då tjänstgöringen för polismännen härstädes huvudsakligen består av kontors- och 
nattvaktstjänst, har det varit nödvändigt att för organisationsfrågans bedömande ingå i detalj 
på frågan, huru denna tjänstgöring skall beräknas i förhållande till patrulltjänsten. 
 
Varje ordinarie polisman härstädes tjänstgör var femte natt som vakt å poliskontoret från kl. 8 
e. m. till kl. 10 påföljande f. m. Under denna tjänstgöring, som enligt polismännens egen 
önskan omfattar 14 timmar i följd, är polismannen berättigad ligga och sova, då – som här 
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oftast är fallet – något särskilt icke påkallar hans uppmärksamhet. Denna tjänstgöring i en 
småstad som Lysekil, med ett fåtal anhållna per månad, måste givetsvis betraktas som 
beredskapsvakt och kan sålunda icke jämställas med patrullering. En rättvis arbetsfördelning 
har därför synts berättiga till den beräkningen att en fullgjord nattvakt om 14 timmar beräknas 
motsvara omkring 8 timmars patrullering eller den tjänstgöring, som under ett dygn i medeltal 
bör avkrävas en polisman. 
 
Även övrig kontorsvaktstjänstgöring måste anses vara lindrigare tjänstgöring än patrullering, 
vilken mången gång måste fullgöras i köld och oväder. 
 
Enligt det antagna förslaget åligger det var och än de 5 ordinarie polismännen att i ordinära 
fall per vecka utföra: 
 
Patrullering     18,4 tim. 
Nattvakt     19,6 ” 
Kontorsvakt     14,- ” 
    Summa 52,- tim 
 
Härutöver skulle det åligga polisman, då särskilda omständigheter påkalla tillfällig 
förstärkning, tjänstgöra ytterligare högst 2 tim. per vecka. 
 
Extra polismännen skulle i ordinära fall per vecka utföra 27 tim. patrullering och 21 timmars 
reservtjänstgöring. 
 
Med hänsyn sålunda till tjänstgöringens art torde densamma icke kunna anses vara för högt 
tilltagen och torde icke ens tillnärmelsevis bliva så ansträngande som 48 timmars 
patrulltjänstgöring, varför bestämmelserna i 18 § av normalinstruktionen icke rimligtsvis 
torde kunna tillämpas härstädes å den beslutade organisationen. 
 
Det överklagade beslutet innebar visserligen att tjänstgöringen i vissa fall skulle ökas till 56 
timmar, men sedan stadsfullmäktige den 30 december 1926 beslutat att stadsvaktmästaren 
jämväl skall vara extra polisman, torde denna sistnämnda utökning av tjänstgöringen endast i 
undantagsfall bliva erforderlig, varför fullmäktige så till vida företräda sitt förut fattade beslut, 
att fullmäktige uttala sig för att även i s. k. särskilda turlistan, vilken skulle tillämpas då 
polisstyrkan var decimerad genom sjuk- eller sommarledigheter, tjänstgöringstiden 
fastställdes till 52 timmar, men i stället under dessa särskilda förhållanden reservtiden höjes 
från 2 till 4 timmar, allt per vecka. 
 
Enligt 13 § 3 och 4 momenten av normalinstruktionen åligger det polisman ”att, när helst det 
av särskild anledning kräves och oavsedt om därihenom det i andra stycket stadgade 
medeltalet för tjänstgöringstiden icke kan till fullo upprätthålla, utföra de tjänsteförrättningar, 
som kunna av förman anbefallas, samt att i fall, då omständigheterna å den ort inom distriket, 
där polismannen uppehåller sig, självmant vidtaga åtgärder till ordningens och säkerhetens 
upprätthållande därstädes. 
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Vid utomordentliga tillfällen, såsom (större) eldsvådor, upplopp och dylikt, skall tjänstefri 
polisman, som därom erhåller kunskap, självmant skyndsamligen anmäla sig hos 
vederbörande förman för den tjänstgöring, som kan av polismannen krävas.” 
 
Den av stadsfullmäktige stipulerade reservtiden 2 respektive 4 timmar per vecka torde sålunda 
böra tolkas endast som ett för båda parter nyttigt klarläggande av frågan i vilken utsträckning 
en polisman bör kunna beordras till tillfällig tjänstgöring utöver bestämd turlista innan 
särskild ersättning för övertidstjänstgöring bör utgå. 
 
I besvären hava polismännen jämväl hemställt att den tid de eventuellt äro upptagna med 
fångtransport eller tjänstgöring vid teater och cirkus skall inberäknas i den fastställda 
tjänstgöringstiden. 
 
Detta anspråk är uppenbarligen orimligt. Om exempelvis en polisman beordras föra en 
värnpliktig till Kungl. Flottans station i Stockholm eller Karlskrona åtgår för en dylik resa 2 ´a 
3 dygn. Beräknas tiden till 3 dygn eller 72 timmar skulle sålunda polismannen genom 3 
dagars resa, under vilken tid han givetvis är fri från annan tjänstgöring, hava fullgjort omkring 
1½ veckas tjänstgöring. Polismannen åtnjuter under resan traktamentsersättning och synes 
efter hemkomsten efter nödig vila, böra inträda i tjänstgöring. 
 
Tjänstgöringen vid teater eller cirkus betalas särskilt av arrangören per timma, efter av 
magistraten fastställd taxa, och är sålunda att betrakta som övertidsersättning. 
 
Kraven i dessa stycken synas sålunda falla på sin egen orimlighet. 
 
Beträffande av klagandena uttalade farhågor för att längre tjänstgöring än den fastställda 
skulle komma att avkrävas dem, torde dessa sakna fog för sig. Då tjänstgöringen bestämt till 
viss maximitid i medeltal per vecka, kommer tjänstgöring därutöver betraktas som 
övertidstjänstgöring och ersättas efter särskild taxa. 
 
Med ett förståndigt utnyttjande av polisorganisationen torde dock sådan övertidstjänstgöring 
icke komma ifråga annat än i alldeles säregna fall. 
 
Slutligen hava polismännen i sina besvär påstått att enligt den beslutade anordningen vid 
semestrar, polismännen praktiskt taget icke skulle kunna komma i åtnjutande av sådan 
ledighet, emedan de skulle tjänstgöra för varandra och sålunda endast göra ett tjänstebyte. 
 
Enligt förslaget skulle under en polismans semester de övriga fullgöra högst 56 tim. per vecka 
mot högst 54 tim i normala fall, reservtiden inberäknad. Under en fjorton dagars semester är 
polisman befriad från 108 tim. tjänstgöring och av denna fullgör en var av de 5 övriga 2 tim. 
vardera per vecka och för fjorton dagar tillhopa 20 timmar, eller om reservtiden tillägges 40 
timmar. Återstoden skulle fullgöras av extra polismannen och exekutorn. 
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Påståendet är sålunda väsentligt missvisande. Sedan numera stadsfullmäktige uttalat sig för att 
tjänstgöringen enligt turlistan för hela året skulle fastställas till 52 tim. per vecka och 
utökningen från 2 till 4 timmar endast skall ifrågakomma under särskilda omständigheter 
torde saken hava ringa praktisk betydelse. 
 
På grund av vad sålunda anförts få stadsfullmäktige, som bestämt hävda meningen att de 
fastställda lönerna äro skäliga och tjänstgöringen lindrig, hemställa, att besvären såsom 
obefogade måtte lämsas utan avseende. 
 
§ 3. --- 
 
Som ovan 
GUNNAR NYBLOM. 
 
Justeras: 
GÖSTA BOEMAN. 
KARL KÄLLÉN. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall framlämnade till ordföranden polisreglementet för Lysekil, 
vilket trätt i kraft den 1 dennes, och av vilket framgick, att den av stadsfullmäktige beslutade 
tjänstgöringstiden icke strider mot nämnda reglemente. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendets lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av 
hr Christenson, att antaga det av polisnämnden utarbetade förslaget att såsom 
stadsfullmäktiges förklaring över ifrågavarande besvär ingivas till Länsstyrelsen i Göteborg 
och Bohus län. 
 
§ 32. 
Från Lysekils Pilsnerdricksutskänknings Aktiebolag förelåg skrivelse med anhållan om 
stadsfullmäktiges yttrande över bolagsstyrelsens förslag till användning av bolagets 
vinstmedel, kronor 2,879:79, för tiden oktober t. o. m. december 1926, vilket förslag 
innefattade följande: 
 
6 % utdelning till aktieägarna, räknat från inbetalningsdagen  
den 1 februari 1926    330:- 
Avsättande till reservfond    287:98 
Överförande till vinst- & förlustkonto   2,261:81 
    Kronor 2,879:79 
 
Härjämte förelåg styrelse- och revisionsberättelser över bolagets verksamhet för nämnda tid, 
och hade revisorerna tillstyrkt bolagsstyrelsens förslag till dylik användning av ifrågavarande 
vinstmedel. 
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Stadsfullmäktiges ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige instämma i styrelsens av revisorerna tillstyrkta förslag till 
nämnda medels användning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt göra det uttalandet, att de intet hade att emot sagda förslag 
till vinstmedlens användning erinra. 
 
§ 33. 
Från brandstyrelsen förelåg förslag rörande eventuellt blivande överenskommelse mellan 
staden och Slättens municipalsamhälle om lämnandet av eldsläckningshjälp till detsamma. 
 
Då beslut inom brandstyrelsen i denna fråga fattades, var detsamma icke enhälligt utan till och 
med granska divergerande. 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Hr Christenson redogjorde noga för frågans uppkomst och behandling samt utvecklade sina 
synpunkter till densamma. 
 
Herr Brännberg ansåg det onödigt att i stadsfullmäktige driva upp strid i denna fråga på grund 
av de skiljaktiga meningar, som rått om densamma i brandstyrelsen. 
 
Herrar Sterner, Ekblad och Luckey förordade ärendets återremiss till brandstyrelsen. 
 
Herr Otto Olsson uttalade önskemålet av frågans avgörande i dag och framhöll, att det ej varit 
några meningsskiljaktigheter inom brandstyrelsen om själva förslaget, utan att dessa gällt 
huruvida överenskommelsen skulle bliva ett provisorium eller ej. 
 
Herr Ljungberg ansåg, att brandstyrelsens föreliggande förslag kunde godkännas med någon 
ändring i formuleringen, och att överenskommelsen kunde gälla på försök, ej provisorium, 
under ett års tid med tre månaders ömsesidig uppsägning. 
 
Herr ordföranden understödde förslaget om återremiss och ansåg, att Slättens 
municipalsamhälle borde godkänna preliminärt förslag i saken, varefter det skulle framläggas 
för stadsfullmäktiges prövning och godkännande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöt stadsfullmäktige, utan votering att återremittera 
ärendet till brandstyrelsen med uttalande av dels önskemålet om att dylik överenskommelse 
kunde göras på försök, ej provision, under ett års tid med tre månaders ömsesidig uppsägning, 
dels att Slättens municipalsamhälle borde godkänna preliminärt förslag i saken, varefter 
detsamma skulle framläggas för stadsfullmäktiges prövning och godkännande. 
 
§ 34. 
Från handels- och sjöfartsnämnden förelåg en så lydande skrivelse: 
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”Protokoll, fört vid sammanträde med Handels- och Sjöfartsnämnden i Lysekil den 28 januari 
1927. 
 
Närvarande: herrar inspektören Ludv. Andersson, f. lotsförmannen Emilius Hörman, 
handlanden J. A. Jacobsson, fabrikören Wiktor Lindbom, skeppsmäklaren Axel Olsson och 
undertecknad, Elis Luckey. 
 
§ 1. Från Kungl. Generaltullstyrelsen hade genom Tullkammaren härstädes inkommit en 
skrivelse angående packhusområde för Lysekil. 
 
Efter debatt beslöt nämnden enhälligt att ingå till Stadsfullmäktige med förslag till dylikt 
packhusområde för södra hamnen: hamnområdet från järnvägsbryggan till båthamnen vid det 
så kallade billighetsbadet; och för norra hamnen: området från tullvaktstugan i spruthuset till 
och med kålgårdskajen. 
 
Stadsingenjören skulle anmodas uppgöra skisser över dessa områden.  
 
Enligt Tullkammarens i Lysekil meddelande bör expedition av handlingar i detta ärende till 
Kungl. Generaltullstyrelsen ske genom Tullkammaren. 
 
Som ovan. 
ELIS LUCKEY. 
 
Justeras: 
WIKTOR LINDBOM. 
L. ANDERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att genom härvarande tullkammare hos Kungl. 
Generaltullstyrelsen ansöka om fastställelse av dylika packhusområden i Lysekil enligt vad i 
förenämnda skrivelse angivits och enligt karta, som kommer att biläggas ansökningen. 
 
§ 35. 
Handels- och sjöfartsnämnden hade till stadsfullmäktige överlämnat nedanstående skrivelse 
tillika med nämndens protokoll för den 24 nästlidne januari med tillstyrkan om bifall till 
framställningen i nämnda skrivelse: 
 
”Till Handels- och Sjöfartsnämnden, Lysekil. 
 
Undertecknad styrelse får härmed på uppdrag av Lysekils Hantverks- och Industriförening på 
dess sammanträde den 9 dec. 1926 hemställa hos Eder, att Ni vilja lämna Eder tillstyrkan hos 
Kunglig Maj:t för den ansökan som inlämnats för en busslinje Lysekil – Skalhamn och 
Lysekil – Sjöbol. 
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Det är alldeles påtagligt att en busslinje, som den planerade med Skalhamn, Sjöbol med 
närliggande platser och samhällen kommer att för Lysekils stad draga med sig en del goda 
fördelar icke minst på handelns och affärslivets område. 
 
Det finns som bekant flerfaldiga exempel på, att i städer där busstrafik kommit till stånd, just 
affärslivet fått fart och framgång på grund av nämnda trafikmedel. Vår närmaste grannstad 
Uddevalla står just i begrepp att upprätta busslinjer bland annat berörande Fiskebäckskil och 
Grundsund. Även detta ett bevis på den stora betydelse som genom busstrafik kan tillföras ett 
handelscentrum. 
 
Det har också från lantbefolkningens sida i de trakter, bussen skulle passera, vistats ett stort 
intresse för dess tillkomst. Att trafiken på Lysekils Järnväg skulle bliva lidande av busslinjens 
tillkomst behöver ej befaras då det är minst 7 kilometer från berörda platser och närmaste 
station på LyJ. Trafikmöjligheterna till dessa platser äro ganska besvärliga och befolkningen 
uttalar därför som en allmänt omfattad önskan att linjen måtte komma till stånd. Att 
förbindelsen blir till stort gagn kan knappast bestridas. 
 
Lysekil den 13 dec. 1926 
 
Styrelsen för Lysekils Hantverks- och Industriförening. 
 
WIKTOR LINDBOM, GORDON WIKSTRÖM. ALBERT ANDERSSON. 
A. J. OLSSON. EMILJ JOHANSSON. AXEL PEHRSSON.” 
 
 
Skrivelserna i ärendet lästes, varefter följande talare yttrade sig under den i det samma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Luckey påpekade, att handels- och sjöfartsnämnden varit fullt enig om att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen. 
 
Herr Sterner sade sig vilja fasthålla sin föregående uppfattning om, att linjerna i fråga ej 
komme att tillföra större resandeström, men väl i stället förorsaka järnvägen och de här 
trafikerande passagerarebåtarna stort ekonomiskt avbräck. Järnvägens ekonomi är redan 
undergrävd genom den starka biltrafiken, och skulle man nu få dessa båda busslinjer, så 
kommer järnvägens trafik att ytterligare minskas. 
 
Herr Ludv. Andersson talade för bifall till framställningen, då han hyste den uppfattningen, att 
varken järnvägen eller passagerarebåtarna komme att lida någon nämnvärd skada, om dessa 
busslinjer skulle komma till stånd. 
 
Herr t. f. borgmästaren Centerwall redogjorde för de yttranden från styrelsen för Lysekils 
Järnvägsaktiebolag och passagerarbåtarnas rederier magistraten infordrat med hänsyn till 
dessa busslinjer. Att järnvägen skulle lida av sådan trafik vore otvivelaktigt, och 
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ifrågavarande rederier hade förklarat sig skola upphöra med passagerarbåtstrafiken på de 
hamnplatser, vilka finge bussförbindelse med Lysekil. 
 
Herr Ludv. Andersson ansåg nämnda rederiets uttalade endast vara ett tomt hot, varvid man ej 
borde fästa något avseende. 
 
Herr Brännberg fann det ganska förklarligt att järnvägens styrelse och båtarnas rederier söka 
att hindra uppkomsten av dessa busslinjer, men det vore dock ett faktum, att snabba och 
bekväma förbindelser gåvo större rörlighet åt affärslivet. Anslöt sig till bifallsyrkandet. 
 
Herr Ekblad framhöll det fullt berättigade i, att dylika busslinjer komme till stånd, och 
understödde bifallsyrkandet. 
 
Herr ordföranden sade sig vilja rösta för avslag härvidlag och påpekade, att han i likhet med 
herr Sterner varit med om att inom styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag avstyrka dessa 
busslinjers upprättande samt uttalade förhoppning om, att Stångenäs vägstyrelse komme att 
säga nej till detta projekt liksom Sotenäs vägstyrelse gjort med hänsyn till busslinjen 
Hallinden – Sotenäs. 
 
Herr Ljungberg ansåg det hava varit bäst, om förslaget ej kommit upp i stadsfullmäktige, men 
då nu så skett, kunde man ej gärna rösta emot detsamma. talaren trodde dock ej, att dessa 
busslinjer skulle få så stor betydelse, och uppenbart vore det, att genom desamma icke något 
nytt handelsområde kunde vinnas för staden. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till att avstyrka framställningen, dels att avstyrka densamma förklarat den förstnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringspropositionen: 
 
”Den, som vill, att stadsfullmäktige skola hos Kunglig Maj:t tillstyrka bifall till dylik 
framställning om dessa busslinjer, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att hos Kunglig Maj:t avstyrka bifall till dylik 
framställning om dessa busslinjer.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herrar Christenson och Jonson ej deltogo, 
röstade herrar Brännberg, Luckey, Ljungberg, Karlson, Ekblad, Ludv. Andersson, Otto 
Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Sandström och fröken 
Wallentin samt herrar Johansson, Aulin, Lindbom, Arsenius, Foss och Albert Andersson ja, 
men herrar Sterner, Sörensen och ordföranden nej. 
 
Med 19 röster mot 3 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen. 
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Mot detta beslut inlämnade herrar ordföranden och Sterner senare följande reservation: 
 
”RESERVATION”. 
 
Mot ovanstående beslut reservera sig undertecknade av följande skäl: 
 
Den tillärnade busslinjen kommer på en sträcka av cirka 7 kilometer följa Lysekils järnväg, 
som härunder tvenne gånger korsa landsvägen, och det ligger följaktligen i öppen dag, att den 
kommer att avhända järnvägen inkomster, som annars kunde influtit den samma. 
 
Mellan busslinjens ändstationer i Lyse och Lysekil finnas redan nu följande 
kommunikationer: till sjöss: 6 dagar i veckan, därav 4 tur och retur och 2 i endera riktningen; 
med järnvägen Lysekil – Lyse 3 ggr dagligen i vardera riktningen, lördagar 4. Dessutom 
finnas i Lyse tre och i Lysekil flera trafikbilars för tillfälliga hastigt påkomna resor, vadan det 
legitima kommunikationsbehovet får anses var fullt tillfredsställt med nuvarande anordningar. 
 
Nöjeslystnadens eventuella behov av nya kommunikationer torde i våra dagar knappast i 
högre grad böra uppmuntras. 
 
Stadsfullmäktiges majoritet må hava att stödja åtgärder, som het visst menligt komma att 
inverka på värdet av det kapital Lysekils stad och dess enskilda offrat för att åstadkomma 
järnvägen Lysekil – Smedberg, men det ännu större kapital andra kommuner. Länets landsting 
och staten tillsammans tecknat i detta företag borde icke utan tungt vägande skäl genom extra 
åtgärder utsättas för ännu större risk, än som redan genom motorfordonens utbredning 
förefinnes. 
 
Från Sjöbol är avståndet till Rixö stenhuggeri enligt sjökort ½ distansminut, således föga över 
900 m. komme den tillärnade busslinjen till stånd, ligger nära till hands, att befolkningen i 
Rixö anlitar denna linje i Rixö anlitar denna linje och fortsätter sjöledes i stället för som 
hittills med Lysekils järnväg till Lökebacken. Konsekvent måste licens för denna busslinje 
leda till nya sådana på den goda Stångenäsvägen utefter hela järnvägen, och räntabiliteten av 
det i Lysekils järnväg nedlagda kapitalet förvandlas i ett ännu större minus än det på kronor 
60.000:-, som trafikräkenskaperna för sistförflutna året utvisa.  
 
FRITZ LÜSCH.  JOHN STERNER.” 
 
§ 36. 
Från drätselkammaren förelåg skrivelse med begäran om bemyndigande att få till 
grosshandlaren herr John Forsell försälja delar av tomten till huset n:o 13 vid Färgaregatan på 
följande villkor: 
 
Staden försäljer till herr Forsell området B för ett pris av kronor tre (3) per kvadratmeter och 
området D för ett pris av 50 öre per kvadratmeter. 
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Då enligt skrivelsen bilagd kartskiss området B innehåller en areal av cirka 65 kvadratmeter 
och området D cirka 190 kvadratmeter, skulle de betinga ett pris av respektive cirka 195 och 
95 kronor eller sammanlagt cirka 290 kronor. 
 
Herr Forsell skulle till staden i utbyte enligt nämnda kartskiss överlämna området A 
innehållande en areal av cirka 35 kvadratmeter, och skulle priset därå beräknas till kronor en 
(1) per kvadratmeter, vadan priset å detta sistnämnda område skulle uppgå till cirka 35 
kronor, och skulle herr Forsell alltså erlägga ett belopp till staden härvidlag å cirka 255 
kronor. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning och byte. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 37. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att enligt skrivelse 
bilagd kartskiss få till snickaremästaren herr Karl Andersson försälja tomten till huset n:o 19 
vid Stora Kyrkogatan på följande villkor: 
 
Att den areal av 335 kvadratmeter, vilken utgör den bättre delen av tomten, betalas med sex 
(6) kronor per kvadratmeter och den övriga delen av tomten, cirka 500 kvadratmeter, med en 
(1) kronor per kvadratmeter, vadan totalpriset för tomten skulle uppgå till cirka 2,510 kronor. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 38. 
Revisionsberättelse över parkstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1926 förelåg, och 
beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 39. 
En förteckning över vid 1926 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige förelåg enligt --- 
Bil. N:o 12, 1926. 
 
Denna bilaga hade före detta sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Ärendet föranledde ej någon diskussion. 
 
§ 40. 
Från Sveriges pomologiska förening förelåg cirkulärskrivelse med hemställan om, att 
stadsfullmäktige måtte på grund av i skrivelsen anförda skär taga under övervägande 
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lämpligheten av förbud mot handel med utländska trädgårdsprodukter på stadens allmänna 
salutorg. 
 
Fröken Wallentin påpekade, att framställningen är baserad på att stödja den inhemska 
trädgårdshanteringen och yrkade bifall till förslaget. 
 
Herr Källén ansåg, att stadsfullmäktige icke borde taga någon befattning med denna 
framställning. 
 
Herr ljungberg delade denna uppfattning men fann det lämpligare, om det blivande beslutet 
innebure, att framställningen i fråga icke skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd och 
yrkade bifall härtill. 
 
Herr ordföranden framhöll, att fog kunde föreligga för sådant förbund med hänsyn till 
torghandeln på onsdagar och lördagar med framställde dock intet yrkande. 
 
Herr Källén förenade sig med det av herr Ljungberg gjorda yrkandet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av dessa yrkanden förklarat herr Ljungbergs yrkande vara med övervägande 
ja besvarat, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla herr Ljungbergs yrkanden, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla fröken Wallentins yrkade.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Ekblad, Otto Olssn, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Johansson, 
Sörensen, Jonsson, Aulin, Arsenius, Foss och Albert Andersson ja, men herrar Luckey, 
Sterner, Karlsson, Ludv. Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar 
Christenson, Lindbom och ordföranden nej. 
 
Med 15 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att framställningen i fråga 
icke skulle föranleda någon stadsfullmäktiges åtgärd, 
 
§ 41. 
Genom föreliggande skrivelse avsade sig apotekaren herr Karl Aulin på grund av förestående 
avflyttning till Falun att vara stadsfullmäktig och suppleant i polisnämnden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att godkänna avsägelsen och att hos magistraten anhålla om ny 
sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige i herr Aulins ställe. Dessutom 
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beslöto stadsfullmäktige uppdraga åt valkommittén att upprätta förslag å ny suppleant i 
polisnämnden efter herr Aulin. 
 
Herr ordföranden framförde sitt och stadsfullmäktiges tack till den avgående ledamoten. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH.  
WIKTOR LINDBOM. 
S. V. B. ARSENIUS. 
 
Att ovanstående protokoll efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst å 
rådhuset lördagen den 19 mars 1927 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekils N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 24 mars 1927. 
 
§ 42. 
Utdrag av magistratens protokoll för den 14 dennes föredrogs och framgick därav, att efter 
skedd sammanräkning för utseende av ledamot i stadsfullmäktige efter apotekaren herr Karl 
Aulin, som på grund av förestående avflyttning till Falun avsagt sig uppdraget, postmästaren 
Gösta Boheman befunnits komma herr Aulin närmast i röstetal och sålunda förklarats vald till 
stadsfullmäktige för tiden t. o. m. den 31 december 1930. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Herr ordföranden hälsade herr Boheman välkommen åter i stadsfullmäktiges krets. 
 
§ 43. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden, Ludv. Andersson och Wiktor Lindbom 
voro frånvarande med anmälda förfall, den förstnämnda på grund av riksdagsmannauppdrag. 
 
T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien, Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
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§ 44. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 45. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Boheman och Jonsson. 
 
§ 46. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till suppleanter i polisnämnden 
herrar juveleraren Gordon Wikström och stenhuggaren Karl E. Karlsson efter herrar 
apotekaren Karl Aulin, som på grund av förestående avflyttning till Falun avsagt sig 
uppdraget, och stenhuggaren Gustaf Verner Karlsson, som avrest till Amerika. 
 
§ 47. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 23 februari 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist, Karlson och Ekblad 
samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 43. Förslag hade framkommit om att sammanföra uppbörden av grundavgifter till 
pensionsväsendet med kronouppbörden, vilken åtgärd skulle medföra många fördelar, 
däribland främst ett nedbringande av restantierna å dessa avgifter. 
 
Upplysningsvis meddelades att såväl Uddevalla som åtskilliga andra städer uppbära nämnda 
avgifter samtidigt med kronoutskylderna. 
 
Med anledning härav beslöt drätselkammaren hos stadsfullmäktige föreslå, att 
stadsfullmäktige måtte besluta om att jämlikt § 13 i lagen om allmän pensionsförsäkring den 
30 juni 1913 till Konungen ingiva underdånig ansökan om att uppbörden av grundavgifter till 
pensionsväsendet må få verkställas i samband med kronouppbörden. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla det föreliggande förslaget. 
 
§ 48. 
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Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten och 
kloakledningar den 22 febr. 1927. 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Olsson och Källén samt stadsingenjören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 16. Genom föreliggande skrivelse ansökte herr konsuln John Sterner om rätt för friherre 
Herman Fleming och doktor Ernst Salén att få inrätta en vattenklosett i vartdera av deras 
respektive hus n:ris 41 och 62 i Kyrkvik, och till vilka klosetters spolning vatten skulle 
användas från stadens vattenledning. 
 
I skrivelsen begärdes, att, då dessa klosetter endast komme att användas cirka 2½ månader 
årligen, inträdes- och årsavgifter måtte sättas till respektive 50 och 15 kronor. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen på av 
stadsfullmäktige villkor, dock med den skillnaden att på grund av klosetternas korta årliga 
användning årsavgifterna bestämmas till 15 kronor. 
 
I övrigt sökandena härvidlag ställa sig till efterrättelse för att stadens vatten och 
kloakledningar gällande reglementet. 
 
Någon sänkning av den fixerade inträdesavgiften i detta fall ansåg dig däremot styrelselsen ej 
kunna stadsfullmäktige tillstyrka. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 11 dennes hade hälsovårdsnämnden 
beslutit att, i vad på nämnden ankommer, bevilja tillstånd till inrättandet av dessa 
vattenklosetter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning i enlighet med i 
vattenstyrelsens skrivelse nämnda villkor. 
 
§ 49. 
Över nykterhetsnämndens räkenskaper och förvaltning för år 1926 förelåg revisionsberättelse, 
och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 29 
 

§ 50. 
Års- och revisionsberättelser för år 1926 över Lysekils föreläsningsförenings jämte dess 
folkbiblioteks räkenskaper och förvaltning förelågo, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den 
tid revisionen omfattade. 
 
§ 51. 
Över Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas räkenskaper och 
förvaltning för år 1926 förelåg revisionsberättelse. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 52. 
Från Kungl. Telegrafverkets linjedirektör i Göteborg förelåg skrivelse varigenom meddelades, 
att de av stadsfullmäktige den 30 december 1926 uppställda villkoren rörande 
överenskommelses träffande mellan staden och Telegrafverket om ledningars framdragning 
m. m. äro för Telegrafverkets del oantagbara, och lades denna skrivelse till handlingarna. 
 
§ 53. 
Genom föreliggande skrivelse meddelade magistraten, att Kungl. Maj:t förordat om fortsatt 
tillämpning av viss taxa å hamnavgifter i Lysekil, vilket beslut finnes intaget i Kungl. Maj:ts 
Befallningshavandes allmänna kungörelser n:r 282 för den 23 december 1926. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 54. 
Från stadsfullmäktiges ordförande kontraktsprosten Fritz Lüsch, förelåg en så lydande 
motion: 
 
”Till Lysekils Stadsfullmäktige. 
 
Undertecknad får härmed föreslå, att Stadsfullmäktige i syfte att erhålla dels snabbare postala 
förbindelser med andra delar av vårt land, särskilt huvudstaden, och dels en ankomst liktidig 
med den nuvarande för sista tåget behagade ingå till Kungliga Järnvägsstyrelsen, innan 
sommartidtabellen fastlåses, med närslutna skrivelse. 
 
Möjligheten, att den till ingen föranleder, bör icke avhålla, enär den motsatta möjligheten är 
minst lika stor, och i så fall av vilken utgång som helst staden har det goda medvetandet att 
hava gjort allt den kunnat för att skaffa sig bättre förbindelser.  
 
Lysekil den 18 mars 1927. 
 
FRITZ LÜSCH.” 
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Herr Ljungberg framhöll, att det möjligen kunde vara förenat med en viss fördel att 
kvällståget finge anknytning med nedgående stockholmståget, särskilt med hänsyn till en 
eventuell för- och eftersäsong för badorten. 
 
Beträffande morgonförbindelsen så hade talaren erhållit ett brev från en järnvägsman inåt 
landet, vilken ansett att statens järnvägar lätt borde ordna frågan på av motionären antytt sätt. 
 
Yrkade bifall till motionen. 
 
Herr ordföranden hade också från högre järnvägsmannahåll erfarit, att morgontågets tabell 
skulle kunna ändras utan några svårigheter. 
 
Talaren ifrågasatte dock fördelarna för dem, som ännu besöka badorten under nämnda tider, 
att resa med badtåg, då dessa resande komme att använda sig av nattåg. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla motionen. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
GÖSTA BOHEMAN. 
LORENTZ JONSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset måndagen den 4 april 1927 betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekil N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 5 maj 1927. 
 
§ 55. 
Upprop förrättades, varvid herrar vice ordföranden och Boheman voro frånvarande med 
anmälda förfall, den förstnämnde på grund av riksdagsmannauppdrag. 
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T. f. borgmästaren, herr e. o. hovrättsnotarien Josef Centerwall övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 56. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 57. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Christenson och Sörensen. 
 
§ 58. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 13 sistlidne 
januari under § 14 i protokollet bordlagda ärendet, byggnadsnämndens förslag till ändring av 
stadsplanen och byggnadsbestämmelserna för Lysekils stad. 
 
Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 10 sistlidne februari under § 30 i 
protokollet utesluta de av byggnadsnämnden föreslagna ändringarna i stadsplanen beträffande 
kvarteret ”Curman”, vadan anledningen till herr Oscar Ödmans till byggnadsnämnden ingivna 
klagoskrift bortfaller. 
 
Från byggnadsnämnden förelågo utdrag av dess protokoll för den 4 november och 13 
december 1926, respektive §§ 75 och 79. 
 
Härav förelågo följande handlingar: 
 
1915 års stadsplanekarta. 
 
Karta över nya stadsdelen. 
 
Karta över gamla stadsdelen. 
 
Särskilda byggnadsbestämmelser. 
 
Beskrivning till förslagen. 
 
1 ex. av vardera Lysekilsposten och Kuriren innehållande byggnadsnämndens kungörelse om 
förslagens utställande. 
 
Avskrift ab nu gällande byggnadsbestämmelser. 
 
Arkitekt Blancks utredning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med iakttagande av vad ovan nämts godkänna 
ifrågavarande förslag till ändring av stadsplanen och byggnadsbestämmelserna samt att 
genom magistraten hos Konungen i underdånighet söka fastställelse å dessa ändringsförslag. 
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I samband med förestående ärende hemställde herr Christenson till herr ordföranden, att 
denne måtte för byggnadsnämnden framhålla önskemålet av att ändringen av 
byggnadsbestämmelserna för kvarteret ”Mollén” snarast måtte tagas under behandling, vilket 
herr ordföranden lovade ombesörja. 
 
§ 59. 
Med anledning av stadsfullmäktiges remiss enligt beslut den 10 februari i år av ärendet 
rörande överenskommelse med Slättens municipalsamhälle om eldsläckningshjälp hade en så 
lydande skrivelse inkommit. 
 
”Utdrag ur protokoll, hållet med brandstyrelsen i Lysekil den 11 april 1927. 
 
Närvarande: herrar Brännberg, ordförande, Christensson, Olsson, Löfberg, Högberg och 
brandchef Löfgren. 
 
§ 10. Frågan om uppgörelse med Slättens municipalsamhälle angående ersättning till Lysekil 
för släckning av eldsvådor inom Slätten behandlades ånyo. 
 
Oaktat brandstyrelsen i sitt till Slätten avlämnade förslag om sådan ersättning uppställt som 
villkor, att Slätten skulle före den 1 innevarande april avgiva besked om antagande eller 
förkastande av förslaget, hade intet som helst meddelande härom inkommit. 
 
Härtill kommer, att Slätten icke lämnat någon som helst ersättning för hittills av Lysekils 
brandkår utfört släckningsarbete inom Slätten, samt att Svenska Brandtarifföreningen, 
Allmänna Brand m. fl. brandförsäkringsbolag föreslaget, att om avtal med Slätten kommer till 
stånd, Lysekils borgarbrandkår skulle utökas med fem man, varigenom staden skulle få 
vidkännas en merkostnad av minst 1.000:- per år. 
 
Under dessa förhållanden beslöt brandstyrelsen, att Lysekils brandkår icke bör utföra 
eldsläckning inom Slätten intill dess setta senare samhälle avgivit ett för Lysekils 
vidkommande antagbart erbjudande beträffande ersättningen. 
 
Som ovan 
EMIL LÖFBERG. 
 
Justeras: 
C. BRÄNNBERG.  ROB. G. CHRISTENSON. 
OTTO OLSSON. CARL HÖGBERG. 
 
Rätt utdraget betygar 
  EMIL LÖFBERG.” 
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Herr Ekblad ansåg, att samhället i fråga ej begärt sådan hjälp, varför staden ej bör påtvinga 
detsamma dylik uppgörelse. 
 
Herr Otto Olsson redogjorde närmare för frågans innebörd och påpekade, dels att begäran om 
sådan uppgörelse verkligen förelegat från Slättens municipalsamhälle, del att staden för 
släckningen av branden hos Nordfeldts å Slätten fått endast halv ersättning från 
brandstodsbolagen, som ansett att slätten bort betala andra hälften, vilket detta samhälle 
emellertid uraktlåtit. 
 
Herr Christenson framhöll, att Slätten under 20 á 30 års tid utan ersättning begagnat sig av 
stadens brandväsen och därigenom erhållit lägre brandpremier, samt att brandstyrelsens 
föreliggande skrivelse egentligen ej innebure något svar på remissen utan utgjorde ett 
meddelande till stadsfullmäktige om att styrelsen redan fattat beslut i ärendet. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande lägga skrivelsen till handlingarna samt att 
avskriva ärendet om dylik uppgörelse. 
 
§ 60. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 april 1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och Ekblad samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 73. Drätselkammaren behandlade vid sitt sammanträde den 20 sistlidne januari en skrivelse 
från herr borgmästaren Axel Sundberg rörande den Murrayska villafastighetens eventuella 
användning för en hydrografisk biologisk station. 
 
Av skrivelsen framgick, att förutsättningen för dylik användning vore att villan med 
äganderätt överlämnas till staten, och av vederbörande hade önskemål uttrycka om att staden 
måtte återlämna donationen till professor Murray med villkor, att denne skänker 
ifrågavarande villafastighet till staden för inrättande av sådan station. 
 
Stadsfullmäktiges ordförande, herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, var på anmodan av 
drätselkammarens herr ordförande närvarande vid sammanträdet och redogjorde i ett 
anförande för frågans innebörd och för de förhandsundersökningar, som i saken gjorts samt 
för de samtal han i frågan haft med professor Pettersson, doktor Ekman m. fl. Vidare sade sig 
talaren vilja framställa skriftlig förfrågan till donator, huru denne ställer sig till förslaget. 
 
Drätselkammaren beslöt vid nämnda tillfälle att bordlägga ärendet, och upptogs det vid 
dagens sammanträde till förnyad behandling. 
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Efter en stunds diskussion beslöt kammaren överlämna ärendet till stadsfullmäktige med 
följande uttalande i detsamma: 
 
Drätselkammaren skulle hava varit mest tillfredsställd med att donationen kunnat förbliva i 
stadens ägo för tjänandet av något ur stadens synpunkt allmännyttigt ändamål. 
 
Med hänsyn dock till donator själv funnit det nu föreslagna sättet för egendomens användning 
tillfredsställande, har drätselkammaren icke velat motsätta sig, att staden utfäster sig att 
utlämna densamma till staden, så snart bindande beslut om stationens tillkomst blivit av 
stadsmakterna fattat. 
 
Drätselkammaren vill förorda att stadsfullmäktige genom stiftelsens styrelse söker vinna 
klarhet om, hur det skall förfaras med stiftelsens lösegendom. 
 
Vidare vill drätselkammaren förorda, att stadsfullmäktige till egendomens överlämnande 
knyta dett villkor, att densamma, med undantag för av staten gjorda speciella anläggningar, 
utan ersättning återlämnas till Lysekils stad i det fall, att staten icke längre finner anledning att 
behålla den nu tillämnade havsbiologiska stationen eller annat statligt företag. 
 
Återlämnas egendomen till staden, bör donators önskan om egendomens användning för 
någon allmännyttigt ändamål alltjämt vinna efterföljd. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från de justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att ansluta sig till det sålunda av drätselkammaren gjorda 
uttalandet. 
 
§ 61. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren, bemyndigande att för ett pris av åtta 
(8) kronor och 50 öre per kvadratmeter få till fröken Karin Cornér-Cornelius försälja tomten 
till huset n:o 15 i Kyrkvik (enligt 1873 års tomtreglering utgörande tomten n:o 29 och nu 
tillhörande kvarteret ”Bundsen”), vilken tomt enligt skrivelsen bilagd karta innehåller en areal 
av 270,5 kvadratmeter. 
 
Stadsingenjören hade ej funnit det nödigt inhämta byggnadsnämndens yttrande över den 
sålunda ifrågasatta tomtförsäljningen, då tomtförhållandena i detta fall äro fullt klara. 
 
På yrkande av herr Ljungberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens 
föreliggande framställning. 
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§ 62. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till åkaren 
herr Adolf Carlsson för ett pris av kronor en (1) per kvadratmeter försälja en nyutlagd tomt 
inom kvarteret ”Mjölnaren”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal 
av cirka 540 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 63. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande styrelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 28 april 1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Olsson, Ljungberg och Johansson samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 21. Källarmästaren herr Arnold Ohlsson ansökte genom föreliggande skrivelse om att få 
inrätta tvenne vattenklosetter i stadshotellet, till vilkas spolning vatten skulle användas från 
stadens vattenledning. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till framställningen, på av 
stadsfullmäktige antagna villkor. 
 
§ 22. Genom föreliggande skrivelse ansökte direktören herr Robert Kjellström om att få 
inrätta vattenklosettanläggning (1 eller 2 klosetter) i huset n:o 40 vid Kyrkviks Strandgata, 
och skulle för anläggningen behövligt spolvatten tagas från stadens vattenledning. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, dock med den skillnaden att, om klosetterna i fråga endast 
komme att användas under sommarmånaderna, årsavgift skulle då utgå med endast 15 kronor 
för vardera. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt med vattenstyrelsens föreliggande framställning och på i 
densamma nämnda villkor samt under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till dessa klosetters inrättande. 
 
§ 64. 
Förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse från Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län 
med begärt yttrande, i enlighet med § 17 i Kungl. förordningen angående försäljning av 
rusdrycker, över Systembolagets i Lysekil ansökan om rättighet att under åren 1928, 1929 och 
1930 idka detaljhandel med alla de i § 1 i nämnda förordning omförmälda slag av rsdryker. 
 
Av ansökningen framgick, att bolaget själv skulle idka utminutering av rusdrycker i sitt hus 
n:o 45 vid Kungsgatan. 
 
Antalet försäljningsställen skulle såsom för närvarande vara nio, nämligen: 
 
ett för utminutering av spritdrycker och viner, 
 
fem för utskänkning av spritdrycker och viner och  
 
tre för utskänkning av endast viner, 
 
samt förläggas sålunda: 
 
försäljningsstället för utminutering av spritdrycker och viner i bolaget fastighet n:o 45 vid 
Kungsgatan, 
 
fyra försäljningsställen för utskänkning av spritdrycker och viner vid Kungsgatan, Stora 
torget, i Stadsparken och vid Rosviksgatan och 
 
ett försäljningsställe till utskänkning av spritdrycker och viner i kvarteret ”Badhuset” samt 
 
ett försäljningsställe till utskänkning av endast viner i kvarteret ”Stadsparken” och 
 
två försäljningsställen till utskänkning av endast viner i stadsdelen Kyrkvik. 
 
Å samtliga försäljningsställen för utskänkning är denna avsedd att äga rum även annorledes 
än vid måltid till spisande gäster med undantag av utskänkningsställena för endast viner, där 
utskänkningen skall ske allenast vid måltid till spisande gäster och i sådan omfattning, som 
omförmälda Kunglig förordning medgiver, såvida icke Kungl. Maj:ts Befallningshavande 
eller Kungl. Kontrollstyrelsen skulle finna nödigt däri föreskriva inskränkningar, i vilket fall 
bolaget är villigt underkasta sig desamma. 
 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 37 
 

Därest ifrågavarande rättighet till detaljhandel med rusdrycker meddelas bolaget, hur bolaget 
för avsikt att överlåta rättighet av spritdrycker och viner å högst fyra försäljningsställen och 
rättighet till utskänkning av endast viner å högst tre försäljningsställen till enskilda personer. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för dem 5 nästlidne april enhälligt beslutit göra det 
uttalandet, att den intet hade att använda mot bifall till ansökningen. 
 
Herr Sterner föreslog, att stadsfullmäktige måtte fatta beslut om sökandet av det tillägget för 
oktrojen i fråga under de ovannämnda trenne åren, att utskänkning av spritdrycker får äga rum 
till kl. 11 e. m. för de ifrågavarande fem utskänkningsställena för spritdrycker och viner, dock 
att dessa utskänkningsställens lokaler skola få vara öppna till kl. 12 e. m., vid vilken tidpunkt 
dock skola vara utrymda. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall för åren 1928, 1929 
och 1930 till den föreliggande oktrojsansökningen med det av herr Sterner gjorda 
tilläggsförslaget om tiden för servering av spritdrycker och lokalernas för dylik servering 
öppethållande och utrymmande. 
 
I samband med detta ärende påpekade herr Otto Olsson de skärpta bestämmelser, som av 
Systemaktiebolaget härstädes stipulerades om fullgjord skatteplikt som villkor för rätt att få 
inköpa spritdrycker, och att personer, som betalt sina skatter genom införsel i lön, ej erhållit 
kvitton å sålunda gjorda inbetalningar. Föreslog hemställan till magistraten om åtgärdes 
vidtagande för att skattekvitton i laga ordning måtte överlämnas till respektive skattebetalare. 
 
Herr Sterner framhöll i sin egenskap av ordförande i Systemaktiebolagets styrelse, att denna 
härvidlag förfarit så hovsamt som möjligt, och endast fordrat skatteplikt för två av de tre sista 
åren, samt att inskränkning i dylik inköpsrätt ej göres för person med resterande utskylder, om 
denne kan styrka, att för de utskylder det gäller, införsel i lön äger rum. 
 
Herr Johansson yttrade, att ingen klagat över Systembolagets åtgärder, men att det hänt, att 
personer, som betalt sina skatter genom införsel i lön men ej fått kvitton härå, hade i skrivelse 
från bolaget i fråga underrättas om minskning eller indragning av sådan inköpsrätt. Instämde i 
herr Otto Olssons uttalande rörande kvitton å genom införsel betala utskylder men ansåg, att 
man kunde vara tillfredsställd med slutkvitton för varje särskild skatt, som erlagts på nämnda 
sätt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto göra sådan hemställan, som av herr Otto Olsson föreslagits, dock 
med tillägg av det hr Johansson gjorda uttalandet. 
 
§ 65. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över ansökan från fru Hilma Lycke om rätt till utskänkning i huset n:o 3 Parken i 
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Lysekil under tiden från och med den 1 maj till och med den 31 december innevarande år av 
pilsnerdricka till spisande gäster vid måltider. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till nykterhetsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 23 nästlidne april beslutit göra det 
uttalandet, att den intet hade att erinra mot bifall till ifrågavarande ansökan. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Länsstyrelsen tillstyrka bifall till den föreliggande 
ansökningen, då personen i fråga är lämplig att omhänderhava denna servering, och då 
densamma är behövlig. 
 
§ 66.  
Konungens Befallningshavande i Göteborgs och Bohuslän hade genom magistraten infordrat 
stadsfullmäktiges yttrande över Fastighetsregisterkommissionens underdåniga skrivelse den 
26 mars 1927 till Kungl. Maj:t angående tillsyningsmyndighet beträffande fastighetsregistret 
för stad. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till byggnadsnämnden, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 nästliggande april, gjort följande uttalande i 
ärendet: 
 
”Byggnadsnämnden hade alltjämt hyst den uppfattningen, att den myndighet, som handhaver 
tillsynen av städernas stadsplanefrågor lämpligen borde vara den centrala 
tillsyningsmyndigheten jämväl i fråga om städernas fastighetsregister och därmed 
sammanhängande frågor. 
 
I likhet med Kommissionen är byggnadsnämnden dock av den meningen, att för tillsynen av 
registerföringen med nödvändighet fordras tillgång till juridisk sakkunskap. Då sådan ej lär 
förefinnas inom Byggnadsstyrelsen, anser sig byggnadsnämnden böra biträda det av 
Kommissionen gjorda förslaget att förlägga nämnda myndighet till Kammarkollegium under 
den form Kommissionen anfört. Byggnadsnämnden anser sig så mycket hellre kunna ansluta 
sig till detta förslag, som nämnden har sig bekant, att detta änbetsverk äger tillgång till den 
särskilt kvalifiserade ledning, som helt visst torde vara erforderlig för tillsynen av städernas 
registerföring under de första mest krävande åren.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att såsom eget yttrande i ärendet antaga 
byggnadsnämndens förenämnda utlåtande. 
 
§ 67. 
Redogörelse över barnavårdsnämndens räkenskaper och förvaltning för år 1926 förelåg jämte 
revisionsberättelse över dessa räkenskaper. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt med revisorns tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
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§ 68. 
Revisionsberättelse över Lysekils skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1926 förelåg, 
och beslöto stadsfullmäktige att för sin del, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 69. 
Från nykterhetsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Nykterhetsnämnden i Lysekil får härigenom författningsenligt meddela, att nämnden under år 
1926 avhållit 9 sammanträdet, vid vilka 16 personer inom samhället varit föremål för 
nämndens behandling och åtgärder. 
 
En under en del av år 1925 å Statens Alkoholistanstalt internerad person har fått kvarstanna 
därstädes någon del av år 1926. 
 
Något nytt interneringsfall har under året icke förekommit. 
 
Lysekil den 31 mars 1927. 
 
Å NYKTERHETSNÄMNDENS VÄGNAR: 
WMIL LÖFBERG.” 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
§ 70.  
För stadsfullmäktiges kännedom meddelades genom föreliggande skrivelse, att Kungl. 
Generaltullstyrelsen bifallit stadsfullmäktiges framställning av den 10 februari detta år om 
fastställande av packhusområden i Lysekil. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 71. 
Från Herrar Brännberg, Foss och Ekblad förelåg motion om att för anordnandet av badstrand i 
Bansvik stadsfullmäktige måtte anslå ett belopp å 500 kronor att utgå av medel anslagna för 
oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera motionen till hälsovårdsnämnden och drätselkammaren. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
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FRITZ LÜSCH. 
ROB. G. CHRISTENSON. 
HJ. SÖRENSEN. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen å 
rådhuset den 25 juni 1927 kl. 12 p. d. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
1927 Lysekils N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 9 juni 1927. 
 
§ 72. 
Upprop förrättades, varvid herr Evald I. Andersson och fröken Wallentin voro frånvarande 
med anmälda förfall. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarns. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 73. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 74. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Sandström och Johansson. 
 
§ 75. 
Vid stadsfullmäktiges sammanträde den 5 nästlidne maj förelåg motion från herrar Brännberg, 
Foss och Ekblad om att det för anordnandet av badstrand i Bansvik måtte anslås ett belopp å 
500 kronor att utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års utgifts- och 
inkomststat, och beslöto stadsfullmäktige att remittera motionen till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren för yttrandens avgivande.  
 
Sådana yttranden förelågo nu. 
 
Hälsovårdsnämnden hade beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen, men 
nämnden hade dock hyst vissa betänkligheter mot att i enlighet med motionen göra någon 
sorts byggnadsanordning å en sådan avlägsen och isolerad plats. 
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Drätselkammaren hade beslutit, under förutsättning av att markägaren tillåter sådana 
anordningar å bemälda plats, att hos stadsfullmäktige förorda beviljandet av ett belopp å cirka 
300 kronor för iordningställande av väg i Bansvik och nedgång till badplatsen därstädes, och 
skulle detta belopp anvisas att utgå av medel anslagna i innevarande års utgifts- och 
inkomststat för allmänna byggnader och platser. 
 
Beträffande uppsättande av träskydd vid damernas avklädningsplats hade drätselkammaren 
ansett, att detta tills vidare ej borde ifrågakomma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 76. 
Från vattenstyrelsen förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträdet den 30 maj 1927 med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Olsson och Ljungberg samt stadsingenjören 
Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 30. Styrelsen beslöt vid sitt sammanträde den 18 augusti 1926 uppdraga åt stadsingenjören 
att utreda frågan om eventuellt igenfyllande av lilla vattendammen, då denna numera icke 
synes fylla någon egentlig uppgift för tryggandet av stadens vattentillgång, och dessutom dels 
otätheten i dammens södra sida och de jordlager, som omgiva denna, dels ock otätheten i 
fördämningsmuren mellan stora och lilla vattendammen i varje fall skulle påfordra, att mera 
betryggande åtgärder måste vidtagas för att undanröja dessa olägenheter. 
 
Med anledning av att drätselkammaren vid sitt sammanträde den 25 dennes hemställt till 
styrelsen att snarast upptaga denna fråga till behandling, då förslag framkommit om att 
använda en del av den sålunda igenfylla vattendammen till tomt för nytt försörjningshem m. 
m. hade frågan till behandling upptagits vid dagens sammanträde. 
 
Från stadsingenjören förelåg nu utredning jämte kostnadsförslag för ny fördämning av stora 
vattendammen, vilket arbete skulle draga en kostnad av 10,800 kronor. 
 
Igenfyllandet av hela vattendammen skulle uppgå till en kostnad av 27,500 kronor enligt av 
stadsingenjören upprättat förslag av drätselkammaren överlämnats till vattenstyrelsen. 
 
Styrelsen beslöt dels att hos stadsfullmäktige förorda besluts fattande om dylik fördämning 
och igenfyllning, dels att med hänsyn till bestämmandet av tiden för dessa arbetens utförande 
och sättet för anskaffandet av medel till bestridandet av kostnaderna därvidlag hänskjuta 
ärendet i dessa delar till drätselkammaren för förslags upprättande. 
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Drätselkammaren beslöt för sin del hos stadsfullmäktige tillstyrka, att lilla vattendammen ej 
längre bibehålles såsom vattenförande område, och att fördenskull tillstyrka utförandet av ny 
fördämningsmur mellan lilla och stora vattendammen till en av stadsingenjören beräknad 
kostnad av 10,800 kronor. 
 
Vidare beslöt kammaren hos stadsfullmäktige förorda, att arbetet med denna fördämningsmur 
utföres under år 1928, och att kostnaden därför täckes genom uttaxering enligt plan, som av 
kammaren kommer att föreläggas stadsfullmäktige i samband med förslag till allmänna 
arbeten för nämnda år. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelåg stadsingenjörens utlåtande i frågan. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig följande talare i den nu uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr Sterner fann det förenat med svårigheter att redan i dag fatta beslut i frågan samt 
framhöll de stora besvärligheter staden endast för ett fåtal år sedan haft med sina 
vattenförhållanden, och att man noga borde överväga saken, innan man gör sig av med den 
vattentillgång lilla dammen erbjuder. Yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att drätselkammaren räknat med, att stadsfullmäktige borde bliva 
i tillfälle att få tillräcklig tid för en ingående prövning av frågan, varför man påskyndat den för 
att den nu skulle kunna föreligga hos stadsfullmäktige. i drätselkammaren hade frågan 
uppkommit om förläggande av det nya försörjningshemmet till den plats, som skulle uppstå 
genom lilla vattendammens igenfyllande, och detta hade gjort, att man velat forcera frågan. 
Om man kunde täta dammen, så att vattnet stannade där, så skulle staden därigenom få ökning 
i vattentillgången, men hittills hade alla sådana försök misslyckats. Förhållandet att muren 
mellan de båda vattendammarna läcker inger allvarliga farhågor, även om risken icke för 
närvarande kan anses vara så överhängande. Ansåg frågan i princip klar. Dock blev 
finansieringen av arbetet en annan fråga. 
 
Herr Ekblad påpekade, att senna fråga är gammal, varför man redan i dag borde kunna fatta 
beslut i densamma, samt yrkade bifall till vattenstyrelsens och drätselkammarens föreliggande 
förslag. 
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Herr vice ordföranden framhöll, att förste provinsialläkaren haft anmärkning att göra mot 
vattnet i lilla dammen, ovh om den därtill även läcker, så föreligga starka skäl för att avkoppla 
dammen såsom vattenförande område. 
 
Herr Luckey hade visserligen sedan många år tillbaka hört talas om att lilla vattendammen är 
otät men trodde dock ej, att man behövde brådska med vidtagandet av åtgärder i saken. 
 
Herr Christenson ansåg emellertid, att det föreligger en risk att hava kvar den nuvarande 
bristfälliga fördämningen mellan dammarna, samt att det med hänsyn till vattentillgången ej 
skulle vålla någon förlust att avkoppla lilla dammen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad beslöto stadsfullmäktige att bordlägga ärendet. 
 
§ 77. 
Vid sitt sammanträde den 19 november 1925 under § 155 i protokollet beslöto 
stadsfullmäktige att till drätselkammaren återremittera ärendet rörande tomt till nytt 
försörjningshem m. m., vilken remiss innebar, att drätselkammaren skulle låta undersöka 
möjligheterna av att finna utrymme för sådan nybyggnad i anslutning till fattigvårdens 
nuvarande sjukhem. 
 
De av fattigvårdsstyrelsen föreslagna platserna för dylikt försörjningshem voro följande: 
 
fattigvårdens sjukhem,  
 
gamla tvättdammarna vid Skottegatan, 
 
understödshemmet i Blekebacken, 
 
Rinkenäs, sydväst om Boviks fabriker, 
 
Norr om epidemisjukhuset på Slätten. 
 
Fattigvårdsstyrelsen hade i första rummet förordat platsen i Rinkenäs och i andra rummet 
platsen på Slätten. 
 
Enligt vid ovannämnda stadsfullmäktigesammanträde föreliggande protokollsutdrag hade 
drätselkammaren ansett platsen norr om epidemisjukhuset på Slätten lämplig för 
ifrågavarande ändamål. 
 
Detta ärende upptogs vid dagens sammanträde till förnyad behandling, och förelåg nu från 
drätselkammaren följande förnyade yttrande i detsamma: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammaren i Lysekil sammanträde den 25 maj 1927. 
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Närvarande: herrar ordföranden, Otto Olsson, Fritz G. Olsson och Elmqvist samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 87. Till förnyad behandling det vid drätselkammarens sammanträde den 30 sistlidne mars 
under § 64 i protokollet bordlagda ärendet rörande tomt till nytt försörjningshem m. m., vilket 
ärende stadsfullmäktige den 19 november 1925 under § 155 i protokollet återremitterat till 
drätselkammaren. 
 
Vid sitt ovannämnda sammanträde beslöt drätselkammaren, för att kunna hava någon ledning 
vid väljandet av dylik tomt, hemställa till fattigvårdsstyrelsen att uttala sig om huru styrelsen 
tänkt byggnadernas antal, storlek och placering å sådan tomt, och hade dylikt yttrande 
inkommit samt av drätselkammarens herr ordförande överlämnats till stadsingenjören med 
begäran, att denne med ledning av detta yttrande måtte till kammaren inkomma med förslag 
jämte ritningar å de tomter, som härvidlag kunde ifrågakomma. 
 
Stadsingenjören framlade vid dagens sammanträde trenne sådana förslag jämte ritningar, vilka 
förslag av herr ordföranden demonstrerades. 
 
Dessa förslag voro följande: 
 
I. Platsen för fattigvårdens sjukhem i Hagarne. 
II. Blekebacken, där fattigvårdens försörjningshem är beläget. 
III. Platsen, som skulle kunna beredas genom lilla vattendammens igenfyllande. 
 
Kostnaderna för planeringsarbeten m. m. för erhållande av sådan tomt skulle enligt de olika 
förslagen ställa sig sålunda. 
 
I. 35.500 kronor, II. 23.000 kronor, III. 27,500 kronor. 
 
Med hänsyn till förslag III skulle anmärkas, att man kunde nöja sig med att tills vidare 
nedlägga kostnader för 17,500 kronor, vartill dock skulle komma utgifter för anordnandet av 
fördämning till stora vattendammen med 10,800 kronor, alltså sammanlagt 28,300 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöt hemställa dels till vattenstyrelsen, att denna styrelse, som redan fattat 
beslut om utrednings verkställande rörande igenfyllande av lilla vattendammen, jämte 
fördämning av stora vattendammen snarast möjligt upptaga denna fråga till behandling, dels 
till fattigvårdsstyrelsen att denna måtte yttra sig över de olika tomtförslagen härvidlag. 
 
I avvaktan på vattenstyrelsens beslut och fattigvårdsstyrelsens yttrande bordlades ärendet 
ånyo. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
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Utdrag ur protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 juni 1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christensson, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Ekblad samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 106. Drätselkammaren återupptogs till behandling det vid kammarens sammanträde den 25 
nästlidne maj bordlagda ärendet rörande tomt för nytt försörjningshem m. m. 
 
Fattigvårdsstyrelsen hade enligt nu föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 31 nästlidne 
maj avgivit yttrande över de trenne förslagen till dylik tomt och hade intet haft att erinra mot 
någotdera men icke heller ansett sig böra förorda något framför de båda andra. 
 
Stadsfullmäktiges remiss i fråga innebar, att drätselkammaren skulle låta undersöka 
möjligheterna av att finna utrymme för sådan nybyggnad i anslutning till fattigvårdens 
nuvarande sjukhem. 
 
Enligt stadsingenjörens förslag skulle kostnaderna för bergsprängning, planering, stödjemur, 
jordpåfyllning m. m. å denna plats uppgå till 35,500 kronor. 
 
Med hänsyn till dels detta belopps storlek, dels till att tomten i och för sig ej kan anses så 
synnerligen lämplig för ändamålet, beslöt drätselkammaren enhälligt att hos stadsfullmäktige 
avstyrka denna tomts användning i detta fall. 
 
Beträffande de återstående alternativen II och III beslöt drätselkammaren med 4 röster mot 2 
att hos stadsfullmäktige förorda att i enlighet med alt. II det nya försörjningshemmet förlägges 
å området söder om det nuvarande understödshemmet å Blekebacken. 
 
Från detta beslut anmälde herrar ordföranden och Otto Olsson avvikande mening, då de i 
stället ansågo, att kammaren bort hos stadsfullmäktige förorda ovannämnda alt. III för 
ändamålet i fråga. 
 
Det från fattigvårdsstyrelsen föreliggande yttrandet jämte stadsingenjörens utredning i ärendet 
skulle jämte övriga handlingar i detsamma överlämnas till stadsfullmäktige. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från de justerade protokollen betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Härjämte förelågo de i dessa skrivelser nämnda handlingarna och ritningarna. 
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Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Luckey ansåg alt. II vara bäst, då den i detsamma föreslagna platsen är högt och soligt 
belägen. Det vore för övrigt svårt att finna någon bättre tomt inom stadens gränser för 
ändamålet i fråga. Framhöll att platsen i Hagarna skulle bliva för dyrbar genom de arbeten 
man å densamma bleve tvungen att utföra. Dessutom komme platsen att bliva otillräcklig. 
 
Herr sterner instämde i herr Luckeys yttrande samt framhöll olämpligheten av att förlägga ett 
försörjningshem med paviljonger för tuberkulösa och sinnessjuka i närheten av ett 
vattenförande område och därtill i folkskolebyggnadens grannskap. Ansåg att om lilla 
vattendammen skulle igenfyllas, så borde området för densamma bliva plantering eller öppen 
plats utan bebyggande. Talaren hade för sin del intet emot besluts fattande redan i dag om att 
förlägga det blivande försörjningshemmet på Blekebacken. 
 
Herr vice ordförande ville vara med om ett omedelbart avgörande i frågan, då vart och ett av 
de i drätselkammarens skrivelse nämnda förslagen hade vissa olägenheter. På Blekebacken 
vore det för blåsigt och dessutom funnes där ingen trevnad utomhus då det runtom är belamrat 
med stenskrotshögar. Uttryckte önskemålet av att veta huru omfattande fattigvårdsstyrelsen 
tänkt sig den blivande huvudbyggnaden, enär stadsingenjören upptagit ett jämförelsevis stort 
område. Talaren påpekade, att landstinget för närvarande hade under utredning frågan om 
tuberkulosavdelning, vadan det i Lysekil blivande försörjningshemmet ej komme att kräva så 
stora utrymmen för tuberkulösa personer. Visserligen vore platsbristen vid 
sinnessjukanstalterna i riket nu stor, men detta komme att avhjälpas genom användandet av 
ledigblivande militärkaserner, vadan härvarande fattigvård ej framdeles skulle få så stort 
behov av utrymme för sinnessjuka. Framhöll att bidragen från pensionsväsendet även skule 
minska kraven på fattigvården för framtiden. Någon större ökning för fattigvården med 
hänsyn till Slättens införlivning med staden behövde man nog ej taga i betraktande, då denna 
fråga sannolikt bleve olöst under närmaste åren. Talaren fann det egendomligt, att man nu 
tycks ha helt slopat förslaget om försörjningshemmets förläggande till Slätten, så den där 
föreslagna platsen ej skulle medföra kostnader för röjnings- och planeringsarbeten. Yrkade 
ärendets bordläggning. 
 
Herr Ljungberg anförde, att man efter de senast framlagda alternativen i saken ej vidare 
prövat lämpligheten av att förlägga försörjningshemmet till Slätten. I fråga om anspråk på 
utrymme hade fattigvårdsstyrelsen för en eventuell byggnad ursprungligen beräknat 
dimensionerna till 30x15 m., men för en mindre byggnad, som nog skulle bliva tillräckligt 
stor, hade stadsingenjören förslagsvis upptagit dimensionerna till 20x12 m. med fem rum i 
längd och med plats för tolv pensionärer och tolv sjuka. Nämnde för jämförelses skull att 
Brastads försörjningshem beräknats till 19x11 m. Talaren föreslog, att frågan med hänsyn till 
alt. II och III, respektive platser Blekebacken och lilla vattendammen, måtte remitteras till 
byggnadsnämnden, och att den dessutom med hänsyn till alt. III. Remitteras till 
hälsovårdsnämnden. framhöll att det sistnämnda alternativet vore bäst ur trevnadssynpunkt, 
och enligt stadsingenjörens utsago kunde det å den plats det avser åstadkommas ett av de 
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vackraste partierna i staden. Ansåg Blekebacken vara så mycket sämre för ändamålet dels på 
grund av att där är så blåsigt, dels därför att platsen är belamrad med vanprydande skrothögar. 
 
Herr Ekblad kunde ej förstå det motstånd om Blekebacken härvidlag rönt, då denna plats låge 
högt och soligt, och då detta alternativ vore att ur kostnadssynpunkt föredraga framför något 
av de andra. 
 
Herr Otto Olsson påpekade, att tomten på Slätten vore ur räkningen, då stadsplanen för 
Slätten lade hinder i vägen för försörjningshemmets förläggande därstädes. Enligt talarens 
mening vore platsen för lilla vattendammen den lämpligaste i detta fall, då man ju bör söka 
bereda de gamla och orkeslösa någon trevnad, vilket knappast låter sig göra till den på 
Blekebacken föreslagna platsen, vilken verkar som en stenöken och dessutom är blåsig. 
 
Herr Christenson instämde i herr Ekblads yttrande under framhållande av att 
Blekebackstomten vore den för ändamålet bästa med sunt läge och härlig utsikt över havet. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige remiss enligt herr Ljungbergs 
förslag samt att i övrigt bordlägga ärendet. 
 
§ 78. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till sjömannen 
herr Robert Olsson försälja tomten till huset n:o 24 vid Bansviksgatan för ett pris av fyra (4) 
kronor och 25 öre per kvadratmeter. 
 
Enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller tomten en areal av cirka 185 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Med hänsyn till priset hade herrar S. P. Ekblad och Otto Olsson reserverat sig i 
drätselkammaren, då de ansett, att priset borde föreslås till tre (3) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter. 
 
Herr Ekblad yrkade bifall till denna reservation, vilket yrkande understöddes av herr 
Christenson. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag, vilket yrkande 
understöddes av herr Sterner. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne olika yrkandena i ärendet förklara avslagsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
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Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av herrar Ekblads och Ljungbergs yrkanden samt förklarat herr Ljungbergs yrkande 
vara med övervägande ja besvarat, begärdes ånyo votering, som verkställdes enligt följande 
godkända voteringsproposition: 
 
Den, som i huvudvoteringen vill hava herr Ljungbergs yrkande till motförslag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa herr Ekblads 
yrkande såsom motförslag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, 
Karlson, Ludv. Andersson, Fritz g. Olsson, Sandström, Jonsson, Alb. Andersson, Boheman 
och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Pettersson, 
Johansson, Christenson, Sörensen, Lindbom, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 11 ja- mot 11 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså med herr ordförandens utslagsröst 
beslutit att uppställa herr Ljungbergs yrkande såsom motförslag i huvudvoteringen. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden, med omkastande av avslagsyrkandet till Nej-förslag 
och herr Ljungbergs yrkande till Ja-förslag, följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 
 
”Den, som i denna votering vill bifalla herr Ljungbergs yrkande i ärendet, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst 2/3 av de avgivna rösterna, hava stadsfullmäktige 
beslutit att i enlighet med drätselkammarens majoritetsförslag försälja ifrågavarande tomt för 
ett pris av fyra (4) kronor och 25 öre per kvadratmeter.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga 22 närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja, vadan stadsfullmäktige enhälligt beslutit att bifalla ja-
propositionen. 
 
§ 79. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få för ett pris av 
fyra (4) Kronor och 25 öre per kvadratmeter försälja tomten till huset n:r 28 a vid 
Bansviksgatan till förre sjökaptenen herr Johan Backman. 
 
Tomten innehåller en areal av cirka 216 kvadratmeter enligt skrivelsen bilagd kartskiss. 
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Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Med hänsyn till priset hade herrar S. P. Ekblad och Otto Olsson reserverat sig i 
drätselkammaren, då de ansett, att priset bort föreslås till tre (3) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter. 
 
I drätselkammarens skrivelse anmärktes, att i den sålunda till försäljning föreslagna tomten 
skulle ingå ett mindre område till tomten till huset n;o 29 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt 
nu arrenderas av herr Fritz Hörman, och föreslogs i skrivelsen att om denna försäljning 
komme till stånd, arrendet då för nämnda område måtte uppsägas. 
 
Herr Ekblad yrkade bifall till den i drätselkammaren i ärendet angivna reservationen. 
 
Herr Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto, utan votering, att bifalla drätselkammarens majoritetsförslag i 
ärendet med iakttagande av vad i drätselkammarens föreliggande skrivelse nämts rörande 
området tillhörande Fritz Hörmans nuvarande arrendetomt. 
 
§ 80. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få försälja tomten 
till huset n:o 7 vid Gamla Strandgatan till direktören herr Gustaf Cornér-Cornelius för ett pris 
av fem (5) kronor och 70 öre per kvadratmeter. 
 
Tomten innehåller enligt skrivelsen bilagd kartskiss en areal av cirka 270 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
§ 81. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse att få till smeden herr A. M. 
Andersson försälja föreslagen tomt vid Norra Kvarngatan för ett pris av 75 öre per 
kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 700 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning under förutsättning av att det nu på 
pröfning beroende förslaget om ändring av stadsplanen vinner Kungl. Maj:ts fastställelse, tom 
tomtens läge är beroende av sådan ändring. 
 
Drätselkammaren hade i sin skrivelse även angivit denna förutsättning såsom villkor för 
försäljning. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen under 
ovannämnda förutsättning. 
 
§ 82. 
På herr vice ordförandens hemställan beslöto stadsfullmäktige att det under punkt 5 på dagens 
föredragningslista upptagna ärendet rörande instruktioner för stadens ombud med hänsyn till 
den stundande ordinarie bolagsstämman med Lysekils Järnvägsaktiebolag skulle upptagas till 
behandling sedan föredragningslistan genomgåtts, och att förhandlingarna för detta ärende 
skulle betraktas såsom enskilda. 
 
§ 83. 
Från magistraten förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Sedan registerkartan för Lysekils stad blivit i vederbörlig ordning upprättad och av 
vederbörande godkänd samt magistraten fastställt den gjorda fastighetsindelningen om 
närmare föreskrifter för fastighetsregister i stad den 12 maj 1917, att överlämna samtliga 
handlingar i ärendet till registerföranden för registrets uppläggande. 
 
Enligt 7 kap. 4 § i Lagen om fastighetsbildning i stad den 12 maj 1917 skall Konungens 
Befallningshavande förordna registerförare på framställning av staden. 
 
Som sådan förordnande icke ännu ägt rum, får magistraten härmed hemställa, att 
stadsfullmäktige måtte göra framställning hos Konungen Befallningshavande om förordnande 
av lämplig person att verkställa uppläggning av fastighetsregistret samt därefter föra register. 
 
Till registerförare föreslår magistraten stadens mätningsman, Stadsingenjören Sven H. 
Lundgren. 
 
Rådhuset i Lysekil den 9 maj 1927. 
 
På Magistratens vägnar: 
 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren för dess 
yttrande. 
 
Drätselkammaren, som den 27 sistlidne april behandlat frågan om fastighetsregisterföringen i 
staden, hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 25 nästlidne maj beslutit att 
hos stadsfullmäktige tillstyrka följande: 
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att framställning måtte göras till Konungens Befallningshavande om att Stadsingenjören Sven 
H. Lundgren förordnas såsom registerförare; 
 
att han tillerkännes dels en engångsersättning av 800 kronor för registrets uppläggande, dels 
från och med år 1928 ett årligt arvode av 250 kronor för registrets förande. 
 
Tillika hade drätselkammaren föreslagit, att beloppet för sagda engångsersättning upptages i 
1928 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
I drätselkammarens skrivelse meddelades ock, att magistraten utsett Stadsingenjören Sven H. 
Lundgren såsom tillförordnad förare av registret i fråga. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att hos Konungens Befallningshavande i länet göra 
framställning om förordnande av stadens mätningsman, Stadsingenjören Sven H. Lundgren 
att upplägga fastighetsregistret för staden och därefter föra detsamma. 
 
Med hänsyn till ifrågavarande ersättningar beslöto stadsfullmäktige, ävenledes enhälligt, att 
bifalla drätselkammarens föreliggande förslag. 
 
§ 84. 
Från Svenska Stadsförbundet förelåg skrivelse om att staden måtte låta sig representeras vid 
förbundets ordinarie kongress i Gävle den 1 och andre instundande september. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 2 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka sådan representation och att föreslå stadsfullmäktiges ordförande, herr 
kontraktsprosten Fritz Lüsch, till dylik representant, samt att såsom resebidrag härvidlag ett 
belopp å 100 kronor måtte beviljas att utgå av medel anslagna för stadsfullmäktige och 
nämnder under innevarande år. 
 
Herr ordföranden ansåg, att då kongressen frågan om enhetligt system för städernas bokföring 
skulle behandlas, det vore lämpligt, att undertecknad, sekreterare, i egenskap av 
stadskamrerare måtte bliva i tillfälle att närvara vid kongressen samt föreslog med anledning 
härav att även denna måtte utses till ombud i detta fall, dock utan rösträtt, samt att resebidrag 
måtte bestämmas till 100 kronor för vartdera av ombuden.  
 
Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla. 
 
§ 85. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat drätselkammarens redogörelse över stadens 
räkenskaper och förvaltning för år 1926 jämte revisorernas berättelse över dessa räkenskaper. 
 
Dessa handlingar förelågo nu i tryck enligt --- Bil. N:o 3, 1927, vilken bilaga före detta 
sammanträde utdelats i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 86. 
Genom magistraten inkommen revisionsberättelse över fattigvårdsstyrelsen räkenskaper och 
förvaltning för år 1926 förelåg enligt --- Bil. N:o 4, 1927, vilken bilaga förelåg i tryck och 
före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 87. 
Från Lysekils stads elektricitetsverk förelågo styrelse- och revisionsberättelser över dess 
räkenskaper och förvaltning för år 1926 enligt --- Bil. N:o 5, 1927, vilken bilaga förelåg i 
tryck och före detta sammanträde utdelats till stadsfullmäktigeledamöterna. 
 
Herr vice ordföranden påpekade merkostnaden för den elektriska anläggningen på Slätten. 
 
Herr ordföranden förklarade orsaken därtill samt framhöll, att utgiften i fråga dock till största 
delen avskrivits i 1926 års bokslut. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 88. 
I samband med de föredragna revisionsberättelserna riktade herr Ljungberg i sin egenskap av 
drätselkammarens ordförande en vädjan till respektive förvaltningar att om möjligt söka 
lämna överskott å innevarande års budgetar samt att för år år 1928 inkomma med så 
blygsamma anspråk som möjligt, så att den nuvarande bristen, cirka 26.000 kronor, i stadens 
räkenskaper helt eller delvis kan täckas. 
 
§ 89. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över herr Richard Björsells ansökan om rätt till utskänkning av pilsnerdricka inom 
Lysekils stad dels i huset n:o 81 vid Gamla Strandgatan, dels i Stadshotellets fastighet vid 
Salutorget och Rosviksgatan (med n:o 32 vid Kungsgatan) under tiden från och med den 1 
oktober innevarande år till och med den 31 mars 1928.  
 
Herr ordföranden i Stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till nykterhetsnämnden, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes beslutit göra det uttalandet, att 
den intet hade mot bifall till ifrågavarande ansökan. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att för ovan sagda tid tillstyrka bifall till ansökningen, då 
personen i fråga är lämplig omhänderhava dylik servering, och då båda dessa serveringar äro 
av behovet påkallade. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige göra det uttalandet, att från båda dessa serveringsställen sådan 
utskänkning icke må äga rum å sön- och helgdagar samt efter kl. 3 e, m, å dag före sön- och 
helgdag och efter kl. 7 e. m. å övriga dagar i veckan. 
 
§ 90. 
Från Kungliga Järnvägsstyrelsen förelåg skrivelse varigenom meddelades, att styrelsen icke 
kunnat tillmötesgå stadsfullmäktiges framställning av den 24 sistlidne mars om ändring av 
tågtider. 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
§ 91. 
Till stadsfullmäktige hade från stadens ombud vid stämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag under år 1927, redaktören herr Axel Ljungberg, skrivelse inkommit med 
hemställan om att stadsfullmäktige måtte delgiva ombudet de önskemål, vilka de på den 
instundande ordinarie bolagsstämman vilja få framförda. 
 
Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren och 
valkommittén. 
 
Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda önskemålet av att nämnda 
ombud, i enlighet med revisorernas tillstyrkan, röstar för ansvarsfrihet och för att den 
uppkomna bristen överföres till förnyelse- och avskrivningsfonden, såsom järnvägsbolagets 
styrelse föreslagit och i enligthet med revisorernas tillstyrkan, samt för att arvoden och villkor 
för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas lika som nu. 
 
Tillika hade drätselkammaren gjort det uttalandet, att järnvägsbolagets styrelse alltjämt skall 
låta sig angeläget vara att söka återvinna ekonomisk jämvikt för företaget, och att styrelsen för 
den skull skall beakta såväl behovet av all den sparsamhet som är möjlig med hänsyn till 
trafiksäkerheten samt förvaltningens nöjaktiga handhavande, som tillförandet åt järnvägen, så 
långt sig göra låter, av ökad gods- och persontrafik. 
 
Med hänsyn till val vid bemälda bolagsstämma hade drätselkammaren ej velat yttra sig, då 
denna del av ärendet nu liksom de föregående åren hänskjutits till valkommittén för förslags 
upprättande. 
 
Valkommittén hade avgivit följande förslag: 
 
Styrelseledamöter för åren 1928 och 1929_ 
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Herrar borgmästaren Axel Sundberg, kontraktsprosten Fritz Lüsch, riksdagsmannen Oscar N. 
Olsson, ombudsmannen C. G. Tinggren och konsuln John Sterner. 
 
Styrelsesuppleanter för samma tid: 
Herrar konsuln L. Laurin, lantbrukaren G. Hjort, disponenten Ludv. Andersson, handlanden 
S. P. Ekblad och riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Revisorer för år 1928: Brandchefen herr Gust. A. Löfgren. 
 
Revisorssuppleant för samma år: Försäljningschefen herr Edmund Andersson.  
 
Beträffande andra platsen som revisor och dennes suppleant hade valkommittén ej velat 
avgiva förslag, då den ansett, att båda dessa uppdrag nu liksom under de närmaste föregående 
åren borde överlämnas till personer från landsbygden, och att det vore lämpligt, att ombud 
från densamma vid bemälda bolagsstämma komme med dylikt förslag. 
 
I enlighet med § 82 i dagens protokoll hade stadsfullmäktige beslutit att behandla detta ärende 
på enskilt sammanträde. 
 
Efter en ingående diskussion i ärendet beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
drätselkammarens och valkommitténs förslag i detsamma. 
 
Vidare beslöto stadsfullmäktige, att vid förfall för styrelseledamöterna skola de från Lysekil 
ersättas med styrelsesuppleanterna från Lysekil och herr Oscar N. Olsson i Broberg med herr 
G. Hjort i Broberg. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
KARL SANDSTRÖM. 
SVANTE JOHANSSON. 
 
Att ovanstående protokoll efter förut skedd kungörelse och jusering offentligen uppläst i 
rådhuset måndagen den 25 juli 1927 kl. 6 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekils N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
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Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 25 augusti 1927. 
 
§ 92. 
Upprop förrättades, varvid herrar Karlson, Sandström och Alb. Andersson voro frånvarande 
med anmälda förfall. 
 
Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 93. 
De vid uppropet anmälda förfallen godkändes. 
 
§ 94. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herr Evald I. Andersson och 
fröken Wallentin. 
 
§ 95. 
Val ac extra rådman efter extra rådmannen Nils Wickberg, som på grund av avflyttning från 
staden avsagt sig ifrågavarande befattning, förelåg, och hade vid ansökningstidens slut tvenne 
ansökningar inkommit, nämligen från förre folkskolläraren Otto Herman Tingdahl och 
postassistenten Axel Fredrik Lundqvist, båda från Lysekil. 
 
Sedan ansökningarna och den från magistraten inkomna skrivelsen i ärendet lästs, företogs val 
med slutna sedlar, vilket utföll så, att herr Tingdahl erhöll 11 och herr Lundqvist 10 röster, 
vadan herr Tingdahl förklarades vald till extra rådman. 
 
§ 96. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 9 sistlidne juni 
under § 77 i protokollet dels bordlagda och dels till byggnadsnämnden och 
hälsovårdsnämnden remitterade ärendet rörande tomt till nytt försörjningshem m. m.  
 
Detta ärende var upptaget under punkt 3 på dagens föredragningslista men företogs till 
behandling före no: 2 å listan enligt förslag av herr Sterner. 
 
Från byggnadsnämnden och hälsovårdsnämnden förelågo nya yttranden i ärendet. 
 
Byggnadsnämnden hade avgivit följande yttrande: 
 
”Beträffande alternativ II, Blekebacken, hade nämnden intet att erinra, men för den händelse, 
att någon byggnad vid anläggningens slutliga planläggning komme att inkräkta på i gällande 
stadsplan ej för bebyggande avsedd mark, måste, innan byggnadstillstånd kan lämnas, 
vederbörlig ändring i stadsplanen sökas. 
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I fråga om den föreslagna platsen vid lilla vattendammen, vilket område helt är beläget 
utanför fastställd stadsplan, ansåg nämnden hinder ej möta att, på sätt förslaget avsåg, hit 
förlägga stadens ålderdomshem, sedan vattendammen avkopplats från det vattenförande 
området. 
 
Det i samband med tomtens ordnande upprättade förslaget till planläggning av det genom 
nämnda avkoppling disponibla området fann nämnden gott och lämpligt att lägga till grund 
eventuellt utvidgande av gällande stadsplan. 
 
Vid bebyggandet av det på dammens östra sida belägna området, som utgör ett vackert och 
ännu från stenavverkning skyddat parti, bör enligt nämndens mening särskild hänsyn tagas till 
önskemålet, att vid bebyggandet och områdets planering dess natur så litet som möjligt 
skadas. 
 
Nämnden hyser nämligen den uppfattningen, att, om nämnda synpunkter nöjaktigt beaktas, 
det genom föreliggande stadsplaneförslag kunde skapas ett vackert parti där uppe. 
 
Nämnden lät slutligen anteckna, att nämnden för närvarande ej ansåge sig kunna förorda 
något av de föreliggande alternativen, enär härför fordras kännedom om i vad mån nuvarande 
byggnader kunna ingå i anläggningen och på så sätt inverka på anlägningskostnaden.” 
 
Hälsovårdsnämndens yttrande, vilket även berörde själva frågan om lilla vattendammens 
igenfyllande, var av följande lydelse: 
 
”Vid överläggning i ärendet antecknades, att nämnden inhämtat, hurusom vattnet i lilla 
dammen på grund av förekomsten av viss växtlighet därstädes skulle vara mindre gott 
ävensom att läckor skulle finnas, så att nära nog lika mycket vatten runne bort som samlades 
vid nederbörd från kringliggande områden. Under förutsättning av att dessa olägenheter icke 
utan alltför stor kostnad kunna avhjälpas, har nämnden icke något att erinra mot igenfyllandet, 
men i annat fall synes det kanske mindre välbetänkt att avhända sig en vattentillgång, som 
oaktat den utvidgning av vattenverket, som ägt rum kan bliva av betydelse vid ihållande torka. 
 
Beträffande uppförandet av ett försörjningshem på det igenfyllda området, så ansåg nämnden, 
att med hänsyn till att folkskolan vore belägen så nära platsen för försörjningshemmet, där 
intagna åldringar kunde komma att störas av skolbarnen. Eljest ansåg nämnden från 
hälsovårdssynpunkt inga avsevärda skäl tala mot försörjningshemmets uppförande på 
ifrågavarande plats.” 
 
Sedan dessa skrivelser lästs, yttrade sig följande talare under den i ärendet uppkomna 
diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden förordade tomten 20 a vid gamla kyrkogården såsom synnerligen 
lämplig för byggande av försörjningshem samt framhöll tomtens vackra och ventrala läge. 
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Herr Sterner ansåg, att om staden blir nödsakad uppföra byggnad för samrealskolan, så finnes 
lämplig tomt därför där skolköksbyggnaden är belägen samt påpekade, att staden redan 
nedlagt en kostnad av cirka 11.000 kronor på den av herr vice ordföranden nämnda tomten, 
varför man allvarligt borde taga detta senast framkomna förslag i saken under övervägande. 
 
Herr Ljungberg fann det ur alla synpunkter olämpligt att förlägga försörjningshemmet på den 
för skolbyggnad avsedda tomten vid kyrkan och förordade tomten vid lilla vattendammen. 
Framhöll att man borde reservera tomten vid kyrkan för framtida skoländamål, och att 
kommunala mellanskolans styrelse borde genom remiss beredas tillfälle yttra sig över 
huruvida anledning anses föreligga, att skolan kommer att behöva nybyggnad, och att så fall 
om tomten vid kyrkan kan befinnas lämplig för sådan skolbyggnad. Även ansåg talaren det 
lämpligt att remittera frågan till drätselkammaren beträffande den nu senast föreslagna 
tomten. 
 
Herr Ekblad, som tidigare önskat, att tomten å Blekebacken måtte anvisas för byggandet av 
försörjningshem, ansåg tomten vid kyrkan såsom den bästa tänkbara för detta ändamål. 
 
Herr Christenson ansåg ej frågan vara brådskande och framhöll, att inga vägande skäl 
framkommit mot att förlägga försörjningshemmet till Blekebacken. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att i enlighet med herr 
Ljungbergs yttrande remittera ärendet, evad det rörde kommunala mellanskoletomten, till 
kommunala mellanskolans styrelse och drätselkammaren. 
 
I övriga delar bordlades ärendet. 
 
§ 97. 
Till behandling återupptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 9 sistlidne juni under 
§ 76 i protokollet bordlagda ärendet, vattenstyrelsens skrivelse rörande igenfyllande av lilla 
vattendammen och anbringandet av ny fördämning för stora vattendammen. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Sterner kunde icke saken vara så brådskande, och att det dock gällde en så stor utgift 
som i det närmaste 11.000 kronor, varför man borde ställa sig avvaktande för att få visshet om 
huru budgeten för nästa år kommer att ställa sig. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att man icke behövde påskynda arbetet med lilla vattendammens 
igenfyllande, men att det däremot vore så mycket nödvändigare att fortast möjligt och redan 
under år 1928 utföra arbetet med anläggandet av ny fördämningsmur för stora vattendammen. 
 
Herr Ljungberg ansåg herr Sterners yttrande vara väl värt att beaktas men framhöll tillika, att 
man kunde hysa gott hopp om att dessa års bokslut skulle bliva bättre än föregående års. 
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Påpekade att vattenstyrelsen och drätselkammaren varit eniga om arbetets utförande, och att 
sådan fördämning skulle medföra fördelar i sanitärt avseende. 
 
Herr Christenson ansåg, att ifrågavarande fördämningsmur snarast möjligt måtte komma till 
utförande, men att det däremot kunde anstå med lilla vattendammens igenfyllande. 
 
Herr Lindbom talade för att åtminstone tills vidare uppskjuta detta fördämningsarbetes 
utförande och yrkade ärendets bordläggning. 
 
Herr Pettersson påpekade, att man genom anläggande av fördämningsmur borde skydda 
vattentillgången i stora dammen. 
 
Herr ordföranden hyste den uppfattningen, att det vore nödvändigt att så snart sig låter 
anbringa ny fördämningsmur vid stora vattendammen. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan ärendets avgörande i dag och å andra till dess bordläggning förklarat den 
förstnämnda propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition:  
 
”Den som vill avgöra ärendet i dag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bordlägga ärendet.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Ekblad, Otto Olsson, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Johansson, 
Christensson, Sörensen, Jonsson, Arsenius, Foss, Boheman och ordföranden ja, men herrar 
Luckey, Sterner, Ludv. Andersson, Källén och fröken Wallentin samt herr Lindbom nej. 
 
Med 15 ja- mot 6 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att avgöra ärendet i dag. 
 
Då herr ordföranden härefter framställt proposition dels om bifall till vattenstyrelsens 
föreliggande framställning i den form den av drätselkammaren förordats, dels om avslag därå 
samt förklarat den förstnämnda propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes 
ånyo votering, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla vattenstyrelsens föreliggande framställning i den form den av 
drätselkammaren förordnats, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att avslå framställningen.” 
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Vid härefter företagit upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Ekblad, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Johansson, 
Christenson, Sörensen, Johnson, Arsenius, Foss, Boheman och ordföranden ja, men herrar 
Luckey, Sterner, Ludv. Anderson och fröken Wallentin samt herr Lindbom nej. 
 
Med 16 röster mot 5 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen. 
 
Mot förestående beslut reserverade sig herrar Sterner, Ludv. Andersson och Lindbom. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige i enlighet med drätselkammarens förslag, att arbetet med 
ifrågavarande fördämningsmur utföres under år 1928, och att kostnaden därför täckes genom 
uttaxering enligt plan, som av drätselkammaren kommer att föreläggas stadsfullmäktige i 
samband med förslag till allmänna arbeten för nämnda år. 
 
§ 98. 
Från magistraten förelåg följande skrivelse: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Genom stadsexekutorn Rudolf Ljunggrens frånfälle är nu stadsexekutorsbefattningen i staden 
ledig, och Magistraten har gått i författning om tjänstens uppehållande till dess den blivit med 
ordinarie innehavare besatt. 
 
Då emellertid enligt stadsfullmäktiges beslut den 30 december 1926 befattningen skall förenas 
med stadsvaktmästarebefattningen samt frågan om tjänstgöringsförhållandena beträffande 
nämnda tjänst och dess avlönande böra fastställas innan tjänsten tillsättes med ordinarie 
innehavare får Magistraten härmed underställa detta spörsmål stadsfullmäktiges prövning. 
 
Magistraten får härvid överlämna ett förslag till instruktion och lönestat för den blivande 
befattningshavaren. Uti i detta förslag är icke upptaget, såsom ifrågasatts, någon 
polistjänstgöring, åliggande befattningshavaren, av anledning att sådan anses icke kunna av 
honom medhinnas. 
 
För den polistjänstgöring å kontoret, som hittills ålegat exekutorn, synes kunna anskaffas 
någon person, som mot skälig ersättning åtager sig denna tjänstgöring. 
 
Kostnaderna för vikariatet har av Magistraten bestämts till 150 kronor i månaden. Den 
polistjänstgöring som åliggat Ljunggren skall icke bestridas av vikarien, utan av de övriga 
polismännen, vilka äga uppbära ersättning såsom för extra polistjänstgöring. 
 
Rådhuset i Lysekil den 27 juni 1927. 
 
På Magistratens vägnar: 
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AXEL SUNDBERG.” 
 
Den i förestående skrivelse nämnda instruktionen var av följande lydelse: 
 
”INSTRUKTION 
 
för innehavaren av förenade exekutors- och stadsvaktmästaretjänsterna i Lysekil. 
 
Ovannämnda befattningshavare åligger: 
 
A. såsom stadsexekutor: 
 
att, efter order åt stadsfogden, för indrivning av böter, krono- och kommunalutskylder samt 
andra allmänna medel såsom pastoralier, vittnesersättningar, gottgörelse för infordrande av 
uppgifter till mantals- och kyrkoskrivning ävensom handräckningsmedel i allmänhet, 
verkställa efterforskningar samt med biträde av tillgänglig polisman undersökning och 
utmätning av lös egendom; 
 
att efter order biträda vid annan exekutiv förrättning; 
 
att gå stadsfogden i hans egenskap av mantalskommissarie tillhanda med upplysningar, som 
kunna lämnas för mantalsskrivning och röstlängd; 
 
att, där hinder av andra tjänstgöromål icke möta, efter order verkställa införpassning av 
bötesfrågor, samt 
 
på order av drätselkammaren biträda med indrivningen av sådana stadens fordringar av 
allehanda slag, som äro eller bliva till betalning förfalla. 
 
B. såsom stadsvaktmästare: 
 
att gå rådhusrättens och Magistratens ärenden, 
 
att tjänstgöra såsom rådhusvaktmästare samt såsom sådan närvara och lämna handräckning 
vid magistratens och rådhusrättens sessioner ävensom stadsfullmäktiges och dess nämnders 
sammanträden samt 
 
att kringbära kallelser till stadsfullmäktiges och dess nämnders sammanträden och i övrigt 
lämna ordförandena i stadsfullmäktige och berörda nämnder samt därunder lydande 
tjänstemän den handräckning i tjänsten, som av dem påfordras. 
 
-- 
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Ifrågavarande befattning tillsättes av Magistraten att innehavas tills vidare och intill dess tre 
månader förflutit å någondera sidan skedd uppsägning. 
 
Befattningshavaren är underkastad den ändring i denna instruktion, som av erfarenheten kan 
prövas nödig eller ändamålsenlig. 
 
Befattningshavarens lön utgår med 2.500 kronor om året från antagandet; och äger han åtnjuta 
fyra ålderstillägg, vartdera å 250 kronor efter respektive 3, 6, 9 0ch 12 års tjänstgöring.” 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 8 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige avgiva 
följande yttrande i ärendet: 
 
”Att någon polistjänstgöring ej bör åligga befattningshavaren, och att sådan tjänstgöring bör 
bestridas på sätt magistraten föreslagit. 
 
Att drätselkammaren, med framhållande av att beklädnadsersättning ej utgår 
befattningshavaren och med tanke på ett effektivit handhavande av skatteindrivningen, ej 
vetat motsätta sig magistratens förslag till lönestat för befattningshavaren. 
 
Mot instruktionen i övrigt hade kammaren ej heller något att erinra.” 
 
Mot beslutet i fråga hade herr Otto Olsson reserverat sig, evad det beträffande 
lönebestämmelserna, till förmån för sitt yrkande om att grundlönen måtte föreslås till 2,200 
kronor per år i likhet med de för de ordinarie poliskonstaplarna. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att med vidhållande av 
sitt beslut av den 30 december 1926 om förenande av stadsexekutors- och 
stadsvaktmästarebefattningarna att bifalla magistratens av drätselkammaren förordade förslag 
i ärendet samt att beträffande ifrågavarande instruktion göra samma uttalande som 
drätselkammaren däröver gjort. 
 
§ 99. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för ett pris av en 
(1) krona och 25 öre per kvadratmeter få till barnmorskan Paulina Larsson försälja tomten n:o 
11 inom kvarteret ”Merkurius”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd tomtindelningskarta 
innehåller en areal av 407½ kvadratmeter. 
 
I skrivelsen framhölls att ifrågavarande tomtförhållanden äro så klara, att det ej var nödigt 
inhämta byggnadsnämndens yttrande över dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen. 
 
§ 100. 
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Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om att få till sjökaptenen herr Axel 
Färnlöf försälja tomten n:o 4 inkom kvarteret ”Flaggberget”, vilken tomt enligt skrivelsen 
bilagd kartskiss innehåller en areal av c:a 1,010 kvadratmeter, och föreslogs i skrivelsen att 
400 kvadratmeter betalas med fem (5) kronor per kvadratmeter och återstoden, c:a 610 
kvadratmeter, med 75 öre per kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 101. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
fem (5) kronor och 25 öre per kvadratmeter till skorstensfejaremästare herr Albert Söderberg 
försälja tomten till huset n:o 8 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 250 kvadratmeter. 
 
Inom drätselkammaren hade herr Ekblad reserverat sig till förmån för sitt yrkande om att 
föreslå tomtpriset till tre (3) kronor per kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herr Ekblad framhöll, att det på tomten i fråga finnes ett bergsparti och yrkade bifall till sin 
omnämnda reservation. 
Herr vice ordföranden ansåg, att man exempelvis kunde sätta priset per kvm till fem (5) 
kronor för tomtens bättre del och till 50 öre för den sämre. 
 
Herrar Sterner och Ljungberg yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr Otto Olsson framhöll nödvändigheten av att sätta sådana tomtpriser, att spekulationer 
kunna köpa desamma samt delade herr vice ordförandens åsikt om prissättningen i detta fall. 
 
Herr Christenson understödde drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne föreliggande yrkandena förklarat avslagsyrkandet vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de båda övriga yrkandena förklarat det om bifall till drätselkammarens 
majoritetsförslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes å nyo votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
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”Den som i huvudvoteringen vill hava drätselkammarens majoritetsförslag till motförslag, 
röstar Ja; 
 
den det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa drätselkammarens 
minoritetsförslag såsom motförslag.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, Ludv. 
Andersson, Fritz G. Olsson och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Jonsson, Lindbom, 
Foss, Boheman och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Ekblad, Otto Olsson, 
Källén, Petterson, Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen och Arsenius nej. 
 
Med 12 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att uppställa 
drätselkammarens majoritetsförslag såsom motförslag i huvudvoteringen. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastande av avslagsyrkandet till nejförslag och 
drätselkammarens majoritetsförslag till ja-förslag följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen vilken proposition godkändes. 
 
”Den, som i denna votering vill bifalla drätselkammarens majoritetsförslag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör 2/3 av de avgivna rösterna, hava stadsfullmäktige 
beslutit att i enlighet med drätselkammarens majoritetsförslag försälja ifrågavarande tomt för 
ett pris av fem (5) kronor och 25 öre per kvadratmeter.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Luckey, Sterner, 
Ljungberg, Ekblad, Ludv. Andersson, Källén, Fritz G. Olsson och fröken Wallentin samt 
herrar Christenson, Lindbom, Foss, Boheman och ordföranden ja, men herrar Otto Olsson, 
Pettersson, Ecvald I. Andersson, Sörensen, Jonsson och Arsenius nej. 
 
Med 14 ja- mot 7 nej-röster, alltså med kvalificerad majoritet, hade stadsfullmäktige beslutit 
att bifalla drätselkammarens majoritetsförslag om att göra denna tomtförsäljning till ett pris av 
fem (5) kronor och 25 öre per kvadratmeter. 
 
§ 102. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få för ett pris av 
två (2) kronor per kvadratmeter till grundläggaren herr Johan Sahlin försälja en tomt i 
Åkerbräckan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 190 
kvadratmeter. 
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Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöt enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 103. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 22 augusti 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Christenson, Lundbom, Elmqvist, Ekblad och Foss samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 139. Lysekils Diakonistiftelse vid drätselkammarens sammanträde den 8 dennes bordlagda 
ansökan om att få köpa tomten n:o 7 inom kvarteret ”Släggan” återupptogs till behandling. 
 
Enligt ansökningen skulle tomten användas för uppförandet av ett församlingshem, och skulle 
förutsättningen för detta tomtförvärv vara, att stadsfullmäktige fatta beslut om lilla 
vattendammens avkoppling från stadens vattennät och vattendammens eventuella torrläggning 
och igenfyllning. 
 
Stiftelsen bjöd ett pris av 500 kronor för tomten. 
 
I enlighet med ansökningen bilagt förslag till tomtindelning av område vid lilla vattendammen 
innehåller tomten en areal av cirka 1,240 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 1 dennes beslutit 
att tillstyrka dylik försäljning i enlighet med ovannämnda av nämnden godkända 
tomtindelningsförslag. 
 
Drätselkammaren beslöt, under förutsättning av att stadsfullmäktige fatta principiellt beslut 
om lilla vattendammens avkoppling från stadens vattennät och dammens igenfyllande, att hos 
stadsfullmäktige begära bemyndigande att få till sökanden försälja tomten ifråga för ett pris av 
ett tusen (1.000) kronor, dock att tomten ej må tillträdas innan ny fördämningsmur vid stora 
vattendammen utförts. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen:  
 
Herr vice ordföranden hemställde till herr ordföranden om att få upplysning om huruvida 
detta församlingshem komme att i framtiden åsamka församlingen kostnader, då det ju vore 
meningen att i detsamma inrymma lokaler för pastorsexpeditionen och andra 
församlingsändamål. 
 
Herr ordföranden meddelade, att han minst av alla ville belasta samhället med kostnader men 
framhöll, att det ofta under vintertiden vore förenat med svårigheter att hava 
pastorsexpeditionen i kyrkan, då man endast kunde få upp temperaturen till + 5 grader 
därstädes. Dessutom bleve det dock ganska dyrbart att värma upp kyrkan för 
konfirmationsundervisningens skull. 
 
Herr vice ordföranden tackade för de sålunda erhållna upplysningarna och framhöll, att 
bostadsförhållandena för församlingsdiakonissan borde kunna ordnas på annat sätt än genom 
byggandet av församlingshem. Ansåg emellertid det av drätselkammaren föreslagna priset för 
dylik tomt för lågt. 
 
Herr Källén fann ock att det av drätselkammaren föreslagna tomtpriset vore för billigt och 
yrkade detsammas sättande till två (2) kronor per kvadratmeter. 
 
Herr Ljungberg redogjorde för drätselkammarens behandling av frågan och framhöll, att det 
enligt stadsplanen vore tomt upptagen vid kyrkan för dylikt ändamål, samt yrkade bifall till 
drätselkammarens förslag. 
 
Fröken Wallentin och herr Christensson understödde detta yrkande. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne yrkandena förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå i huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därför för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
vartdera av de båta återstående yrkandena förklarat drätselkammarens yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes å nyo votering, som verkställdes en följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill hava drätselkammarens yrkande till notförslag röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
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vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa herr Källéns yrkande 
såsom motförslag.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, Ludv. 
Andersson, Fritz G. Olsson och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Jonsson, Lindbom, 
Boheman och herr ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Ekblad, Otto Olsson, Källén, 
Pettersson, Evald. I. Andersson, Svante J. Johansson, Sörensen, Arsernius och Foss nej. 
 
Med 11 ja- mot 10 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att uppställa 
drätselkammarens yrkande såsom motförslag i huvudvoteringen. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastandet av abslagsyrkandet till nej-förslag 
och drätselkammarens yrkande till ja-förslag följande voteringsproposition för 
huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 
 
”Dens som i denna votering vill bifalla drätselkammarens yrkande, röstar Ja; den det icke vill, 
röstar Nej; 
 
vinner ja, och Ja-rösternas antal utgör minst 2/3 av de avgivna rösterna, hava stadsfullmäktige 
beslutit att bifalla drätselkammarens yrkande i ärendet.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning, vari herr Ekblad ej deltog, röstade herrar 
Luckey, Sterner, Ljungberg, Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson och fröken Wallentin samt 
herrar Christenson, Jonsson, Lindbom, Boheman och ordföranden ja, men herrar vice 
ordföranden, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen, 
Arsenius och Foss nej. 
 
11 ja, mot 9 nej-röster hade alltså avgivits, vadan kvalificerad majoritet ej förelåg för att 
kunna göra denna försäljning. 
 
§ 104. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få för ett pris av 
två (2) kronor per kvadratmeter försälja tomten n:o 11 inom kvarteret ”Släggan” till 
skräddaren herr G. Sundström, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av c:a 460 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning med den eventuellt 
erforderliga justering av tomtens gränser, som kan bliva en följd av närliggande tomters 
försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande med iakttagande av den 
eventuellt erforderliga justeringen av tomtens gränser enligt byggnadsnämndens ovannämnda 
yttrande. 
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§ 105. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att för ett pris av 75 
öre per kvadratmeter få till fröken Hildur Johansson försälja en nyutlagd tomt vid Norra 
Kvarngatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av c:a 590 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 106. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få till 
stenhuggaren herr Gustav Jakobsson försälja en nyutlagd tomt vid Norra Kvarngatan för ett 
pris av 50 öre per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka 880 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 107. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till 
stenhuggaren herr Gustav Adolf Mårtensson försälja en nyutlagd tomt intill kvarteret 
”Valhall” för ett pris av 75 öre per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 550 kvadratmeter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla ifrågavarande framställning. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
§ 108. 
Från hamnstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 17 juni 1927. 
 
Närvarande: herrar Nyblom, Petterson och stadsingenjören Lundgren samt vid protokollet 
undertecknad, ordförande.  
 
§ 15. Enär den genom nådigt brev den 22 juli 1916 fastställda och den 31 december 1925 
senast förnyade taxan å hamnavgifter i Lysekil skall fortfarande gälla tills vidare, intill 
utgången av år 1930, beslöt hamnstyrelsen ingå till stadsfullmäktige med begäran att 
fullmäktige måtte besluta, att på vederbörligt sätt ansökan göres om fastställelse för år 1928, 
så att de enligt nämnda taxa utgående avgifterna må i likhet med år 1927 höjas med 10 %. 
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Som ovan. 
L. ANDERSSON. 
 
Rätt utdraget ur protokollet betygas 
  L. ANDERSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
§ 109. 
Över Lysekils hantverks- och industriförenings tekniska aftonskolas verksamhet och finanser 
under läsåret 1926-1927 förelåg berättelse, vilken lästes och med godkännande lades till 
handlingarna. 
 
§ 110. 
Till vederbörlig kännedom meddelas genom föreliggande avskrift Kungl. Maj:ts förordnande 
om att uppbörden av grundavgifter till pensionsväsendet skall i Lysekil fr. o. m. år 1927 
tillsvidare verkställas i samband med kronouppbörden. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
EVALD ANDERSSON. 
INGRID WALLENTID. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen å 
rådhuset onsdagen den 12 oktober 1927 kl. 5,30 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekils N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 13 oktober 1927. 
 
§ 111. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande.  
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Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 112. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågor herrar Jakob Pettersson och Frotz 
Olsson. 
 
§ 113. 
I enligthet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamöter i budgretberedningen 
för granskning av dels magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för staden under år 
1928, dels hamnstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för stadens hamninrättning 
under nämnda år herrar kontraktsprosten Fritz Lüsch, konsuln John Sterner, redaktören Axel 
Ljungberg, riksdagsmannen Carl Brännberg och disponenten Ludv. Andersson samt till deras 
suppleanter herrar handlanden Fritz G. Olsson och mekanikern Otto Olsson. 
 
§ 114. 
Till ombud vid årets mantalsskrivning valdes i enlighet med valkommitténs förslag herrar 
kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, brandmästaren A. J. Nordmark och kontorsbiträdet Alf 
Öhrngren samt till deras suppleant poliskonstapeln herr C. I. Alexandersson. 
 
I arvoden bestämdes 5 kronor per dag till varje ombud. 
 
§ 115. 
Från Magistraten förelåg meddelande om att val skulle företagas av tre ledamöter med tre 
suppleanter i fastighetstaxeringsnämnden. 
 
På begäran av stadsfullmäktiges herr ordförande hade valkommittén upprättat förslag till val 
av dylika ledamöter och suppleanter, vilka förslag nu förelåg. 
 
Valet, som nu företogs, utföll i enlighet med valkommitténs förslag sålunda, att till ledamöter 
i nämnden valdes herrar: 
 
1) Byggmästaren Rob. G. Christensson, 2) Handlanden Axel Johansson, 3) Kamreraren Hugo 
Hallgren med suppleanterna herrar: 1) Disponenten Ludv. Andersson, 2) Vaktmästaren Jakob 
Pettersson, 3) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
§ 116. 
I enlighet med valkommitténs föreliggande förslag valdes till ledamot i elektricitetsverkets 
styrelse för tiden t. o. m. 1928 års utgång direktören herr Nisse Ericsson efter trafikchefen 
herr Nils Wickberg, som avflyttat från staden. 
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§ 117. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 24 augusti 1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Olsson, Källén och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 37. Genom föreliggande skrivelse anhöll firman A. & R. Christenson om att i fastigheten 
Midgård, n:ris 2-3 vid Kungsgatan, få inrätta 7 st. vattenklosetter, till vilkas spolning vatten 
skulle användas från stadens vattenledning. 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i vattenstyrelsens 
skrivelse nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd 
till dylika klosetters inrättande. 
 
§ 118. 
En så lydande skrivelse hade från vattenstyrelsen inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils vatten- och 
kloakledningar den 24 augusti 1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Olsson, Källén och Ljungberg samt 
stadsingenjören Lundgren. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 38. Fru Hilda Corneliusson anhöll genom föreliggande skrivelse om att få inrätta 2:ne 
vattenklosetter i sitt hus n:o 5 i Rosviksberg, till vilkas spolning vatten skulle användas från 
stadens vattenledning. 
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Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen på av 
stadsfullmäktige antagna villkor, och skulle sökanden i övrigt härvidlag ställa sig till 
efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande reglementet. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i vattenstyrelsen 
skrivelse nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar till dylika 
klosetters inrättande. 
 
§ 119. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigandet att få till kassören 
herr Verner Hernström försälja tomten till huset n:o 9 vid Gamla Strandgatan för ett pris av 
fem (5) kronor och 25 öre per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 175 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 120. 
Genom föreliggare skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för ett pris av fem 
(5) kronor och 70 öre per kvadratmeter få till verkmästaren H. T. Christenson försälja tomten 
till huset n:o 36 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 175 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran. 
 
§ 121. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse bemyndigande att få till fröken 
Leonarda Norrman försälja tomten till huset n:o 76 vid Gamla Strandgatan för ett pris av sex 
(6) kronor per kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 122. 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 72 
 

Genom föreliggande skrivelse anhöll drätsellkammaren om bemyndigande att för ett pris av 
en (1) krona per kvadratmeter få till konservarbetaren herr Carl Josefsson försälja tomten n:o 
4 inom kvarteret ”Valhall”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal 
av cirka 600 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dulik försäljning. 
 
Herr Ekblad ansåg det föreslagna priset för högt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla drätselkammarens ifrågavarande anhållan. 
 
§ 123. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av 75 öre per 
kvadratmeter försälja tomten n:o 11 inom kvarteret ”Valhall” till stenhuggaren herr Olof 
Bergqvist, vilken tomt enligt skrivelsen innehåller en areal av cirka 620 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 124. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till fröken 
Astrid Andersson försälja tomten till huset n:o 2 ½ vid Rosviksgatan för ett pris av sju (7) 
kronor per kvadratmeter, och innehåller tomten i fråga enligt skrivelsen bilagd kaetskiss en 
areal av cirka 360 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Herr Ekblad ansåg det föreslagna priset jämförelsevis för lågt. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 125. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till f. 
folkskolläraren hett Otto Tingdahl för ett pris av fyra (4) kronor per kvadratmeter försälja 
tomten n:o 1 inom kvarteret ”Merkurius”, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 420 kvadratmeter. 
 
I skrivelsen meddelades, att ifrågavarande tomtförhållanden äro så klara, att det ej vara nödigt 
inhämta byggnadsnämndens yttrande i saken. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig nedannämnda talare: 
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Herr Luckey ansåg det å tomten föreslagna priset för högt jämfört med det pris C. A. Toiasson 
betalade för tomten bredvid den nu till försäljning föreslagna och yrkade i anledning härav, att 
priset måtte sättas till tre (3) kronor och 50 öre per kvadratmeter. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att man i drätselkammaren prövat, vilken av de nämnda tomterna, 
som borde anses bäst, men ej kunnat finna skäl för att sätta lägre pris än det av 
drätselkammaren föreslagna. Enda skillnaden skulle vara, att man till tomten n:o 1 skulle 
nödgas utgiva mera för vatten- och avloppsledningar, och detta förhållande borde ej motivera 
en sänkning av priset. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens förslag. 
 
Herrar Ekblad och vice ordföranden understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr Christensson ansåg Tobiassons tomt vara betydligt bättre än den det nu gäller och 
understödde herr Luckeys yrkande. 
 
Herr ordföranden yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de trenne yrkandena förklarat avslagsyrkandet vara med övervägande ja 
besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-
förslagg och därför för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på 
bifall till vartdera av de båda övriga yrkandena förklarat herr Ljungbergs yrkande vara med 
övervägande ja besvarat, begärdes å nyo votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
”Den, som vill ha herr Ljungbergs yrkande till motförslag i huvudvoteringen, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att i huvudvoteringen uppställa herr Luckeys 
yrkande såsom motförslag.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Ekblad, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Fritz G. Olsson, Evald I. Andersson, Johansson, 
Sörensen, Jonsson, Arsenius och Foss ja, men herrar Luckey, Sterner, Karlsson, Ludv. 
Andersson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christensson, Lindbom, Alb. 
Andersson, Boheman och ordföranden nej. 
 
Med 13 ja- mot 11 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att i huvudvoteringen 
uppställa herr Ljungbergs yrkande såsom motförslag. 
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Slutligen framställde herr ordförande med omkastande av avslagsyrkandet till nel-förslag och 
herr Ljungbergs yrkande till ja-förslag följande voteringsproposition för huvudvoteringen, 
vilken proposition godkändes: 
 
Den som i denna votering vill bifalla herr Ljungbergs yrkande, röstar Ja; den, det icke vill, 
röstar Nej; 
 
Vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst 2/3 av de avgivna rösterna, hava stadsfullmäktige 
beslutit att försälja ifrågavarande tomt för ett pris av fyra (4) kronor per kvadratmeter. 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga närvarande 
stadsfullmäktigeledamöter ja, vadan stadsfullmäktige enhälligt beslutit att föra denna 
tomtförsäljning för ett pris av fyra (4) kronor per kvadratmeter. 
 
§ 126. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att hos Lysekils 
Sparbank få upptaga ett lån å Trettio tusen (30.000) kronor för täckandet av återstående 
kostnader för renhållningsverket, vilket lån skulle återbetalas inom kortare tid än två år. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sådant bemyndigande. 
 
§ 127. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 6 oktober 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Bovik, Otto Olsson, Fritz G. Olsson, Karlson och Foss samt 
stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad sekreterare. 
 
§ 157. Med anledning av drätselkammarens beslut av den 8 augusti detta år att på grund av 
hälsovårdsnämndens skrivelse göra hemställan till styrelsen för Lysekils Nya Badhus A.-B. 
om att vinterbadet måtte hållas för allmänheten fr. o. m. 1 oktober t. o. m. 30 april förelåg nu 
från sagda styrelse skrivelse med meddelande om att badet ifråga hålles öppet från första 
veckan i oktober t. o. m. sista veckan i april å tider som förut och mot ersättning från staden 
av 1.000 kronor, samt att vanliga uppehåll för jul- och påskhelgerna komma att tillämpas. 
 
På grund av detta meddelande beslöt kammaren enhälligt att hos stadsfullmäktige hemställa 
om att ett anslag å 1.000 kronor måtte beviljas för vinterbadets öppethållande under den av 
badhusbolagets styrelse nämnda tiden, och att detta belopp upptages i 1928 års utgifts.- och 
inkomststat för uttaxering. 
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Tillika beslöt kammaren uttala det önskemålet, att stadsfullmäktige måtte till bemälda styrelse 
göra framställan om dels att uppehållen vid jul- och påskhelgerna brgränsas till minsta 
möjliga, dels att det måtte tagas under övervägande att söka på bästa sätt vidtaga åtgärder för 
avhjälpande av olägenheterna med fuktigheten i varmbadets avklädningshytter. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag att utgå enligt 
drätselkammarens anvisning. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att hos styrelsen för Lysekils Nya Badhus A.-B. uttala de i 
drätselkammarens skrivelse anförda önskemålen. 
 
§ 128. 
Svenska Stadsförbundet hade genom till herr ordföranden i stadsfullmäktige ställd skrivelse 
meddelat, att medlemsavgiften till förbundet för år 1928 skall i likhet med vad fallet är för 
innevarande år utgå med sex (6) kronor för varje fullt hundratal invånare, vadan denna utgift 
för staden skulle uppgå till två hundra femtiotvå (252) kronor under nästa år. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige överlämnat nämnda skrivelse hade 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka, att staden även för nästa år är medlem av 
ifrågavarande förbund, och att beloppet för ändamålet upptages i 1928 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet. 
 
§ 129. 
Svenska Stadsförbundet hade till drätselkammaren hemställt, att stadens även för år 1928 
måtte prenumerera på 26 ex av förbundets tidskrift. 
 
Prenumerationspriset för nästa år är detsamma som i år eller 12:- vid kommunal 
prenumeration å minst så stort antal exemplar, som motsvarar stadsfullmäktiges antal, vadan 
stadens utgift för dylik prenumeration å 26 exemplar under nästa år skulle utgöra 312 kronor. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige och där tillstyrka 
sådan prenumeration med samma antal ex. som i år, samt att beloppet för ändamålet upptages 
i 1928 års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet härmed. 
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§ 130. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om att för stadsfiskalkontorets räkning 
få för år 1928 prenumerera på 1 ex. v Post- och Inrikes Tidningar, kommunalupplagan B. 
 
Prenumerationspriset för denna upplaga av tidningen har under detta år utgjort tre (3) kronor 
och 65 öre. 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle beloppet för ändamålet 
upptagas bland stadens utgifter för polisväsendet under år 1928. 
 
§ 131. 
Redogörelser över folkskolans, dess biblioteks, fortsättningsskolans och Petrelius 
understödsfonds räkenskaper och förvaltning för år 1926 jämte revisorernas berättelse över 
dessa räkenskaper förelågo enligt --- Bil. N:o 6, 1927, och hade dessa handlingar före dagens 
sammanträde i tryck till stadsfullmäktiges ledamöter. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för samtliga ovannämnda räkenskaper för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 132. 
För kommunala mellanskolans i Lysekil räkenskaper och förvaltning under år 1926 förelåg 
redogörelse jämte revisionsberättelse för nämnda tid enligt – Bil. N:o 7, 1927, och hade dessa 
handlingar före dagens sammanträde blivit i tryck utdelade till ledamöterna i stadsfullmäktige. 
 
I enlighet med revisorernas tillstyrkan beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bevilja 
vederbörande ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 
 
§ 133. 
Länsstyrelsen i Göteborgs och Bohus län hade genom magistraten infordrat stadsfullmäktiges 
yttrande över huruvida kommunen fr. o. m. den 1 juli åtager sig de villkor, som av Riksdagen 
föreskrivits för statens övertagande av kommunala mellanskolan härstädes. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till styrelsen för kommunala 
mellanskolan och till drätselkammaren. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 28 nästlidne september hade kommunala 
mellanskolans styrelse avgivit följande förslag till yttrande i ärendet: 
 
”Då det på frågans nuvarande läge är vanskligt att yttra sig om de besparingar kommunen 
kommer att göra härvid under omläggningstiden 1928-1930, emedan bestämmelserna för 
denna omläggning ännu ej utfärdats, kan styrelsen för kommunala mellanskolan i Lysekil icke 
avgiva yttrandet annat än beträffande besparingarna, sedan statsövertagandet genomförts. 
Beträffande dessa besparingar har styrelsen beräknat att de skola komma att uppgå till 
omkring 5.000 kronor om året. 
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På grund härav och med hänsyn till övriga fördelar av statsövertagandet får styrelsen för 
kommunala mellanskolan i Lysekil för sin del hemställa, att stadsfullmäktige ville åtaga sig 
de skyldigheter, som av Riksdagen föreskrivits för ett förstatligande.”  
 
Drätselkammaren yttrade enligt föreliggande utdrag av dessa protokoll för den 6 dennes var 
av följande lydelse: 
 
”Drätselkammaren beslöt enhälligt att med hänvisning till §§ 43 och 162 i stadsfullmäktiges 
protokoll för 1918 hos stadsfullmäktige, i likhet med kommunala mellanskolans styrelse, 
tillstyrka, att stadsfullmäktige åtaga sig skyldigheter, som av Riksdagen föreskrivits för ett 
förstatligande i förevarande fall.” 
I nämnda §§ innefattas följande beslut: 
 
§ 43 den 3 april: 
 
dels att kommunal mellanskola inrättas i Lysekil, och att undervisningen i densamma börjar 
med höstterminen 1918, dels val av ledamöter och suppleanter i skolans styrelse jämte anslags 
beviljande till skolan. 
 
§ 162 den 12 september: 
 
att staden för framtiden åtager sig förpliktelse att upprätthålla kommunal mellanskola. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att risken för staden att få sig ålagt uppförande av ny skolbyggnad 
vore precis densamma om den nuvarande kommunala mellanskolan bibehölles, eller om den 
överginge till en stadens samrealskola men uttalade förhoppning om att kravet därvidlag 
komme att drivas med försiktighet från vederbörande skolmyndighets sida. 
 
Herr vice ordföranden anförde, att lärarkollegiet i Uddevalla sökt ställa hinder i vägen för 
skolreformers genomförande därstädes genom att påyrka åtskilliga nybyggnadsarbeten, trodde 
emellertid att vederbörande lärarekår ville ålägga sig begränsning med hänsyn till frågan om 
uppförandet av ny skolbyggnad i Lysekil. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg för sin del risken för åläggande att åt den blivande 
samrealskolan uppföra nybyggnad ej vore stor, då den uppfattningen trängt igenom, att man i 
möjligaste mån bör spara, då det gäller uppförandet av offentliga byggnader. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga de 
föreliggande förslagen från kommunala mellanskolans styrelse och drätselkammaren att 
såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i ärendet avgivas. 
 
§ 134. 
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Kungl. Maj:ts Befallningshavande i Göteborgs och Bohus län hade begärt stadsfullmäktiges 
yttrande över Riksantikvariens framställning till Kungl. Maj:t rörande kommunala arkiv och 
stadga för desamma. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 dennes avgivet följande förslag till yttrande i 
ärendet: 
 
”Drätselkammaren finner förslaget väl befogat och anser det önskligt, att de kommunala 
arkiven kunde ordnas så som förslaget avser. 
 
Detta kommer emellertid att medföra icke obetydliga kostnader för flertalet kommungwe och 
mindre städer såväl med hänsyn till svårigheten att uppbringa nöjaktiga arkivlokaler som i 
fråga om arbetet för arkivets uppläggande och skötsel. 
 
Drätselkammaren måste på grund därav ställa sig tveksam, huruvida tiden ännu kan anses 
vara inne att genom en allmän förordning tillgodpse behovet av sådan arkivarievård.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga detta förslag att såsom sitt eget förslag i ärendet 
avgivas. 
 
§ 135. 
Från herr Harald Foss förelåg motion om att stadsfullmäktige måtte besluta tillsättandet av en 
inköpsnämnd med befogenhet att efter genom annonsering infordrade anbud inköpa det årliga 
behovet av bränsleförnödenheter för stadens olika institutioner. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat motionen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 dennes avgivit följande yttrande i ärendet: 
 
”Drätselkammaren beslöt med 3 röster mot 3 genom herr ordförandens utslagsröst att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionen i så måtto, att framdeles dylikt inköp göres 
genom folkskolestyrelsens ekonominämnd, vilken sedan åtskilliga år tllbaka ombesörjt inköp 
av bränsleförnödenheter för folkskolan och några andra institutioner.” 
 
Från detta beslut hade herrar Bovik, Otto Olsson och Foss anmält avvikande mening, då de 
yrkat, att drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige tillstyrka, att det uppdrages åt 
drätselkammaren att verkställa dylik gemensam upphandling av bränsleförnödenheter. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Foss framhöll, att motionen icke innebure något som helst misstroende mot 
folkskolestyrelsens ekonominämnd med hänsyn till dess sätt att för folkskolan och några 
andra av stadens institutioner upphandla bränsleförnödenheter, men att han funnit det lämpligt 
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att, med frångående av sitt förslag i motionen om tillsättandet av en särskild inköpsnämnd, 
ansluta sig till förslaget om sådan gemensam upphandling genom drätselkammaren. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens minoritetsförslag. 
 
Herr Christenson: Att han i en i Uddevalla utkommande tidning läst en artikel, i vilken 
påståtts, att en härvarande bränslefirma blivit förbigången vid anbuds infordrande, då det 
gällde inköp av koks för folkskolan, och framhöll talaren, att icke någon härstädes förbigåtts, 
som kunnat leverera det koksparti det varit frågan om. Framhöll vidare att folkskolestyrelsens 
ekonominämnd städse sökt göra sitt bästa vid dessa inköp, samt att det visat sig fördelaktigast 
att göra koksinköpen här på platsen. 
 
Herr ordföranden erinrade om den förlust staden under kristiden gjorde på vedinköp samt 
påpekade svårigheten av att göra beräkning för att på fördelaktigaste sättet inköpa koks för 
stadens olika institutioner. Ansåg i likhet med den föregående talaren att det i regel vore 
fördelaktigast att göra koksinköpen i Lysekil. 
 
Hemställde om bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herrar Ekblad och vice ordföranden understödde herr Foss yrkande. 
 
Herr Ljungberg framhöll, att det av motionen framginge, att intet varit att anmärka på dessa 
förutvarande bränsleinköp, varför det nuvarande systemet härvidlag gärna kunde bibehållas. 
Påpekade att drätselkammaren redan är mer än nog belastad med arbete, varför det klagats 
över för långa sammanträden. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr Jonsson påpekade i egenskap av fackman, att den nu förda diskussionen kunde hava varit 
onödig, då konkurrensen av bränslemarknaden, att prisen nedpressats till det lägsta möjliga. 
 
Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av de tvenne yrkandena förklarat det om bifall till drätselkammarens 
majoritetsförslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bifalla drätselkammarens majoritetsförslag, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla drätselkammarens minoritetsförslag.” 
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Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, 
Karlson, Ludv. Andersson, Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar 
Johansson, Christenson, Jonsson, Lindbom, Alb. Anderson, Boheman och ordföranden ja, 
men herrar vice ordföranden, Ekblad, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. Andersson, 
Sörensen, Arsenius och Foss nej. 
 
Med 15 ja- mot 9 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla motionen i enlighet 
med drätselkammarens majoritetsförslag, vadan ifrågavarande gemensamma upphandling 
skall ske genom folkskolestyrelsens ekonominämnd. 
 
Som ovan  
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
JAKOB PETTERSSON. 
FRITZ G. OLSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 28 oktober 1927 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekils N:r 8. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll. Hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 24 november 1927. 
 
§ 136. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande. Herr 
borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 137. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar Otto Olsson och Karl 
Källén. 
 
§ 138. 
Val förelågo till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga eller eljest skulle 
besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 
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Valkommittén hade avgivit förslag till de förestående valen, vilket förslag nu förelåg. 
 
I samband med det föreliggande valet av ledamöter i pilsnerdricksutskänkningsaktiebolagets 
styrelse föreslog herr Källén besluts fattande om att göra det uttalandet, att inga arvoden borde 
utgå åt dessa ledamöter, då sådana arvoden ifrågasatts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto bordlägga denna fråga. 
 
Valen, som nu företogos, utföllo i huvudsaklig överensstämmelse med valkommitténs 
nämnda förslag av den 15 dennes sålunda: 
 
Styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Ledamöter: Järnhandlaren Pontus Lundbom, Gjutaren Karl Källén och Filaren Svante J. 
Johansson. 
 
Suppleanter: Disponenten Aug. L. Kihlberg och Filaren Sigurd Andersson. 
 
Hamnstyrelsen för åren 1928 och 1029. 
 
Ledamöter: Disponenten Ludv. Andersson och Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
 
Hälsovårdsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Riksdagsmannen Carl Brännberg och Handlanden Fritz G. Olsson. 
 
Suppleanter: Gjutaren Karl Källén och Konsuln Alfr. Bovik. 
 
Renhållningsstyrelsen för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Handlanden Fritz G. Olsson, Handlanden Evald Andersson, Handlanden P. A. 
Malmrot, Filaren Svante J. Johansson och Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: Fotografen John Westling och Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Fabrikören Wiktor Lindbom, Järnsvarvaren Sixten Arsenius och stenhuggaren 
Andreas Åkesson-Holmqvist. 
 
Styrelsen för kommunala mellanskolan för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Ledamot: Direktören Nisse Ericsson. 
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Suppleant: Ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Kommunala mellanskolans terminsavgiftsnämnd för år 1928. 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson. 
 
Examensvittnen vid kommunala mellanskolans realskoleexamen 1928. 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren, Direktören Nisse Ericsson och Postassistenten Fredr. 
Lundqvist med suppleanterna Tullförvaltaren Fr. Nordström och Apotekaren H. T. Sandmark. 
 
Barnavårdsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Folkskollärarinnan Hedvig Forsell och Stenhuggaren Andreas Åkesson 
Holmqvist. 
 
Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
 
Pensionsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Handlanden P. A. Malmrot, Lotsförmannen Emilius Hörman och Poliskonstapeln 
C. I. Alexandersson. 
 
Suppleanter: Brandchefen Gust. A. Löfgren, Brandmästaren A. J. Nordmark och Inspektoren 
Lorentz Jonsson. 
 
Taxeringsnämnden för år 1928. 
 
Ledamöter: 1) Handlanden Evald Andersson. 2) Gjutaren Karl Källén. 3) 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 4) Handlanden Axel Johansson. 5) 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 1) Urmakaren Carl J. Lycke. 2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 3) Kronolotsen 
E. R. Montheli. 4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:r 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Hästuttagningsnämnden för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Ledamöter: Fabrikören Gust. Karlson och Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: Åkarna Viktor Johansson och Adolf Karlsson. 
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Brandförsäkringskommittén för år 1928. 
 
Ledamöter: Stadsingenjören Sven H. Lundgren och Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: Byggmästarna Adolf Wennerber och K. Knutsson. 
 
Lysekils föreläsningsförenings styrelse för år 1928. 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Lysekils tekniska aftonskolas styrelse för år 1928. 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
 
Suppleant: ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank för tiden 1928 t. o. m. 1931. 
 
Konsulerna A. W. Christensson och L. Laurin. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1928. 
 
Redaktören Axel Ljungberg med fabrikören Gust. Karlson som suppleant. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhusaktiebolag under år 
1928. 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets styrelse för år 1928. 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson. 
 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G, Christenson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksaktiebolags styrelse för tiden från ordinarie bolagsstämma i 
februari 1928 till ordinarie bolagsstämman i februari 1929 
 
Ledamöter: Disponenten Emil Löfberg (för nykterhetsnämnden), Gjutaren Karl Källén och 
Juveleraren Gordon Wikström. 
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Suppleanter: Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin (för nykterhetsnämnden), Kamreraren 
Hugo Hallgren och Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Förvaltningen av Ida Sannes fond för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Fabrikören Elis Luckey och Disponenten Emil Löfberg. 
 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond för tiden 1928 t. o. m. 1930. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, Fabrikören Elis Luckey och Disponenten Emil Löfberg. 
 
Revisorer och deras suppleanter för granskning av nedanstående räkenskaper för år 
1928.  
 
Innan dessa val företogs, förslog herr Ljungberg, att det måtte väljas gemensamma revisorer 
för drätselkammarens, folkskolestyrelsens och kommunala mellanskolans styrelses 
räkenskaper, samt att nykterhetsnämndens räkenskaper måtte få samma revisorer som 
fattigvårdsstyrelsen och nykterhetsnämnden, vilket förslag stadsfullmäktige biföll. 
 
Härefter föreslog herr Ljungberg med anledning av förenämnda beslut att för 
drätselkammarens, folkskolestyrelsens och kommunala mellanskolans styrelses räkenskaper 
det måtte utses fyra revisorer och suppleanter sådan sammansättning som här nedan framgår. 
 
Drätselkammaren, Folkskolestyrelsen och Kommunala mellanskolans styrelse. 
 
Revisorer: Banktjänstemannen Josua Andersson, sammankallande, Kontoristen Anders 
Christensson, Kontoristen Evald Luckey och Bokhållaren Hugo Hansson. 
 
Suppleanter: Trafikchefen J. F. Swedenfelt, förste, Handlanden Gillis Eriksson, andre, och 
Brevbäraren Ernst Appelgren, tredje suppleant. 
 
Hamnstyrelsen. 
 
 Revisorer: Kontoristen Hakon Lundbom, sammankallande, DisponentenJames Öhrnberg och 
Stationsskrivaren T. R. Madison. 
 
Suppleanter: Stenhuggeriförmannen Anders Edberg, förste, och Kassören Verner Hernström, 
andre suppleant. 
 
Fattigvårdsstyrelsen, Nykterhetsnämnden och Barnavårdsnämnden. 
 
Revisorer: Handlanden Erik G. Lindström, sammankallande, och Bankkamreraren Olof 
Johansson. 
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Suppleanter: Bankkassören Harry Lundin, förste, och Bokhållaren Harry Ljunggren, andre 
suppleant. 
 
Lysekils föreläsningsförening. 
 
Revisor: Hälsovårdstillsyningsmannen August Ehnberg. 
 
Suppleant: Järnhandlaren Joef Callert. 
 
Parkstyrelsen. 
 
Revisorer: Handlanden Gunnar Andersson, sammankallande, och Förrådsförvaltaren Evald I. 
Andersson. 
 
Suppleant: Mekanikern Otto Olsson. 
 
Lysekils stads elektricitetsverks styrelse. 
 
Revisorer: Fotografen John Westling, sammankallande, Försäljningschefens Edmund 
Andersson och Kontoristen Carl Wallin. 
 
Suppleanter: Banktjänstemannen Sven Brunell, förste, och Handlanden Gillis Eriksson, andre 
suppleant. 
 
Lysekils tekniska aftonskola. 
 
Revisor: Musikdirektören Karl Sandström. 
 
Suppleant: Lotsförmannen John Linding. 
 
Lysekils skyttegille. 
 
Revisor: Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Suppleant: Banktjänstemannen Josua Andersson. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag. 
 
Revisor: Bankkamreraren Olof Johansson. 
 
Suppleant: Bankkamreraren Ernst Larson. 
 
§ 139. 
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Från styrelsen för Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokoll, fört vid sammanträde med styrelsen för Lysekils 
Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolag den 8 november 1927. 
 
§ 28. I enlighet med sitt beslut den 28 nästlidne oktober, § 26, och sedan drätelskammaren 
inkommit med begärt yttrande över styrelsens förslag till användning av disponibla 
vinstmedel företogs frågan nu ånyo till prövning för upprättande av definitivt förslag i 
ärendet. 
 
Under diskussionen yrkade herr Källén att styrelsen skulle föreslå att vinstmedlen skulle 
fördelas endast på två poster, nämligen ålderdomshemmet och ytterligare en post, som skulle 
komma stadens budget till godo. 
 
Herr Löfberg yrkade att styrelsen skulle upprätta sitt förslag i huvudsaklig överenskommelse 
med styrelsens föregående förslag. 
 
Efter votering beslöt styrelsen i enlighet med herr Löfbergs förslag. 
 
Mot detta beslut anmälde herr Källén sin reservation. 
 
Till fördelning tillgängliga vinstmedel beräknades till högst 20.000:- kr. 
 
Härefter upprättades följande förslag till vinstmedlens användning. 
 
1. Ålderdomshem     10.000:- 
2. För idrottens befrämjande, företrädesvis idrottsplan å plats  
som av stadsfullmäktige godkändes    1.000:- 
3. För framtida ordnande av inhägnad och portar för stadsparken  1.000:- 
     Transport 12.000:- 
 

Transport 12.000:- 
4. För planteringar     1.000:- 
5. Bad      2.000:- 
6. Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket   1,500:- 
7. Tekniska aftonskolan     500:- 
8. Gymnastikföreningarne     200:- 
9. Föreningen för räddn. av skeppsbrutna   100:- 
10. Diakoniverksamheten     500:- 
11. Lysekils Dispensärs barnkolonifond    500:- 
12. Första Majblomman     500:- 
13. Manskören     200:- 
14. Premier och fortsättningsskolan    300:- 
15. Segelsällskapen vartdera 200:- kr    400:- 
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16. Lysekils Syförening och Lysekils Välgörenhetsklubb vartdera 150:- 300:- 
     Kronor 20.000:- 
 
Eventuellt uppkommande ytterligare vinstmedel skulle överföras till nästkommande års vinst- 
och förlustkonto. 
 
Till idrottsplatsen hade föreslagits dels 3.000:- kronor och dels 1.000:- kronor. Beslutet om 
1.000:- kronor fattades med 2 röster mot 2 genom ordförandens utslagsröst. I beslutet deltog 
inte herr Källén. 
 
Vidare beslöt styrelsen, med frångående av sitt föregående beslut, föreslå att de sju första 
posterna i förslaget skulle överlämnas till drätselkammaren utan skyldighet för densamma att 
lämna eventuell räntegottgörelse, varemot återstående poster skulle dirket tillställas 
vederbörande. 
 
Som ovan 
GUNNAR NYBLOM. 
 
Justeras: 
RICH. BJÖRSELL. 
EMIL LÖFBERG. 
 
Rätt utdraget betygar 
 GUNNAR NYBLOM. 
 Sekreterare.” 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ärendet till drätselkammaren för dess 
yttrande, vilket nu förelåg och var av följande lydelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 21 november 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Otto Olsson och Fritz G. 
Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 197. Stadsfullmäktiges herr ordförande hade till drätselkammaren för dess yttrande 
remitterat Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolags styrelses förslag till vinstmedlens 
fördelning. 
 
Drätselkammaren beslöt efter en längre diskussion att hos stadsfullmäktige förorda 
ifrågavarande vinstmedels fördelning på följande sätt: 
 
1. Ålderdomshem     10.000:- 
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2. För åstadkommandet av idrottsplats    2.000:- 
3. Planteringar     1.000:- 
4. Bad      2.000:- 
5. Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket   1,500:- 
6. Tekniska aftonskolan     500:- 
7. Gymnastikföreningarna     200:- 
8. Föreningen för räddning av skeppsbrutna   100:- 
9. Diakoniverksamheten     500:- 
10. Lysekils dispensär-barnkolonifond    500:- 
11. Första Majblomman     500:- 
12. Manskören     200:- 
13. Premier i folkskolan och fortsättningsskolan   300:- 
14. Segelsällskapen vartdera 200 kr.    400:- 
15. Lysekils Syförening och Lysekils Välgörenhetsklubb vardera 150 kr. 300:- 
     Kronor 20.000:- 
 
Drätselkammaren beslöt avstyrka anvisandet av det i vinstfördelningsförslaget upptagna 
beloppet, kronor 1.000, för framtida ordnande av inhängnad och portar för stadsparken. 
 
Mot besluten såväl beträffande att tillstyrka höjt anslag för idrottsplats som att avstyrka 
ordnande av inhängnad och portar för stadsparken reserverad sig herr Christenson. 
 
Mot beslutet om anslag till segelsällskapen reserverade sig herrar vice ordföranden och Otto 
Olsson. 
 
Med hänsyn till idrottsplats ville kammaren hos stadsfullmäktige framhålla, att frågan om 
platsen för densammas förläggning bör underställas stadsfullmäktiges prövning.  
 
Dessutom beslöt kammaren till stadsfullmäktige hemställa, att stadsfullmäktige måtte göra 
framställning till Kungl. Vetenskapsakademien och Lysekils Nya Badhus-Aktiebolag om dess 
medverkan till planens i Pinnevik till idrottsplats. 
 
Angående förvaltningen av ovannämnda medel ansåg drätselkammaren, att desamma under 
punkterna 1 t. o. m. 6 och punkt 13 böra till drätselkammaren överlämnas utan skyldighet för 
staden att därå gottgöra, varemot återstående poster må av ifrågavarande styrelse direkt till 
vederbörande överlämnas. 
 
Beträffande eventuellt uppkommande ytterligare vinstmedel för bolaget beslöt kammaren att 
hos stadsfullmäktige förorda bifall till bemälda styrelses förslag om desammas disponerande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
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   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Från Idrottsföreningen Kamraterna, Lysekils fotbollsförening och Lysekils 
idrottsplatsförening förelåg skrivelse innefattande deras gemensamma opinionsyttring till 
förmån för beviljandet av 3.000 kronor under år 1928 av vinstmedel från bolaget i fråga för 
åstadkommandet av idrottsplats. 
 
Sedan samtliga handlingar i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i ärendet 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Källén: Att han vid bemälda styrelses sammanträde reserverat sig mot den föreslagna 
vinstmedelsfördelningen, då han yrkat det ifrågavarande beloppets fördelning på endast två 
poster, nämligen ålderdomshemmet och ytterligare en post, som skulle komma stadens budget 
till godo. 
 
Talaren framhöll, att dessa medel tillförts bolaget från småfolket, varför och fördelningen av 
desamma bort göras på sådant sätt, att den befolkningens intressen, vilken bidragit till 
bolagets goda ekonomiska resultat borde på annat sätt tillgodosetts än vad det föreliggande 
förslaget avser, och detta hade möjligen lämpligast kunnat ske genom att anslå hela beloppet 
för det blivande ålderdomshemmet, men kanske en dylik total användning av dessa medel ej 
på grund av budgettekniska skäl läte sig göra. 
 
Slutligen påpekade talaren, att detta förslag till vinstmedelsfördelning ej synes fullt 
tillfredsställa någon. 
 
Herr Ekblad delade de av herr Källén uttalade synpunkterna i frågan och framhöll det 
synnerligen olämpliga i att dessa medel vilja anslå till för välgörenheten så ovidkommande 
saker som segelsporten samt yrkade det i förslaget upptagna hela beloppets anvisande för 
ålderdomshemmet. 
 
Fröken Wallentin: Att detta förslag till vinstfördelning skulle mötas av kritik, hade man varit 
beredd på, men bolagets styrelse hade dock sökt göra sitt bästa i saken, och den hade med 
hänsyn till stadens hårt ansträngda budget varit nödsakad föreslå sådan användning av medlen 
som skett. Uttalade möjligheten av att dessa medel kunde fördelas annorlunda ett kommande 
år, om så befunnes lämpligt. 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till sin och herr Otto Olssons i drätselkammaren avgivna 
reservation och till att det i förslaget upptagna beloppet, kronor 400, för segelsällskapen i 
stället måtte tilläggas det i förslaget upptagna anslaget för planteringar, vilket belopp sålunda 
skulle ökas från 1.000 till 1,400 kronor. 
 
Vidare framhöll talaren lämpligheten av att man ett annat år anslår medel från bolaget till fri 
tandvård för skolbarnen, till understöd av sjukkasseverksamheten och till fri skomaterial. 
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Ansåg ock att för framtiden hela det blivande årliga vinstbeloppet kunde ställas till 
stadsfullmäktiges förfogande, för att dessa skulle fördela beloppet till oloika ändamål. 
 
Herr Christenson motiverade sin ställning med hänsyn till anslag för idrottsplats 
åstadkommande och framhöll, att ej någon plats för densamma kunnat anvisas, och att men ej 
heller hade några uppgifter om kostnaderna för ändamålet. Påpekade nödvändigheten av ny 
inhängnad för stadsparken. 
 
Talaren framhöll vidare, att han i egenskap av parkstyrelsens ordförande givetvis hyste det 
allra största intresse av att få så stort anslag som möjligt för stadens planteringar, men att han 
dock ej ville vara med om ökning av sådant anslag genom att beröva segelsällskapen de i det 
föreliggande förslaget för desamma upptagna medlen. Framställde intet yrkande i ärendet. 
 
Herr Ljungberg medgav att frågan om denna fördelning hade kunnat ordnas på enklare sätt 
och framhöll, att av hela det ifrågavarande beloppet endast 5.000 kronor upptagits för sådana 
ändamål, som i regel bruka förekomma i stadens budget. 
 
Vidare påpekade talaren, att frågan om idrottsplats varit aktuell för samhället i mera än tjugo 
år. Ansåg det däremot ej vara någon brådska med uppsättandet av nytt staket för stadsparken. 
 
Yrkade bifall till drätselkammarens majoritetsförslag. 
 
Herr Otto Olsson framhöll, att då bolaget i fråga bildades, hade man dock i allmänhet gjort sig 
beredd att vinsten därifrån skulle i väsentligt högre grad än vad förslaget avser bidraga till 
förbättring av stadens budget, och att dessa medel borde kunna användas för gator, vatten- 
och avloppsledningar samt dessutom för betalning av stadens svävande skuld. Ansåg att 
staden för nästa år borde ha större andel av vinstmedlen än vad som nu föreslagits. 
 
Herr Luckey fann det av bolagsstyrelsen och drätselkammaren upprättade förslaget till 
fördelning av minstmedlen bra, men att det ju är omöjligt åstadkomma ett dylikt förslag, som 
tillfredsställer alla. 
 
Understödde herr Ljungbergs yrkande. 
 
Herr ordföranden påpekade gentemot herr vice ordförandens yttrande, att bolagsordningen 
uttryckligen bestämmer, att bolagsstyrelsen skall inhämta stadsfullmäktiges mening om 
vinstmedlens användning, innan bolagsstämman därom fattar beslut, varför det ej kan tänkas, 
att stadsfullmäktige själv kunna besluta om dessa medels användning åtminstone så länge 
nuvarande bolagsordning gäller. Framhöll att de av för idrottsplats föreslagna platserna den 
vid Rotemyren belägna vore att föredraga, då det ej funnes några utsikter för att få Pinnevik 
disponibelt för ändamålet. 
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Herr Ljungberg ansåg dock, att man likväl borde söka påverka såväl Kungl. 
Vetenskapsakademien som Badhusbolagets styrelse beträffande upplåtelse av idrottsplats i 
Pinnevik. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till de trenne olika yrkandena förklarat herr Ljungbergs yrkande om bifall till 
drätselkammarens majoritetsförslag vara med övervägande ja besvarat, begärdes votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt herr Ljungbergs yrkande såsom 
ja-förslag och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition 
på bifall till vartdera av de båda övriga yrkandena, herr Ekblads och herr vice ordförandens, 
förklarade han det sistnämnda vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag 
befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden följande voteringsproposition för huvudvoteringen, 
vilken proposition godkändes: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla Ljungbergs yrkande, röstar Ja: den det icke vill, 
röstar Nej; 
 
vinner nej, hava stadsfullmäktige beslutit att bifalla herr vice ordförandens yrkande.” 
 
vid härefter företagit upprop till omröstning, vari herrar Källén, Christenson, Jonsson och 
Foss ej deltogo, röstade herrar Luckey, Sterner, Ljungberg, Karlson, Ludv. Andersson, Fritz 
G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Lindbom, Alb. Anderson, Boheman 
och ordföranden ja, men herrar vice ordföranden, Ekblad, Otto Olsson, Pettersson, Evald I. 
Andersson, Johansson, Sörensen och Arsenius nej. 
 
Med 12 röster mot 8 hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla ja-propositionen, vadan 
drätselkammarens majoritetsförslag antagits att såsom stadsfullmäktiges yttrande i ärendet 
överlämnas till styrelsen i fråga, och innefattade detta beslut även ovannämnda framställning 
rörande Pinnevik. 
 
Mot beslutet reserverade sig herr Ekblad med hänsyn till anslag åt segelsällskapen, då han 
ansåg, att detta anslag i stället borde utgå i enlighet med vad herr vice ordföranden yrkat. 
 
§ 140. 
Från vattenstyrelsen förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde den 10 november 1927 med styrelsen för 
Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, Lundbom, Olsson och Källén samt stadsingenjören 
Lundgren. 
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Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 56. Från direktören herr Gust. Cornér-Cornelius förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Till Vattenstyrelsen i Lysekil. 
 
Undertecknad, som tidigare vid flera tillfällen hos Styrelsen om att få inrätta vattenklosetter i 
mitt hus n:o 12 Kungsgatan, men icke kunnat få min begäran bifallen av den orsak, att 
gatuledningen är för klen, får härmed förnya denna min framställning om tillstånd att få 
inrätta två eller eventuellt tre vattenklosetter i nämnda hus och att få ansluta avloppet från 
desamma i en ny ledning i Apoteksgatan enligt bilagda kartskiss. 
 
Denna ledning är jag i så fall villig själv bekosta. 
 
För arbetets utförande är jag villig anlita stadens entreprenör samt att ställa mig till 
efterrättelse de föreskrifter som av Styrelsen kunna lämnas för arbetets utförande. 
 
Lysekil den 6 oktober 1927. 
GUST. CORNÉR-CORNELIUS.” 
 
Styrelsen beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall dels till nedläggandet av 
ifrågavarande avloppsledning, dels till att inrätta nämnda vattenklosetter, för vilka avgifter 
skola utgå i enlighet med vad stadsfullmäktige därför beslutit, och skall sökanden i övrigt 
härvidlag ställa sig till efterrättelse det för stadens vatten- och kloakledningar gällande 
reglementet. 
 
Styrelsen ansåg dock, att ifrågavarande blivande nya avloppsledning bör bliva stadens 
egendom mot att staden åtager sig underhållskostnaderna för densamma. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen i enlighet med i skrivelsen 
nämnda villkor och under förutsättning av att hälsovårdsnämnden lämnar tillstånd till dylika 
klosetters inrättande. 
 
§ 141. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att för ett pris av ett 
hundra tjugofem (125) kronor få till poliskonstapeln herr J. A. Winge försälja ett område att 
tilläggas tomten n:o 207 A inom kvarteret ”Trasten”, vilket område enligt ansökningen bilagd 
karta innehåller en areal av 149,23 kvadratmeter. 
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Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen. 
 
§ 142. 
Drätselkammaren begärde genom föreliggande skrivelse att få för ett pris av fem (5) kronor 
och 25 öre per kvadratmeter försälja tomten till huset n:o 10 vid Gamla Strandgatan till 
arbetaren herr J. F. Andersson, vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka 225 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 143. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till smeden herr 
Albert S. Andersson för ett pris av fem (5) kronor och 25 öre per kvadratmeter försälja tomten 
till huset n:o 13 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss 
innehåller en areal av cirka 162 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran. 
 
§ 144. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till smeden 
herr J. F. Olsson försälja tomten n:o 10 inom kvarteret ”Släggan” för ett pris av två *(2) 
kronor per kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av 
cirka 480 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sådant bemyndigande. 
 
§ 145. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för ett pris av 75 
öre per kvadratmeter försälja tomten n:o 1 inom kvarteret ”Höjden” till konservarbetaren herr 
Helge Mattsson, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av cirka 435 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt sådan försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen. 
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§ 146. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om bemyndigande att få till fru Helena 
Gustafsson försälja tomten till huset n:o 25 i Åkerbräckan för ett pris av tre (3) kronor per 
kvadratmeter, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en areal av c:a 275 
kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt dylik försäljning. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla den föreliggande framställningen. 
 
§ 147. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren om bemyndigande att få för ett pris av 
två (2) kronor per kvadratmeter försälja tomten n:o 6 inom kvarteret ”Merkurius” till 
direktören herr Eskil Kihlberg, vilken tomt enligt skrivelsen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka 544 kvadratmeter. 
 
Då tomten ifråga innefattas i fastställd tomtindelning hade drätselkammaren ej ansett nödigt 
att remittera frågan om denna försäljning till byggnadsnämnden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna dylikt bemyndigande. 
 
§ 148. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 4 november 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Bovik, Christenson, Otto Olsson och Fritz 
G. Olsson samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 192. Konservarbetaren herr Carl Josefsson, Gränsgatan 5, hemställde genom föreliggande 
skrivelse om att få övertaga köpet av den tomt, n:o 11 inom kvarteret ”Merkurius”, vilken 
stadsfullmäktige den 25 augusti 1927 under § 99 i protokollet beslutit att för ett pris av en (1) 
krona och 25 öre per kvadratmeter försälja till barnmorskan fröken Paulina Larsson. 
 
Med denna skrivelse var fogat meddelande från fröken Larsson om att hon avstode från detta 
tomtköp. 
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige begära bemyndigande att sålunda 
få transportera köpet i fråga för det av stadsfullmäktige bestämnda priset. 
 
Som ovan 
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AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
   AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran. 
 
§ 149. 
Genom föreliggande skrivelse hemställde herrar Anders och Hans Andersson om att i sin 
faders, smeden herr A. M. Anderssons, ställe få inträda som köpare amedjetomt vid Norra 
Kvarngatan, vilken tomt stadsfullmäktige enligt sitt protokoll för den 9 juni 1927, § 81, 
beslutit försälja till honom, och förbundo sig sökandena att vilja godkänna de enligt sagda 
beslut uppställda villkoren för dylik försäljning. 
 
Priset å tomten var enligt nämnda stadsfullmäktigebeslut bestämt till 75 öre per kvadratmeter. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 21 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka bifall till ansökningen, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt att 
bifalla densamma. 
 
§ 150. 
Från fattigvårdsstyrelsen förelåg skrivelse enligt utdrag av dess protokoll för den 25 nästlidne 
oktober med hemställan om att stadsfullmäktige snarast måtte avgöra frågan om plats för nytt 
försörjningshem. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat skrivelsen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige avgiva 
följande yttrande med anledning av denna remiss: 
 
”Det har varit drätselkammarens avsikt att avlämna den begärda utredningen i saken under 
instundande februari månad, men kammaren skall, om stadsfullmäktige så påfordra, och detta 
kn anses vara av betydelse för anläggningens färdigställande i föreskriven tid, med nöje 
överlämna ärendet till stadsfullmäktige redan under nästkommande december månads.” 
 
Herr ordföranden uttalade önskemålet om frågans avgörande snarast möjligt. Stadsfullmäktige 
beslöto att lägga skrivelsen till handlingarna. 
 
§ 151. 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 24 nästlidne oktober begärde 
nykterhetsnämnden att, då nämnden ej behövt anlita det för innevarande år beviljade 
förslagsanslaget å 500 kronor, detta anslag måtte reserveras för nästa år. 
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Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ärendet, hade enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes ansett det från bokföringsteknisk 
synpunkt olämpligt med dylik reservering och i stället förordat ett lika stort anslags 
upptagande för ändamålet i 1928 års utgifts- och inkomststat. 
 
Herr Ljungberg, som ansåg frågan vara av endast pricipiell betydelse, fann dock att man 
kunde tillmötesgå nykterhetsnämndens begäran, vilket ock blev stadsfullmäktiges enhälliga 
beslut. 
 
§ 152. 
Lysekils föreläsningsförening ansökte genom föreliggande skrivelse om anslag för år 1928 
med 800 kronor till föreläsningsverksamheten och 1,200 kronor till 
folkbiblioteksverksamheten. 
 
Drätselkammaren, dit herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat ansökningen, hade 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet av 600 kronor till 
föreläsningsverksamheten och 900 kronor till folkbiblioteksverksamheten, och att det 
sammanlagda beloppet, kronor 1,500, för dessa ändamål måtte upptagas i 1928 års utgifts- 
och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande båda anslag i enlighet med 
drätselkammarens yttrande i ärendet. 
 
§ 153. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll Lysekils skyttegille om beviljande av ett anslag å 250 
kronor för år 1928, vilket belopp skulle utgå av hundskattemedel. 
 
Herr ordförande i stadsfullmäktige hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till densamma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja bemälda anslag att utgå av hundskattemedel. 
 
§ 154. 
Fattigvårdsstyrelsens förslag till utgifts- och inkomststat för fattigvården under år 1928 
förelåg till behandling, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 39.800, varav skulle på 
bevillning uttaxeras kronor 29.800. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat förslaget till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrka förslagets antagande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaten i denna --- Bil. N:o 8, 1927. 
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§ 155. 
Till behandling förelågo utgifts- och inkomstförslag för folkskolan och fortsättningsskolan 
under år 1928, och utvisade dessa förslag i utgifter: det förstnämnda kronor 94,419:12, varav 
på bevillning skulle uttaxeras kronor 44,500, och det sistnämnda kronor 7,520, varav för 
uttaxering på bevillning kronor 3,400. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat förslagen till drätselkammaren, som enligt 
föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes enhälligt beslutit att hos 
stadsfullmäktige tillstyrkta antagandet av båda dessa förslag med iakttagande av den 
ändringen, att bland folkskolans utgifter upptages ett belopp av kronor 300 för 
lärjungepremier, vadan utgiftsbeloppet skulle bliva kronor 94,719:12 och beloppet för 
uttaxering på bevillning kronor 44,800. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit föreslå stadsfullmäktige, att bostadsersättningen till 
lärarekåren blir densamma som i år, och att den vedersättning som utgår bestämmes efter de 
priser som gälla den 1 januari och 1 juli 1928. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga de båda föreliggande förslagen med iakttagande 
dels av den av drätselkammaren föreslagna ändringen, dels av vad drätselkammaren uttalat 
med hänsyn till bostads- och värdesättning. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige nu antagna utgifts- och inkomststaterna innefattas i denna --- 
Bil. N:o 9, 1927. 
 
§ 156. 
Till behandling förelåg utgifts- och inkomstförslag för kommunala mellanskolan under år 
1928, och utvisade detta förslag i utgifter kronor 20,900, varav för uttaxering på bevillning 
kronor 12,400. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade remitterat ärendet till drätselkammaren, som ebligt 
föreliggande utdrag av sittprotokoll för den 4 dennes enhälligt beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag, och att bostadsersättningen till skolans 
lärarekår blir densamma som nu, samt att den nu utgående vedersättningen bestämmes efter 
de priser som gälla den 1 januari och 1 juli 1928. 
 
Stadsfullmäktige beslöt enhälligt att antaga det föreliggande utgifts- och inkomstförslaget 
med iakttagande av vad drätselkammaren uttalat beträffande bostads- och vedersättning. 
 
Den av stadsfullmäktige nu sålunda antagna utgifts- och inkomststaten innefattas i denna --- 
Bil. N:o 10, 1927. 
 
§ 157. 
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Barnavårdsnämndens förslag till utgifts- och inkomststat för år 1928 förelåg nu till behandling 
och hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till drätselkammaren för dess 
yttrande. 
 
Förslaget utvisade i utgifter kronor 5,600, vilket belopp helt skulle täckas genom uttaxering på 
bevillning. 
 
Drätselkammaren hade enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 4 dennes enhälligt 
beslutit att hos stadsfullmäktige tillstyrka antagandet av ifrågavarande förslag. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga det föreliggande förslaget, och innefattas den nu 
sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaten i denna --- Bil. N:o 11, 1927. 
 
§ 158. 
Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige överlämnat nedannämnda av densamma 
granskade förslag till utgiftsstater under år 1928 jämte tillstyrkan om desammas antagande 
med iakttagande av den ändringen, att posten ”Oförutsedda utgifter” i förslaget för 
renhållningsverket minskas från 2,900 till 1,500 kronor, varav totalsumman för detsammas 
utgifter skulle bliva 12,500 kronor: 
 
Renhållningsverket   13,900:- 
Brandväsendet   2,700:- 
Vatten- och avloppsledningar  12,750:- 
Sundhetsvården   13,900:- 
Polisväsendet   21,715:- 
Parkstyrelsen    2,750:- 
 
I förslaget för vatten- och avloppsledningar var anmärkt, att till ovannämnda summa skulle 
komma kostnaderna för de vatten- och avloppsarbeten under nästa år, vilka av 
stadsfullmäktige senare eventuellt kunna bliva beslutade. 
 
För sundhetsvården var anmärkt, att dess inkomster från köttbesiktningsbyrån för 
ifrågavarande år beräknats till 2,500 kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna de föreliggande utgiftsförslagen med 
iakttagande av den av drätselkammaren föreslagna ändringen i förslaget för 
renhållningsverket. 
 
§ 159. 
Genom föreliggande skrivelse anhöll hamnstyrelsen om bemyndigande att för år 1928 få 
förnya hamninrättningens kreditivlån i Aktiebolaget Göteborgs Handelsbank till ett belopp av 
Tio tusen (10.000) kronor, vilken framställning stadsfullmäktige enhälligt biföllo. 
 
§ 160. 
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En så lydande skrivelse förelåg: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den 5 maj 1927 hava Stadsfullmäktige beslutat att med donators medgivande på vissa villkor 
till Staten utan vederlag överlåta den till staden av Professor Murray donerade, under 
styrelsen för stiftelsen ”Maria Murrays minne” förvaltning stående s. k. murrayska 
fastigheten. Samtidigt ha stadsfullmäktige uttalat sin önskan att genom styrelsen för stiftelsen 
söka vinna klarhet i frågan, huru skulle förfaras med den till donationen hörande 
lösegendomen. 
 
Med anledning härav får stiftelsens styrelse härmed anföra följande: Därest staden till staten 
överlåter fastigheten, följer givetvis därav att staden måste avstå även från lösegendomen, ty 
donationens syfte kan ju icke upprätthållas annat än i samband med disponerandet av 
fastigheten. Lösegendomen består av dels för fastigheten möblering och användande avsedda 
inventarier och dels ett antal aktier i Lysekils Nya Badhusaktiebolag. 
 
Med anledning härav får styrelsen härmed föreslå Stadsfullmäktige besluta att berörda 
inventarier skola vid fastighetens överlåtande till staten åtfölja densamma utan vederlag, för 
såvitt donators medgivande därtill kan erhållas, samt att beträffande aktierna, göra 
framställning till donator att staden måtte få behålla desamma, enär det är av värde för staden 
att vara delägare i badbolaget för så stort belopp som möjligt. 
 
Lysekil den 22 november 1927. 
Styrelsen för Stiftelsen Maria Murrays minne: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning med iakttagande av vad som 
i skrivelsen sagts beträffande dispositionen av bemälda aktier. 
 
§ 161. 
Från Magistraten förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet hos magistraten i Lysekil den 2 september 1927. 
 
§ 92. På framställning av Stadens nykterhetsnämnd beslöt magistraten föreslå 
stadsfullmäktige antaga och hos Länsstyrelsen söka fastställelse å en så lydande 
ordningsföreskrift: 
 
”Envar, som uppehåller sig utomhus å stadens gator och allmänna platser samt andra staden 
eller kyrkan tillhöriga områden inom stadsplaneområdet, förbjudes att därstädes förtära 
rusdrycker och pilsnerdricka. 
 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 100 
 

Den, som bryter häremot, böte, såvida förseelsen icke är straffbar enligt allmän lag, från och 
med två (2) t. o. m. ett hundra (100) kronor.” 
 
Som ovan. 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Härjämte förelåg den i skrivelsen nämnda framställningen från nykterhetsnämnden. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att antaga denna ordningsföreskrift samt att genom 
magistraten hos Länsstyrelsen söka fastställelse å densamma. 
 
§ 162. 
Från Kungl. Maj:ts Befallningshavande i länet förelåg resolution över till Systemaktiebolaget 
i Lysekil meddelade rättigheter att under åren 1928, 1929 och 1930 inom staden Lysekil idka 
detaljhandel med samtliga de i § 1 i Kungl. förordningen av den 14 juni 1917 omförmälda 
slag av rusdrycker. 
 
Skrivelsen lades till handlingarna. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
OTTO OLSSON. 
KARL KÄLLÉN. 
 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset fredagen den 30 december 1927 kl. 1 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
1927 Lysekils N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 
 
Protokoll, hållet vid stadsfullmäktiges i Lysekil sammanträde den 14 december 1927. 
 
§ 163. 
Upprop förrättades, varvid samtliga stadsfullmäktigeledamöter voro närvarande.  
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Herr borgmästaren Sundberg övervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 164. 
Att jämte herr ordföranden justera dagens protokoll utsågos herrar S. P. Ekblad och Ludv. 
Andersson. 
 
§ 165. 
Till förnyad behandling upptogs det vid stadsfullmäktiges sammanträde den 25 sistlidne 
augusti under § 96 i protokollet senast behandlade ärendet rörande tomt till nytt 
försörjningshem m. m.  
 
Vid sagda tillfälle beslöto stadsfullmäktige dels att till kommunala mellanskolans styrelse och 
drätselkammaren remittera ärendet, evad det rörde försörjningshemmets ifrågasatta placerade 
på kommunala mellanskoletomten emellan kyrkan och gamla kyrkogården, dels att i övrigt 
bordlägga detsamma. 
 
Enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 6 dennes hade kommunala mellanskolans 
styrelse med anledning av denna remiss avgivit följande yttrande: 
 
”1) Enligt överdirektör August Falks år 1918 gjorda uttalanden skulle kommunala 
mellanskolans inrymmande i folkskolans lokal i Kyrkvik endast betraktas som ett 
provisorium, och anser Styrelsen följdaktligen, att nybyggnad någon gång i framtiden måste 
komma till stånd. Hur länge Överstyrelsen låter sig nöja med nuvarande skolbyggnad är dock 
omöjligt att förutsäga. 
 
2) Styrelsen anser vidare, att ”mellanskoletomten” väster om Kyrkberget och den därpå lagda 
grunden mycket väl fylla kraven å tomt för en ny mellanskolebyggnad.” 
 
Drätselkammarens föreliggande yttrande i ärendet enligt utdrag av dess protokoll för den 9 
dennes innehöll i huvudsak följande: 
 
Drätselkammarens herr ordförande hade hemställt till byggnadsnämnden, att denna måtte 
yttra sig över lämpligheten av denna tomts användning för ifrågavarande ändamål. 
 
Tillika hade herr ordföranden i drätselkammaren anmodat stadsingenjören att upprätta 
utredning med hänsyn till de ytterligare arbete, som kunna komma att erfordras för 
mellanskoletomten med hänsyn till dess användning för nytt försörjningshems uppförande. 
 
Vid drätselkammarens nämnda sammanträde förelågo såväl kommunala 
mellanskolestyrelsens och byggnadsnamnändens yttranden i ärendet som den av 
stadsingenjören upprättade utredningen. 
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Med hänvisning till denna utredning beslöt drätselkammaren med tre röster mot tre genom 
herr ordförandens utslagsröst att hos stadsfullmäktige avstyrka mellanskoletomtens 
användning för uppförande av nytt försörjningshem. 
 
Herrar vice ordföranden och Otto Olsson hade reserverat sig mot detta beslut, då de yrkat, att 
drätselkammaren måtte hos stadsfullmäktige förorda tomtens användning för sagda ändamål. 
 
Herr Bovik, som röstat lika med reservanterna, hade dock anhållit få till protokollet antecknat, 
att han gjort detta endast under det bestämda förbehåll att sinnessjukavdelning ej må på 
område som försörjningshemmet. 
 
Tillika hade drätselkammaren beslutit att till stadsfullmäktige överlämna byggnadsnämndens 
yttrande i ärendet och den av stadsingenjören upprättade utredningen.  
 
Byggnadsnämnden hade gjort det uttalandet, att från dess sida intet hinder förelåg för att å den 
s. k. mellanskoletomten uppföra de för fattigvården planerade byggnaderna i huvudsaklig 
överensstämmelse med i nämnden vid ärendets behandling föreliggande kartskiss. 
 
Nämnden hade dock ansett tomtområdet väl knappt med hänsyn till eventuellt framtida behov 
av utvidgningar. 
 
Stadsingenjörens förenämnda utredning innehöll i huvudsak följande: 
 
Att kostnaden för mellanskoletomtens ordnande för uppförandet av försörjningshem m. m. 
uppgår till ett belopp av 12.800 kronor, i vilket belopp inräknats kostnaden för vatten- och 
avloppsledningar från Badhusgatans ledningssystem. 
 
Att det kommer att erbjuda stora svårigheter att bebygga tomtområdet på sådant sätt 
fattigvårdsstyrelsen uttalat sig om. 
 
Att utjämnandet av nivåskillnaderna kommer att åstadkomma stora merkostnader för 
byggnaderna, och att sådant utjämnande genom byggnadssättet lättare läte sig göra för en 
skolbyggnad, där det ej är fråga om bostadsrum. 
 
Att det på grund av den knappa tillgången på välbelägna tomter för byggandet av bostadshus 
är lämpligt använda tomtområdet i fråga för uppförandet av försörjningshem. 
 
Att om tomtområdet komme till användning för byggandet av försörjningshem, så skulle 
staden, utom att den avhänder sig ett värdefullt område, löpa risken att få markvärdet runt om 
detta område betydligt nedsatt. 
 
Att det vore önskligt, att området tillsammans med tomten, som avsetts för skolbyggnad, 
tomtindelas med tanke på att där skapa ett tilltalande villaområde. 
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Att de redan nedlagda kostnaderna för skoltomtens planering helt säkert kunna återfås, då 
intet onödigt arbete för denna planering nedlagts även med tanke på att å platsen uppföra 
villabyggnader i ett för densamma värdigt skick. 
 
Sedan handlingarna i ärendet lästs, yttrade sig nedannämnda talare under den i detsamma 
uppkomna diskussionen: 
 
Herr Pettersson fann kostnadsberäkningen för kyrkvikstomten för hög och sökte att med 
sakliga skäl närmare kritisera den av stadsingenjören upprättade utredningen med hänsyn till 
denna tomt. 
 
Yrkade bifall till den i drätselkammaren senast avgivna reservationen till förmån för 
försörjningshemmets förläggande å mellanskoletomten. 
 
Herr Ljungberg redogjorde för samtliga de förslag, som nu och tidigare varit uppe för denna 
frågas lösning, och framhöll, att om staden komme att åläggas uppförandet av byggnad för 
samrealskolan, så vore det helt visst fördelaktigt att använda den i Kyrkvik för skolbyggnad 
avsedda tomten. 
 
Talaren trodde ej att försörjningshemmets pensionärer, vilka behövde lugn och ro, skulle bliva 
tillfredsställda med att bo på en så jämförelsevis livligt trafikerad plats. Ansåg tomten på 
Blekebacken av utrymmesskäl vara bättre för ändamålet än tomten vid kyrkan, men att 
Blekebackens läge vore dystert och föga tilltalande. 
 
Hemställde fördenskull om bifall till förslaget om att använda området för lilla vattendammen 
för ifrågavarande ändamål. 
 
Herr Ekblad, som icke ansåg den föreliggande, av stadsingenjören upprättade utredningen var 
fullt opartisk, talade till förmån för tomten vid kyrkan och understödde herr Petterssons 
yrkande. 
 
Herr Christenson framhöll vikten av att få en tillräckligt stor tomt för försörjningshemmet, 
samt att man härvidlag även bör välja en tomt, som ställer sig så ekonomiskt fördelaktigt som 
möjligt. Uttalade förvåning över att herr Ekblad nu ville förorda kyrkvikstomten, då han 
tidigare framhållit fördelarna beträffande tomten på Blekebacken. 
 
Talaren påpekade dels att tomten vid kyrkan är otillräcklig för ifrågavarande byggnads 
utförande, dels att tomten å området för lilla vattendammen hade åtskilliga lägenheter, ej 
minst dess närhet till folkskolan. Tomten på Blekebacken synes däremot motsvara de anspråk 
man rimligen kan ställa på en dylik tomt. 
 
Yrkade med hänvisning till sitt yttrande bifall till förslaget om att för ändamålet använda 
tomten på Blekebacken. 
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Herr vice ordföranden uttalade önskvärdheten av att frågan hade kunnat lösas i enighetens 
tecken samt påpekade i likhet med herr Ekblad, att den föreliggande, av stadsingenjören 
upprättade utredningen företedde en viss förutfattad mening till förmån för tomten på 
Blekebacken. 
 
Talaren skulle velat ansluta sig till det i denna utredning gjorda uttalandet, om detsamma haft 
stöd av arkitekt eller fattigvårdskonsulent, men då så ej vore fallet, kunde han göra detta. 
Framhöll vidare att man ej fått nog klart besked om det behövliga utrymmet i detta 
försörjningshem, och att detta utrymme ej fine tagas till för stort, då den allmänna 
pensionsförsäkringen komme att mer och mer minska antalet understödstagare. Ville för sin 
del underkänna förslaget om Blekebacken och i synnerhet att det gamla försörjningshemmet 
därstädes skulle ingå som en intregerande del i det nya samt framkastade tanken på att 
bordlägga ärendet till nästkommande februari månad för inhämtandet av 
fattigvårdskonsulenternas mening i saken. 
 
Herr Luckey delade de av herr Christenson framlagda synpunkterna i frågan och 
tillbakavisade påståendet om, att den av stadsingenjören framlagda synpunkterna i frågan och 
tillbakavisade påståendet om, att den av stadsingenjören förebragta utredningen i saken vore 
praktisk. 
 
Talaren framhöll, att stadsfullmäktigeledamöterna vid den företagna ronden till de för 
försörjningshemmet sist föreslagna platserna blivit i noga tillfälle att sätta sig in i 
förhållandena, och han vid detta tillfälle ytterligare stärkts i sin uppfattning om tomtens på 
Blekebacken synnerliga lämplighet för detta försörjningshem. 
 
Herr Ljungbergs ansåg, att man borde ge sitt erkännande åt stadsingenjören för att han 
bestämt uttalat sin mening i saken utan att taga hänsyn till om detta vore tilltalande för den 
ena eller andra parten. 
 
Herr Ekblad hade intet att erinra emot frågans ytterligare utredning enligt herr vice 
ordförandens uttalanden men ville ej heller motsätta sig densammas omedelbara avgörande. 
 
Herr ordföranden ifrågasatte lämpligheten av att kritisera en tjänsteman, som ej vore i tillfälle 
att försvara sig. Framhöll att förste provinsialläkaren hade uttalat sin tillfredsställelse över 
fattigvårdens sjukhem, och att man ej i övrigt kunde klaga på härvarande fattigvårds 
anordningar. 
 
Talaren förklarade sig ej vara någon entusiastisk anhängare till något av förslagen om dessa 
platser samt hade ej något att anföra emot uppskov med frågans avgörande men ansåg det 
onödigt att anlita fattigvårdskonsulenten, då denne redan tagit del av samtliga de förslag som 
härvidlag varit uppe med undantag för kyrkvikstomten. 
 
Däremot ansåg talaren det vara bättre att låta länsarkitekten eller någon annan arkitekt yttra 
sig över de trenne nu föreliggande förslagen till dylik tomt och föreslog besluts fattande i 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 105 
 

denna riktning samt framhöll tillika, att man finge taga nödig hänsyn till stadens ekonomi och 
ej låta bygga för dyrbart i förevarande fall. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till å ena sidan ärendets avgörande i dag och å andra dess bordläggning i avvaktan på 
genom fattigvårdsstyrelsens försorg verkställd utredning av arkitekt om de trenne 
ifrågavarande tomternas lämplighet för försörjningshems uppförande förklarat den sistnämnda 
propositionen vara med övervägande ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den, som vill bordlägga ärendet för dylik utredning, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner nej hava stadsfullmäktige beslutit att avgöra ärendet i dag.” 
 
Vid härefter företaget upprop till omröstning röstade herrar vice ordföranden, Ljungberg, 
Ekblad, Otto Olsson, Källén, Pettersson, Evald I. Andersson, Johansson, Sörensen, Jonsson, 
Arsenius, Foss och ordföranden ja, men herrar Luckey, Sterner, Karlson, Ludv. Andersson, 
Fritz G. Olsson, Sandström och fröken Wallentin samt herrar Christenson, Lindbom, Alb. 
Anderson och Boheman nej, 
 
Med 13 ja- mot 11 nej-röster hade stadsfullmäktige alltså beslutit att bifalla förslaget om 
ärendets bordläggning för nämnda utrednings verkställande. 
 
§ 166. 
Från tomt- och husägare vid Norra Kvarngatan förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse 
med begäran om att det av vattenstyrelsen hos drätselkammaren till utförande under år 1928 
förordade arbetet med vatten- och avloppsledningars utdragande i Norra Kvarngatans 
förlängning måtte under sagda år utföras, och skulle kostnaderna för ifrågavarande vatten- och 
avloppsledningar uppgå till respektive 1,080 och 1,040 kronor eller sammanlagt 2,120 kronor. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till drätselkammaren, som 
enligt föreliggande utdrag av sitt protokoll för den 9 dennes beslutit att hos stadsfullmäktige 
tillstyrka bifall till ansökningen och föreslå, att beloppet, kronor 2,129, för ändamålet anvisas 
att utgå av medel, som komma att upptagas för oförutsedda utgifter i 1928 års utgifts- och 
ekonomistat. 
 
Mot detta beslut hade herr Otto Olsson reserverat sig, då han ansett, att tidigare inkomna 
ansökningar om allmänna arbetens utförande bort äga företräde framför den nu ifrågavarande 
ansökningen. 
 
Herr Ekblad fann det märkvärdigt, om denna ansökan skulle få företräde framför dylika i 
äldre delar av staden. 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 106 
 

 
Herr Otto Olsson talade för bifall till sin i drätselkammaren avgivna reservation och framhöll 
att det på många andra håll i staden kan anses föreligga större anspråk på att erhålla förmånen 
av vatten- och avloppsledningar än den gata det nu gäller. 
 
Herr Ljungberg påpekade orimligheten av att beträffande arbetens utförande anlägga sådana 
synpunkter, som av den föregående talaren framförts, då man ju givetvis i första rummet bör 
taga eller mindre behovet för ett dylikt arbetes utförande. 
 
Talaren framhöll att det i förslaget till utgifts- och inkomststat för staden under nästa år 
upptagits ett belopp av ej mindre än 10,800 kronor för utförandet av fördämningsarbete vid 
stora vattendammen, och att det vore drätselkammarens avsikt att för år 1929 söka få anslag 
beviljade för arbeten i Stengatan, Bansviksgatan och Bergsgatan. 
 
Yrkade bifall till ansökningen, vilket yrkande stadsfullmäktige biföllo utan votering. 
 
§ 167. 
Från fröken Therèse Lundin förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse med begäran att få 
köpa tomten till huset n:o 63 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt enligt ansökningen bilagd 
kartskiss innehåller en areal av cirka 285 kvadratmeter (eventuellt cirka 300 kvm). 
 
Sökanden begärde få köpa tomten enligt sistnämnda areal. 
 
Härjämte förelåg vidimerad avskrift av sökandens skrivelse av 1 november detta år till 
drätselkammaren och byggnadsnämnden om enahanda tomtförvärv. 
 
Stadsfullmäktiges herr ordförande hade remitterat ansökningen till byggnadsnämnden och 
drätselkammaren. 
 
Med anledning av denna remiss förelågo skrivelser från byggnadsnämnden och 
drätselkammaren. 
 
Byggnadsnämnden hade vid sitt sammanträde den 8 dennes beslutit att vidhålla sitt beslut av 
den 7 november detta år, vilket beslut var av följande lydelse: 
 
”Fröken Lundins anhållan om att få köpa tomten efter sådana linjer, att tomten erhöllo samma 
bredd i båda ändar, ansåg sig nämnden böra lämna utan avseende, enär alltid en av de två i 
staden tillhöriga tomterna måste, sådan stadsplanen nu är, få olika mått vid de båda gatorna. 
Vid upprättandet av nu föreslagen tomtindelning låg 1925 års arrendeavtal med tillhörande 
karta till grund, och då dessa arrendetomtsgränser utlades med särskild hänsyn till önskemålet 
att erhålla så vitt möjligt raka gränser dragna på sådant sätt, att minsta möjliga olägenheter 
beträffande byggnadernas placering å de nya tomterna erhölles, ansågs fördenskull ej lämpligt 
vidtaga begärd ändring, enär grannens uthusbyggnad härigenom komme att med en mindre 
del bliva belägen å Lundins tomt.” 
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Drätselkammaren hade på grund av stridigheten om den gemensamma gränslinjen mellan 
denna tomt och tomten till huset n:o 61 vid samma gata vid sitt sammanträde den 9 dennes 
beslutit att avstyrka försäljning av den tomt det nu gäller. 
 
Herr Lindbom, som ansåg, att drätselkammaren bort framkomma med positivt förslag, så att 
försäljning härvidlag hade kunnat komma till stånd, förslog, att stadsfullmäktige måtte fatta 
beslut om att sälja ifrågavarande tomt till sökanden enligt de av denne föreslagna 
tomtgränserna och till ett pris av sex (6) kronor och 50 öre per kvadratmeter. 
 
Herr borgmästaren Sundberg upplyste om orsaken till tvistigheterna rörande sagda gränslinje 
och meddelade, att det ej varit möjligt få ägarna av husen n:ris 61 och 63 att ena sig om sådan 
gemensam gränslinje mellan respektive tomter. 
 
Herr Ljungberg sade sig hava varit för besluts fattande i drätselkammaren om att tillstyrka 
denna försäljning, men detta hade emellertid ej låtit sig göra, då det trots drätselkammarens 
bemödanden ej lyckats få någon överenskommelse till stånd mellan parterna om 
ifrågavarande gränslinje. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden meddelat, att han icke ansåg sig 
hava laga rätt att framställa proposition på bifall till herr Lindboms ovannämnda yrkanden, då 
såväl byggnadsnämnden som drätselkammaren avstyrkt försäljningen efter sådana gränslinjer 
begärt, beslöto stadsfullmäktige, utan votering, att avslå ansökningen. 
 
§ 168. 
Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att få till fabrikören 
herr Patrik Öhnberg för ett pris av sju (7) kronor per kvadratmeter försälja tomten till huset 
n:o 19 vid Gamla Strandgatan, vilken tomt enligt ansökningen bilagd kartskiss innehåller en 
areal av cirka av cirka 200 kvadratmeter. 
 
Byggnadsnämnden hade tillstyrkt denna försäljning. 
 
Inom drätselkammaren hade emellertid herr Bovik reserverat sig till förmån för sitt yrkande 
om att föreslå priset å denna tomt till åtta (8) kronor och 50 öre per kvadratmeter. 
 
Härjämte förelåg från herr Öhnberg till stadsfullmäktige ställd och genom magistraten 
överlämnad skrivelse med begäran, att priset å tomten måtte sättas till fem (5) kronor och 70 
öre per kvadratmeter, och motiverades denna framställning med att tomten i arrendeärenden 
är upptagen för ungefär detta pris, och att övriga hustomter vid Gamla Strandgatan, vilka 
under innevarande år sålts eller till försäljning föreslagits, ha åsatts pris med kronor 5:70 och i 
ett par fall med kronor 5:25 samt i ett ända fall, till fröken Leonarda Norrman, med kronor 6:- 
per kvadratmeter. 
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Herr Ekblad ansåg att det föreslagna priset med (7) kronor per kvadratmeter för högt och 
föreslog detsammas sättande till sex (6) kronor per kvadratmeter. 
 
Herr vice ordföranden ansåg det av drätselkammarmajoriteten föreslagna priset för högt 
jämfört med de priser, som betalats för ifrågavarande tomt närliggande tomter. 
 
Herr Ljungberg föreslog prisets jämkande till sex (6) kronor per kvadratmeter, med vilket 
förslag herr Ekblad nu förenade sig. 
Herr ordförande yrkade för formens skull avslag å denna försäljning. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden efter framställd proposition på 
bifall till vartdera av föreslagen om försäljning till sju (7) kronor och sex (6) kronor per 
kvadratmeter och till avslagsyrkandet förklarat vara med övervägande ja besvarat, begärdes 
votering. 
 
Sedan herr ordföranden därpå för huvudvoteringen uppställt avslagsyrkandet såsom ja-förslag 
och därefter för utrönandet av motförslag i samma votering framställt proposition på bifall till 
de båda återstående förslagen förklarade han förslaget om försäljning till ett pris av sju (7) 
kronor per kvadratmeter vara med övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes. 
 
Slutligen framställde herr ordföranden med omkastande av avslagsyrkandet till nejförslag och 
förslaget om försäljning för ett pris av sju (7) kronor per kvadratmeter, till ja-förslag följande 
voteringsproposition för huvudvoteringen, vilken proposition godkändes: 
 
”Den, som i huvudvoteringen vill bifalla förslaget om att försälja tomten i fråga för ett pris av 
sju (7) kronor per kvadratmeter, röstar Ja; 
 
den, det icke vill, röstar Nej; 
 
vinner ja, och ja-rösternas antal utgör minst två tredjedelar av de avgivna rösterna, hava 
stadsfullmäktige beslutit att till herr Öhnberg göra denna försäljning för ett pris av sju (7) 
kronor per kvadratmeter.” 
 
vid härefter företaget upprop till omröstning röstade samtliga stadsfullmäktigeledamöter ja, 
vadan stadsfullmäktige enhälligt beslutit att bifalla ja-propositionen. 
 
§ 169. 
Genom föreliggande skrivelse hemställde drätselkammaren om, att stadsfullmäktige måtte 
bevilja ett anslag å sju hundra femtio (750) kronor för framdragande av vattenledning till 
fastigheterna n:ris 12 och 9 vid Stigbergsgatan. 
 
Tillika hade drätselkammaren föreslagit beloppets upptagande i 1928 års utgifts- och 
inkomststat för uttaxering. 
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Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla framställningen och att anvisa medel för 
ändamålet i enlighet med drätselkammarens förslag. 
 
§ 170. 
Drätselkammaren anhöll genom föreliggande skrivelse om, att stadsfullmäktige måtte för 
uttaxering under år 1928 bevilja ett anslag å fem tusen (5.000) kronor för inköp av en prima 
stenkross av stål. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja detta anslag att utgå enligt drätselkammarens 
anvisning. 
 
§ 171. 
Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 30 november 
1927. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Christenson, Fritz G. Olsson, Elmqvist och 
Foss samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 216. Till förnyad behandling upptogs arbetsförmannen Carl Hellbys vid drätselkammarens 
sammanträde den 6 nästlidne oktober under § 156 i protokollet till hamnstyrelsen remitterade 
ansökan om drätselkammarens medverkan till att han såsom ersättning för skötandet av 
arbeten för hamninrättningens räkning måtte erhålla en löneförhöjning i form av ett tredje 
åldertillägg å två hundra femtio (250) kronor räknat fr. o. m. detta års ingång, vilket belopp 
skulle utgå från hamnkassan. 
 
Från hamnstyrelsen förelåg nu yttrande i ärendet. 
 
Drätselkammaren beslöt, utan votering, att till stadsfullmäktige ingå med ärendet och där 
tillstyrka, att sökanden såsom ersättning för det arbete han under detta år utfört för 
hamninrättningens räkning måtte tillerkännas en gratifikation å två hundra femtio (250) 
kronor, vilket belopp skulle utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i innevarande års 
utgifts- och inkomststat. 
 
Vidare beslöt kammaren att till stadsfullmäktige överlämna hamnstyrelsens ovannämnda 
yttranden. 
 
Som ovan. 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
   AXEL HOLMQVIST.” 
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Härjämte förelågo sökandens skrivelse och hamnstyrelsens förenämnda yttrande. 
 
Av detta framgick, att hamnstyrelsen icke ansett sig böra taga befattning med frågan om 
dylikt åldertilläggs beviljande, då arbetsförmannen icke kan räknas till hamninrättningens 
tjänstemän. Dock hade styrelsen ansett ifrågavarande befattningshavare skyldig att utan 
särskild ersättning utföra sådana arbeten inom stadens område, vartill han kan beordras av sin 
närmaste förman, stadsingenjören. 
 
Herr Ljungberg hemställde om bifall i enlighet med det föreliggande förslaget från 
drätselkammaren men framhöll, att det torde hava varit rikligast att helt tillmötesgå 
arbetsförmannens ansökan genom beviljandet av ett tredje åldertillägg med nämnt belopp, 
dock med skyldighet för honom att hädanefter utan särskild ersättning övervara de arbeten, 
som för hamninrättningen kunna förekomma. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, att bifalla drätselkammarens förslag i ärendet, och skulle 
beloppet för ändamålet utgå enligt drätselkammarens anvisning. 
 
§ 172. 
En så lydande motion förelåg: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
För den som med uppmärksamhet följt med Lysekils kommunikationers utveckling under en 
längre följd av år, är der det uppenbart, att dessa, som i och med öppnandet av järnvägen 
Lysekil – Smedberg en gång måste ansetts hava varit synnerligen goda, numera undergått en 
förändring till det sämre. Icke så att förstå, att de i och för sig blivit sämre än förut, men hela 
kommunikationsläget i det handelsområde vi blivit vana att anse som vårt har förskjutit sig till 
Lysekils nackdel, så att detta område norrut minskats, och området söderut hotas av samma 
fara. 
 
Vad då att göra? 
 
Jag anser mig icke i stånd att på rak arm föreslå åtgärder, som först måste bliva föremål för en 
noggrann undersökning, innan några förslag kunna framläggas, men jag har med denna min 
motion avsett att fästa Stadsfullmäktiges uppmärksamhet på denna fråga, som måste 
betecknas som en av samhällets livsfrågor. 
 
Jag föreslår fördenskull tillsättandet av en kommunikationsberedning av fem personer, som 
efter att hava samrått med intresserade och sakkunniga från detta samhälle och av andra, som 
av bättre kommunikationer med Lysekil böra tänkas hava lika fördelar, kunna framlägga en 
noggrann utredning och därpå grundade förslag. 
 
Lysekil den 14 december 1927. 
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FRITZ LÜSCH.” 
 
Sedan motionen lästs, beslöto stadsfullmäktige att bordlägga densamma. 
 
§ 173. 
Magistraten hade till stadsfullmäktige överlämnat förslag till utgifts- och inkomststat för 
staden och dess hamninrättning under år 1928. 
 
Budgetberedningens yttrande över dessa förslag förelåg i följande skrivelse: 
 
”Protokoll, hållet vid sammanträde den 10 december 1927 med den av stadsfullmäktige i 
Lysekil tillsatta budgetberedningen för granskning dels av magistratens förslag till utgifts- och 
inkomststat för staden under år 1928, dels av hamnstyrelsens förslag till utgifts. Och 
inkomststat för stadens hamninrättning under nämnda år. 
 
Närvarande: herrar Fritz Lüsch, John Sterner, Axel Ljungberg, Carl Brännberg och Ludv. 
Andersson samt herr borgmästaren Axel Sundberg, som även vid sammanträdet var 
tillstädsekommen. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 1. Herr kontraktsprosten Fritz Lüsch, som i egenskap av stadsfullmäktiges ordförande kallat 
till detta sammanträde, hälsade de närvarande välkomna och anhöll, att ordförande för 
förhandlingarna måtte utses. 
 
§ 2. Till ordförande utsågs enhälligt herr Lüsch. 
 
§ 3. Magistratens budgetförslag för staden genomgicks punkt för punkt, och beslöt 
beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i föreliggande skick med 
en uttaxering av nio (9) kronor och 50 öre per ett hundra (100) kronors bevillningspliktig 
inkomst för 1927 års taxering. 
 
§ 4. Budgetberedningen beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bibehållandet av tre 
betalningsterminer för stadsutskylderna såsom förut i mars, juni och september å tider, som av 
drätselkammaren närmare bestämmas. 
 
§ 5. Hamnstyrelsens budgetförslag för stadens hamninrättning under år 1928 genomgicks 
ävenledes punkt för punkt, och beslöt beredningen att hos stadsfullmäktige tillstyrka 
detsammas antagande i oförändrat skick. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
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Dessa handlingar, vilka före detta sammanträde i tryck utdelats till stadsfullmäktiges 
ledamöter, föredrogos nu, varvid de nämnda budgetförslagen punkt för punkt genomgingos. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att godkänna dels magistraten av budgetberedningen 
tillstyrkta utgifts- och inkomstförslag för staden under år 1928 med en uttaxering av nio (9) 
kronor och 50 öre per etthundra (100) kronors bevillningspliktig inkomst för 1927 års 
taxering, dels det föreliggande förslaget till utgifts- och inkomststat för stadens 
hamninrättning under samma år. 
 
De sålunda av stadsfullmäktige antagna utgifts- och inkomststaterna för staden och dessa 
hamninrättning innefattas i denna --- Bil. N:o 12, 1927. 
 
§ 174. 
Såsom avslutning på detta års arbete i stadsfullmäktige yttrade herr ordföranden följande: 
 
Året lider snart mot sitt slut, och när tre månader på det nya året äro till ända, fyller Lysekil 
tjugofem år som stad, i den enskilda människans liv ofta en dryg tredjedel men i ett samhälles 
en ringa tidsperiod. Dock gäller även om samhällena, att de kunna försitta tiden eller väl 
använda densamma. Vilketdera har sin tillämpning på Lysekil, det tillkommer icke mig att 
döma, utan den domen kommer att utskiftas av kommande släkten. Visserligen finns det 
något, som heter tur och otur, men välfärden är icke beroende därpå, ty de omväxla med 
varandra, så att man den ena dagen seglar för förlig vind och den andra i motvind, men även i 
motvind finns det chanser att taga vara på. Lyckans underbara galoscher finnas endast till i 
sagan, men i verkligheten åstadkommes lyckan genom det flitiga och trogna arbetet. 
Stenhuggaren i berget, arbetaren på verkstaden likaväl som köpmannen och fabriksidkaren, 
vilka med klokhet och omtanke planera sina affärer, ja det var och en, som redligen sin syssla 
sköter, arbeta på samhällets utveckling, på samma gång de arbeta för egen vinning. 
 
Det är alltså icke bara stadsfullmäktige, som äro samhällets befrämjare. 
 
Men dem är vården av de kommunala angelägenheterna anförtrodd, och för den går nu 
arbetsåret till ända. Själva ledamotskapet i stadsfullmäktige kan icke sägas vara över hövan 
betungande, men däremot ofta arbetet i nämnder, kommittéer och styrelser. 
 
Om jag därefter i första rummet nämner och stannar med min tacksamhet vid 
drätselkammaren, så är det icke därför, att jag underskattar de övriga, utan emedan 
drätselkammaren har den tyngsta arbetsbördan, och särskilt nämndes i 
kommunalförordningen av år 1862. 
 
Jag ber att få tacka Eder alla ledamöter av stadsfullmäktige, stadsfullmäktiges sekreterare, 
magistratens ordförande, som alltid infinner sig vid stadsfullmäktiges sammanträden, så ofta 
hans tid det medgiver. 
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Jag ber till sist få tillönska Eder alla en god jul och ett angenämt årsskifte.” 
 
Härefter yttrade herr vise ordföranden följande: 
 
”Herr Ordförande! 
 
Som vice ordförande ber jag att få framföra stadsfullmäktigeledamöternas tack till eder för det 
gångna arbetsåret. 
 
Ni har nyss framfört Edert tack till stadsfullmäktige, nämnder, kommittéer och styrelser och 
erinrat om den stora arbetsbörda som påvilar dem, därvidlag främst drätselkammaren, men 
Eder arbetsbörda såsom stadsfullmäktiges ordförande torde icke vara mindre. 
 
Vi komma till stadsfullmäktiges sammanträden och sätta oss så att säga till dukat bord, då allt 
förarbete med ärendena, föredragningslistans upprättande m. m. utförts av Eder och orsakat 
mycket arbete och noggrann omtanke. 
 
För den ordning och reda och för den oväld, varmed Ni lett våra förhandlingar, ber jag att å 
egna och stadsfullmäktiges vägnar få uttala ett varmt tack jämte tillönskan om en god jul och 
ett gått nytt år.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Justerat: 
FRITZ LÜSCH. 
S. P. EKBLAD. 
L. ANDERSSON. 
 
Att ovanstående protokoll blivit efter förut skedd kungörelse och justering offentligen uppläst 
å rådhuset freddagen den 20 januari 1928 kl. 2 e. m. betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bilaga N:o 1, 1927. 
 
Ledamöter och suppleanter uti Lysekils Stads Nämnder och Styrelser år 
1927. 
 
Drätselkammaren: 
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3 ledamöter och 3 suppleanter väljas samtidigt för en tid av 4 år. 
 
Anmälan om nyval göres till Magistraten före den 1 november. 
 
Drätselkammaren skall bestå av 6 ledamöter och 6 suppleanter. 
 
Ledamöter: 
 
1) Konsuln Alfr. Bovik, kvarstår till och med 1928. 
2) Redaktören Axel Ljungberg, ordf. 1927, kvarstår till och med 1930. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
4) Riksdagsmannen Carl Brännberg, vice ordf. 1927, kvarstår till och med 1928. 
5) Mekanikern Otto Olsson, kvarstår till och med 1930. 
6) Handlanden Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
 
1) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, ers. Bovik, kvarstår till och med 1928. 
2) Fabrikören Rich. Björsell, ers. Ljungberg, kvarstår till och med 1930. 
3) Fabrikören Gust. Karlson, ers. Christenson, kvarstår till och med 1928. 
4) Handlanden S. P. Ekblad, ers. Brännberg, kvarstår till och med 1928. 
5) Redaktören Harald Fors, ers. Otto Olsson kvarstår till och med 1930. 
6) Järnhandlaren Pontus Lundbom, ers. Fritz G. Olsson, kvarstår till och med 1930. 
 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter och 4 suppleanter, sålunda valda: 
 
Stadsfullmäktige välja för 3 år, 3 ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Hälsovårdsnämnden väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Drätselkammaren väljer för 1 år, 1 ledamot och 1 suppleant. 
 
Ledamöter: 
 
Järnhandlaren Pontus Lundbom, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Mekanikern Otto Olsson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Gjutaren Karl Källén, vald till Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Handlanden P. A. Malmrot, ordf. vald av Hälsovårdsnämnden för 1927. 
Konsuln Alfr. Bovik, v. ordf. 1927 vald av Drätselkammaren för 1927. 
 
Suppleanter: 
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Disponenten Aug. L. Kihlberg, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Filaren Svante J. Johansson, vald av Stadsfullmäktige till och med 1927. 
Brandchefen Gust. A. Löfgren, vald av Hälsovårdsnämnden för 1927. 
Redaktören Axel Ljungberg, vald av Drätselkammaren för 1927. 
 
Fattigvårdsstyrelsen: 
 
Består av 7 eller ledamöter och 4 suppleanter, därav 4 ledamöter väljas samtidigt för 4 år och 
övriga 4 jämte suppleanter ävenledes för 4 år. 
 
Val förrättas vartannat år. Den 28 jan. 1909 beslöts, att andre stadsläkaren skulle hava rätt att 
närvara vid sammanträdena samt deltaga i förhandlingarna, men icke i besluten. Denna 
styrelse väljes av Stadsfullmäktige, som även välja ordf. och v. ordf. Av ledamöterna skall 
minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
 
Ledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. till och med 1928, vald till och med 1928. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, v. ordf. till och med 1928, vald till och med 
1928. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, vald till och med 1928. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, vald till och med 1928. 
Handlanden Evald Andersson, vald till och med 1930. 
Handlanden Axel Johansson, vald till och med 1930. 
Husmodern Viktoria Carlsson, vald till och med 1930. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, vald till och med 1930. 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, vald till och med 1930. 
Fru Clara Ljunggren, vald till och med 1930. 
Boktryckeriföreståndaren Emil Johansson, vald till och med 1930. 
 
Nykterhetsnämnden: 
 
Väljes enligt Stadsfullmäktiges beslut den 27 nov. 1924 av Stadsfullmäktige och består av 5 
ledamöter och 3 suppleanter. 
 
Val företages vartannat år och sker för en tid av 4 år. 
 
Stadsfullmäktige välja även ordf. och v. ordf. 
 
Av ledamöterna skall minst en vara kvinna. Likaså en av suppleanterna. 
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Ledamöter: 
 
1925 t. o. m. 1928: 
 
Disponenten Emil Löfberg, ordf. gjutaren Karl Källén, v. ordf. och stenhuggeriförmannen F. 
J. Elmqvist. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Musikdirektören Karl Sandström och skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin. 
 
Suppleanter: 
 
1925 t. o. m. 1928. 
 
Handlandena Fritz G. Olsson och L. P. Östling 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Fru Anna Malmrot. 
 
Byggnadsnämnden: 
 
Består av 5 ledamöter och 4 suppleanter. En lagfaren magistratsperson är självskriven 
ledamot. Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 1 suppleant. Magistraten väljer 1 ledamot 
och 1 suppleant. Samliga väljas för 4 år i sänder. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordförandee 1927, självskriven ledamot. 
Muraremästaren Klas Zetterström, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, till och med 1929 vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Axel Johansson till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vice ordf. 1927, vald av Magistraten. 
 
Suppleanter: 
 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1929, vald av stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Snickaremästaren C. A. Tobiasson, till och med 1930, vald av Stadsfullmäktige. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hamnstyrelsen: 
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Enligt gällande hamnordning består styrelsen av 5 ledamöter och 3 suppleanter, vilka alla 
väljas för 2 år. 1 ledamot och 1 suppleant utses av Magistraten, 4 ledamöter och 2 suppleanter 
väljas december av Stadsfullmäktige, men så, att ena året väljas 2 ledamöter och andra 2 
ledamöter och 2 suppleanter. 
 
Ledamöter:  
 
Disponenten Ludv. Andersson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige, ordf. 1927. 
Lotsförmannen Gust. Wallin, till och med 1928 vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden S. P. Ekblad, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1927, vald av Magistraten, vice ordf. 1927. 
 
Suppleanter: 
 
Fabrikören Elis Luckey, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1928, vald av Stadsfullmäktige. 
Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1927, vald av Magistraten. 
 
Hälsovårdsnämnden: 
 
Stadsfullmäktige välja 3 ledamöter och 3 suppleanter för en tid av 4 år. Enligt 
hälsovårdsstadgans kap. 1 mom. 1 skall den magistratsperson, som förestår polisen vara 
ledamot, och är den främste av stadsläkarna ävenledes självskriven ledamot. 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästare Axel Sundberg, ordförande 1927. 
Doktor Axel Nilsson, vice ordförande 1927. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, till och med 1929, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Fritz G. Olsson, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
 
Gjutaren Karl Källén, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Konsuln Alfr. Bovik, till och med 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Handlanden Evald Andersson, till och med 1929 vald av stadsfullmäktige. 
 
Renhållningsstyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 20 juni 1924, § 92, skall denna styrelse bestå av 5 ledamöter med 2 
suppleanter. 
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Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Fritz G. Olsson, ordf. 1927. 
Handlanden Evald Andersson, v. ordf. 1927. 
Handlanden P. A. Malmrot. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Suppleanter: 
 
Fotografen John Westling. 
Gjutaren Karl Källén. 
 
Folkskolestyrelsen: 
 
Enligt S. F. beslut den 27 febr. 1917, § 7, å vilket beslut Kungl. Maj:t genom nådigt brev av 
den 12 okt. 1917 givit stadsfästelse, skall Lysekils folkskolas angelägenheter handgavas av en 
styrelse bestående av 12 ledamöter, 6 valda av stadsfullmäktige och 6 av Kyrkostämman. 
Församlingens kyrkoherde är dessutom enligt lag självskriven ledamot i denna styrelse. 
Ledamöterna väljas för en tid av 4 år, men vid första valet utlottas havlva antalet att avgå efter 
2 år. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, självskriven ledamot, ordf. 1927. 
 
Valda av stadsfullmäktige: 
 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson, till och med 1929. 
Juveleraren Gordon Wikström, till och med 1929. 
Rektorn Sigfrid Sandström, till och med 1929, vice ordf. 1927. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, till och med 1927. 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius, till och med 1927. 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist, till och med 1927. 
 
Valda av Kyrkostämman: 
 
Överläraren Anders Jakobsson, till och med 1929 
Bokhållaren Evald Isidor Andersson, till och med 1929. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, till och med 1929. 
Stadsfiskalen Elias Sandell, till och med 1927. 
Stadskamreraren Axel Holmqvist, till och med 1927. 
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Byggmästaren Rob. G. Christensson, till och med 1927. 
 
Styrelsen för Kommunala Mellanskolan: 
 
Denna styrelse består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. 
Rektor, självskriven ledamot. Val sker för en tid av 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg, ordf. 1927. 
Överläraren And. Jakobsson, v. ordf. 1927. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Bankkamreraren Olof Johansson. 
Postmästaren Gösta Boheman. 
 
Suppleanter: 
 
Direktören Nisse Ericsson. 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
Konduktören Anders Johnson. 
 
Kommunala Mellanskolans terminsavgiftsnämnd: 
 
Ledamot 1927: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
 
Examensvittnen vid Kommunala Mellanskolans realskoleexamen 1927: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Direktören Nisse Ericsson. 
Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanter: 
 
Apotekaren Karl Aulin. 
Tullförvaltaren Fr. Nordström. 
 
Barnavårdsnämnden: 
 
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 28 maj 1925, § 78, skola Stadsfullmäktige välja för en 
tid av 4 år 5 ledamöter och 5 suppleanter sålunda: 
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från fattigvårdsstyrelsen 1 ledamot och 1 suppleant, 
 
från kommunens folkskolor 1 ledamot och 1 suppleant 
 
samt 3 andra ledamöter med 3 suppleanter. 
 
Dessutom äro församlingens kyrkoherde och förste stadsläkaren självskriven ledamöter av 
nämnden. 
 
Av nämndens ledamöter skall minst en vara kvinna, likaså en av suppleanterna. 
 
Stadsfullmäktige välja ordförande i nämnden. 
 
Självskrivna ledamöter: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Förste stadsläkaren doktor Axel Nilsson. 
 
Av Stadsfullmäktige valda ledamöter och suppleanter: 
 
Från fattigvårdsstyrelsen för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Disponenten Emil Löfberg med stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist som 
suppleant. 
 
Från kommunens folkskolor för tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Överläraren And. Jakobsson med musikdirektören Karl Sanström som suppleant. 
 
Övriga ledamöter och suppleanter: 
 
För tiden 1926 t. o. m. 1929: 
 
Ledamot: Stadsfiskalen Elias Sandell med landsfiskalen Gunnar Nyblom som suppleant. 
 
För åren 1926 och 1927: 
 
Ledamöter: Folkskollärarinnan Hedvig Fors och stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist 
med respektive suppleanter skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin och förrådsförvaltaren Evald 
I. Andersson. 
 
Lysekils Stads Elektricitetsverks Styrelse: 
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Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter. Val sker för en tid av 4 år. Väljas av 
Stadsfullmäktige. 
 
Ledamöter: 
 
Valda 1925 t. o. m. 1928: 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 1927. 
Trafikchefen Nils Wickberg. 
Redaktören Axel Ljungberg, v. ordf. 1927. 
 
Valda 1927 t. o. m. 1930: 
 
Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
Handlanden Axel Johansson. 
 
Suppleanter 1925 t. o. m. 1928: 
 
Järnsvarvaren Sixten Arsenius. 
Civilingeniören Arvid Laurin. 
Handlanden L. P. Östling. 
 
Parkstyrelsen: 
 
Tillsattes av S. F. 30 augusti 1910 och bestämdes att bestå av 5 ledamöter och 2 suppleanter, 
att väljas för 4 år. 
 
Valda t. o. m. 1930: 
 
Ledamöter: 
 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, ordf. 1927. 
Trädgårdsmästare Axel Lindebäck. 
Brandchefen G. A. Löfgren, v. ordf. 1927. 
Trädgårdsmästaren Oscar Hansson. 
Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
 
Överläraren And. Jakobsson. 
Fotografen John Westling. 
 
Handels- och sjöfartsnämnden: 
 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 122 
 

Den 8 maj 1903 beslöto S. F. tillsätta denna nämnd av 7 ledamöter, vilka väljas för högst 2 år, 
dock på viss tid. 
 
Valda t. o. m. 1928: 
 
Ledamöter: 
 
Lotsförmannen Emilius Hörman. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Handlanden J. A. Jacobsson. 
Fabrikören Elis Luckey, ordf. 1927. 
Disponenten Ludv. Andersson, v. ordf. 1927. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
Skeppsmäklaren Axel Olsson. 
 
Polisnämnden: 
 
Enligt S. F. beslut den 19 november 1925, § 162 i protokollet, tillsattes en polisnämnd, som 
skall bestå av 5 ledamöter med 5 suppleanter, vilka väljas för 4 år i sänder. 
 
Valda t. o. m. 1929: 
 
Ledamöter: 
 
1) Fabrikören Rich. Björsell, v. ordf. 1927. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Byggmästaren Rob. G. Christensson, ordf. 1927. 
4) Brandchefen Gust. A. Löfgren. 
5) Mekanikern Otto Olsson. 
 
Suppleanter: 
 
1) Juveleraren Gordon Wikström. 
2) Lokföraren Hj. Sörensen. 
3) Postmästaren Gösta Boheman. 
4) Fabrikören Wiktor Lindbom. 
5) Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
 
Pensionsnämnden: 
 
Består av ordförande och hans suppleant, utsedda av Konungens Befallningshavande samt 6 
ledamöter och 6 suppleanter valda av S. F. i december, ordföranden och hans suppleant samt 
ledamöter och suppleanter för en tid av 4 år, men så att hava antalet ledamöter och 
suppleanter väljas vartannat år. 
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Ordförande: Kamreraren Hugo Hallgren, till och med 1929. 
Suppleant: Disponenten Hjalmar Carlsson, till och med 1929. 
 
Ledamöter: 
 
Handlanden Patrik Johansson, till och med 1929. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg, till och med 1929. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson till och med 1929. 
Handlaren P. A. Malmrot, till och med 1927. 
Lotsförmannen Emilius Hörman, till och med 1927. 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson, till och med 1927. 
 
Suppleanter: 
 
Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist, till och med 1929. 
Mekanikern Otto Olsson, till och med 1929. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson, till och med 1929. 
Brandchefen G. A. Löfgren, till och med 1927. 
Brandmästaren A. J. Nordmark, till och med 1927. 
Inspektoren Lorentz Jonsson, till och med 1927. 
 
Taxeringsnämnden: 
 
Väljes av stadsfullmäktige varje år före den 15 januari, men väljes i regel under december 
föregående år. dessutom utser Konungens Befallningshavande ordförande och 1 ledamot. 
 
Av Konungens Befallningshavande utsedda för år 1927: 
 
Ordförande: Rådmannen Josef Centerwall. 
Ledamot: Landsfiskalen Gunnar Nyblom. 
 
Valda av Stadsfullmäktige för år 1927: 
 
Ledamöter: 
 
1) Handlanden Evald Andersson. 
2) Gjutaren Karl Källén. 
3) Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
4) Handlanden Axel Johansson. 
5) Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
 
Suppleanter: 
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1) Urmakaren Carl J. Lycke. 
2) Järnsvarvaren Aug. F. Jakobsson. 
3) Kronolotsen E. M. Montheli. 
4) Stenhuggeriförmannen F. J. Elmqvist. 
5) Postassistenten Fredr. Lundqvist. 
 
Suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning de här ovan 
angivits, så att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 
 
Landstingets sjukupptagningsanstalt i Lysekil: 
 
Av Stadsfullmäktige hava för obestämd tid valts nedannämnda 2 ledamöter i kommittén för 
anstalten: 
 
Borgmästaren Axel Sundberg. 
Hälsovårdstillsyningsmannen Aug. Ehnberg. 
 
Hästuttagningsnämnden: 
 
Består av 3 ledamöter och 2 suppleanter, valda för 4 kalenderår. Stadsfullmäktige välja i 
december 2 ledamöter och 2 suppleanter. 3:dje ledamoten förordnas av Konungens 
Befallningshavande för samma tid och skall vara nämndens ordförande. se Svensk 
Författningssamling n:o 261 2/7 1915, § 7 
 
Ordförande förordnad av Konungens Befallningshavande till och med 1927, Disponenten 
Emil Löfberg. 
 
Valda av Stadsfullmäktige t. o. m. 1927: 
 
Ledamöter: 
 
Fabrikören Gust. Karlson. 
Åkaren Viktor Andersson. 
 
Suppleanter: 
 
Åkaren Viktor Johansson. 
Åkaren Adolf Karlsson. 
 
Brandförsäkringskommittén: 
 
som har att biträda vid värdering av hus och byggnader försäkrade i Städernas Allmänna 
Brandstodsbolag. Enligt § 57 i detta bolags reglemente skall för kommande år under 
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december månad av S. F. väljas 2 ledamöter och 2 suppleanter och skall försäkringsbolaget 
om valet underrättas. 
 
Valda för år 1927: 
 
Ledamöter: 
 
Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson. 
 
Suppleanter: 
 
Byggmästaren Adolf Wennerberg. 
Snickarmästaren K. Knutsson. 
 
Brandbefäl: 
 
Brandchef och vice brandchef väljas av brandstryrelsen till vidare med 3 månaders ömsesidig 
uppsägning. 
 
Brandchef: Frisören Gust. A. Löfgren. 
Vice brandchef: Handlanden Gillis Eriksson. 
 
Brandstyrelsen: 
 
Denna styrelse består av 4 ledamöter med 2 suppleanter, valda av S. F. för en tid av 4 år, dock 
så att första gången väljes halva antalet för 2 och halva för 4. 
 
Magistraten väljer dessutom 1 ledamot och 1 suppleant, helst lagfaren, för sammma tid. 
 
Ledamöter: 
 
1925 t. o. m. 1928: 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
Fotografen John Westling. 
Disponenten Emil Löfberg, vald av Magistraten. 
 
1927 t. o. m. 1930: 
 
Mekanikern Otto Olsson, vald av Stadsfullmäktige. 
Byggmästaren Rob. G. Christenson, vice ordf. 1927, vald av Stadsfullmäktige. 
 
Suppleanter: 
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Lokföraren Hj. Sörensen, t. o. m. 1928. 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg, 1927 t. o. m. 1930. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, 1925 t. o. m. 1928, vald av Magistraten. 
 
Lysekils Föreläsningsförenings Styrelse: 
 
S. F. 1 ledamot och 1 suppleant, därest staden beviljat anslag, i vilket fall även S. F. välja en 
revisor med 1 suppleant: Föreningen väljer med 2 suppleanter samt 1 revisor med 1 suppleant. 
 
Valda av S. F. för år 1927: 
 
Ledamot: Musikdirektören Karl Sandström. 
Suppleant: Järnsvarvaren Alfr. Andersson. 
 
Tekniska Aftonskolans Styrelse: 
 
Valda av S. F. för år 1927: 
 
Ledamot: Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
Suppleant: Ingeniören O. Folke Aurell. 
 
Huvudmän i Lysekils Sparbank: 
 
S. F. utse 8 huvudmän. Huvudman utses för 4 år. 
 
Fabrikören Elis Lucky,  för 1926, 1927, 1928 och 1929. 
Kamreraren Hugo Hallgren, ”    1926, 1927, 1928 och 1929. 
Redaktören Axel Ljungberg, ”    1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln John Sterner,  ”    1927, 1928, 1929 och 1930. 
Konsuln A. W. Christenson, ”    1925, 1926 och 1927. 
Konsuln L. Laurin,  ”    1925, 1926 och 1927. 
Disponenten Ludv. Andersson, ”    1925, 1926, 1927 och 1928. 
Handlanden S. P. Ekblad,  ”    1926, 1927 och 1928. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Järnvägsaktiebolag under år 
1927: 
 
Ombud: Redaktören Axel Ljungberg. 
Suppleant: Fabrikören Gust. Karlson. 
 
Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils Nya Badhus Aktiebolag under 
år 1927: 
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Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Systemaktiebolagets Styrelse: 
 
Ledamot: Filaren Svante J. Johansson, för år 1927. 
Suppleant: Byggmästaren Rob. G. Christenson, för år 1927. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsdricksaktiebolags Styrelse: 
 
Stadsfullmäktige välja enligt sitt beslut d. 15 okt. 1925, § 127, 3 ledamöter med 3 suppleanter 
jämte 1 revisor med 1 suppleant. Val sker för en tid av ett år, dock så att det gäller från det 
andra årets ordinarie bolagsstämma. 
 
En av de av stadsfullmäktige valda ledamöterna i styrelsen skall vara ledamot av 
nykterhetsnämnden. 
 
Valda för tiden från ordinarie bolagsstämma i februari 1927 till ordinarie bolagsstämma i 
februari 1928. 
 
Styrelseledamöter: 
 
Disponenten Emil Löfberg, från nykterhetsnämnden. 
Gjutaren Karl Källén. 
Juveleraren Gordon Wikström. 
 
Styrelsesuppleanter: 
Skolkökslärarinnan Ingrid Wallentin, från nykterhetsnämnden. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Överförmyndare: 
 
Väljes i december av S. F. för en tid av 4 år. 
 
Direktören P. Grundell, till och med 1928. 
 
Suppleant: Bankkassören A. H. Lundin, till och med 1928. 
 
Gode män att biträda vid skifte å stadsjord: 
 
Valda första gången i oktober 1917 för en tid av 6 år från 1924 t. o. m. 1929. 
 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Stenhuggaren Karl E. Karlsson. 
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Ida Sannes fond: 
 
2 ledamöter av S. F. senast i december att för viss tid jämte församlingens kyrkoherde, som är 
självskriven ledamot, förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1925 till och med 1927. 
 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Johanna Maria Svenssons fond: 
 
3 ledamöter väljas av Stadsfullmäktige senast i december för viss tid att förvalta fonden. 
 
Valda för tiden 1925 t. o. m. 1927. 
 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Disponenten Emil Löfberg. 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”: 
 
Enligt gåvobrevet av den 6 september 1919 skall styrelsen, som handhaver stiftelsens 
angelägenheter bestå av stadens borgmästare såsom ordförande samt 2 av Stadsfullmäktige 
valda ledamöter jämte suppleanter för dem. Väljes för 4 år. 
 
Ledamöter: 
Borgmästaren Axel Sundberg, självskriven ledamot och ordförande. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, vald t. o. m. 1929. 
Fabrikören Wiktor Lindbom, vald t. o. m. 1929. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson, vald t. o. m. 1929. 
Segelsömmaren Ernst Robert Strandén, vald t. o. m. 1929. 
 
Engbergska donationens stipendienämnd: 
 
Enligt S. F. beslut den 18 december 1925, § 169, består denna nämnd av 3 ledamöter med 2 
suppleanter. 
 
Val förrättades av Stadsfullmäktige och sker senast i december för en tid av 3 år. 
 
Valda för tiden 1926 t. o. m. 1928: 
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Ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordförande. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Överläraren And. Jakobsson. 
 
Suppleanter: 
Förrådsförvaltaren Evald I. Andersson. 
Rektorn Sigfrid Sandström. 
 
Valkommittén: 
 
Består av 5 ledamöter med 3 suppleanter som årligen väljas av S. F. första 
januarisammanträdet enligt beslut av den 11 december 1914, § 153 i prot. jämte beslut av den 
11 januari 1917. Stadsfullmäktige välja ordf. 
 
Valda för 1927: 
 
Ledamöter: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch, ordf. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
Handlanden S. P. Ekblad. 
Fabrikören Wiktor Lindbom. 
 
Suppleanter: 
Fabrikören Elis Luckey. 
Vaktmästaren Jakob Pettersson. 
Mekanikern Otto Olsson. 
 
Budgetberedningen: 
 
5 ledamöter och 2 suppleanter väljas i november varje år enligt § 6 i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning. 
 
För 1926 valdes: 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Konsuln John Sterner. 
Redaktören Axel Ljungberg. 
Fabrikören Rich. Björsell. 
Riksdagsmannen Carl Brännberg. 
 
Suppleanter: 
Disponenten Ludv. Andersson. 
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Handlanden Fritz G. Olsson. 
 
Ombud vid mantalsskrivningen 1926. 
 
Väljas i november månad årligen. 
 
Ledamöter: 
Kyrkovaktmästaren B. C. A. Högberg. 
Skatteexekutorn Rudolf Ljunggren. 
Brandmästaren A. J. Nordmark. 
 
Suppleant: 
Poliskonstapeln C. I. Alexandersson. 
 
Kommunala arbetslöshets- och hjälpkommittén: 
 
tillsatt av Stadsfullmäktige den 3 september 1914 på obestämd tid och består av 9 ledamöter, 
däri inberäknat den av Konungens Befallningsgavare förordnade ordföranden. 
 
Av Konungens Befallningshavande förordnade: 
 
Riksdagsmannen Carl Brännberg, ordf. 
Landsfiskalen Gunnar Nyblom, vice ordf. 
 
Av Stadsfullmäktige valda: 
Ledamöter: 
Disponenten Emil Löfberg. 
Kontraktsprosten Fritz Lüsch. 
Skatteexekutor Rudolf Ljunggren. 
Kamreraren Hugo Hallgren. 
Fabrikören Elis Luckey. 
Gjutaren Karl Källén. 
Disponenten Ludv. Andersson. 
Redaktören Harald Foss. 
 
Suppleanter: 
Stenhuggaren Andreas Åkesson Holmqvist. 
Filaren Svante J. Johansson. 
Murarmästaren Klas Zetterström. 
Fabrikören Robert Lycke. 
 
Att ovanstående uppgifter överensstämma med föreliggande handlingar; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
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Bil. N:o 2, 1927. 
 
Berättelse. 
 
Hamnstyrelsen får härmed avgiva nedanstående berättelse över sin förvaltning för år 1926. 
Enligt Vinst- & Förlust-Konto har hamnen haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Hamnuppbördens följande poster: 
 
Båtar under 10 ton  1,175:35 
Fartyg   7,077:05 
Passagerareångare  8,137:46 
Varor   17,931:34  34,321:20 
Norra båthamnen  515:- 
Södra båthamnen  150:- 
Planlegor   1,680:65 
Kranavgifter   480:-  2,825:65 37,146:85 
Överfört till Kapital-Konto     4,482:25 
     Kronor 41,629:10 
 
UTGIFTER: 
 
Avskrivning å bryggor och kajer 10.000:- 
Avskrivning å inventarier  1,541:61  11,541:61 
Räntor     3,473:- 
Hamnkaptenens lön  3.000:- 
Hamnlotsens lön  1,200:- 
Förre hamnlotsen Pihls pension och  
tillsyningsarvode  200:- 
Hamnkaptenens provision  149:64 
Hamnkassörens provision  2,186:81  6,736:45 
Bryggors och kajers underhåll 5,157:21 
Hamnbelysningen  6,419:45 
Släggö fyr   208:85 
Diverse utgifter  3,692:53  15,478:04 37,229:10 
Bidrag till stadskassan     4,400:- 
     Kronor 41,629:10 
 
Enligt Utgående Balansers Konto har hamnen vid årets slut följande tillgångar och skulder: 
 
TILLGÅNGAR: 
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Kassabehållning     1,158:88 
Bryggor, kajer och övriga hamnanläggningar   220.000:- 
Inventarier      2.000:- 
     Kronor 223,158:88 
 
SKULDER: 
 
Kreditivskuld  6,434:27 
Amorteringslån i Lysekils Sparbank 61,600:-   68,034:27 
Kapitalbehållning     155,124:61 
     Kronor 223,158:88 
 
Å hamnens lån i Lysekils Sparbank har under året amorterats 3,833 kronor, och är 
kreditivskulden från årets början sänkt med kronor 1,746:99. 
 
Lysekil den 1 februari 1927. 
 
FÖR HAMNSTYRELSEN I LYSEKIL. 
 
L. Andersson. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper och förvaltning för 
år 1926, få efter fullgörandet härav och med hänvisning till omstående berättelse avgiva 
följande 
 
R E V I S I O N S B E R Ä T T E L S E. 
 
Som vi funnit räkenskaperna vara förda med god ordning och bestyrkta med vederbörliga 
verifikationer, tillstyrka vi full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 25 april 1927. 
 
C. A. WALLIN. A. TH. JAKOBSSON. HJ. SÖRENSEN. 
 
 
Bil. N:o 3, 1927. 
 
Lysekils Stads Drätselkammare 
 
Får härmed lämna följande redogörelse över stadens räkenskaper och förvaltning för år 
1926: 
 
Vid årets början utgjorde: 
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Stadens tillgångar 2,372,852:41 
Stadens skulder 1,752,327:62 
 Kapitalbehållning Kronor 620,524:79 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har staden haft följande och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1925    12.000:- 
 
Egentliga kommunalutskylder: 
 
Stadsutskylder: 
 
Influtit vid uppbörder  288,987:66 
Influtit å årets restlängder  11,552:- 300,539:66 
Influtit å äldre restlängder   17,827:68 
    318,367:34 
Progressivskattens kommunandel  13,119:83 331,487:17 
 
Progressivskattens utjämningsandel direkt  
redovisad till Länsstyrelsen med kronor 2,822:81. 
 
Tomt- och bergarrenden    13,216:10 
Köttbesiktningsbyrån inkomster   2,485:20 
Automobilskattemedel    4,211:95 
Hundskatt     525:- 
Brännvinsmedel    15,656:- 
Bevillningsavgifter av utländska artister   125:79 
Bötesmedel     20:25 
Nöjesskatt     7,499:85 
Vattenavgifter    5,880:- 
   Transport  393,107:31 
 
   Transport  393,107:31 
Hyror     2,887:50 
Bidrag från hamninrättningen   4,400:- 
Bidrag från elektricitetsverket   2.000:- 402,394:81 
Underskott      16,497:06 
     Kronor 418,891:87 
UTGIFTER: 
 
S. I. A. Fattigvården     27,100:- 
S. I. B. Nykterhetsnämnden    450:- 
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S. II. Sundhetsvården 
Egentliga Sundhetsvården    13,183:68 
Köttbesiktningsbyråns utgifter   701:90 13,885:58 
 
S. III. A. Undervisningen 
 
Folkskolan     54,500:- 
Fortsättningsskolan    550:- 
Kommunala mellanskolan    18,350:- 
Tekniska aftonskolan    500:- 
Föreläsningsföreningen    500:- 
Folkbiblioteket    500:- 74,900:- 
 
S. III. B. Barnavårdsnämnden    4,805:- 
 
S. IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
Utgifter direkt under denna huvudrubrik: 
 
Underhåll av fastigheter   4,908:21 
Anskaffning och underhåll av inventarier 3,435:65 
Urinkur vid norra hamnen   1,402:50 9,746:36 
Rådhussalens möblering    2,650:- 
Ordinarie underhåll av gator   7,073:38 
Bansviksgatans reparation    510:75 
Östra Kronbergsgatan reparation   1,160:50 
Rosviksgatans breddning jämte marklösen och staket  1,428:- 
Ordinarie underhåll av vattenledningar   8,136:07 
Vattenledningar i Västra Kronbergsgatan  602:- 
Rörledning mellan vattenmyrarna   3,475:07 
    Transport 34,782:13 121,140:58 
 
 
    Transport 34,782:13 121,140:58 
Ordinarie underhåll av avloppsledningar   4,939:68 
Avloppsledningar i Västra Kronbergsgatan   476:- 
Avloppsledningar i Kyrkviks Strandgata   319:- 
Reserverat för Gamla stadens kulvertledning  7.000:- 
Gatubelysningen: ström 1,505:-, material 829:50  2,334:50 
Gatubevattningen    1,144:75 
Renhållningen    10,851:04 
Brandväsendet    15,403:12 
Parkstyrelsen     2,650:- 
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Övriga behov under S. IV: 
 
Löner och arvoden   3,750:- 
Brandförsäkringar   818:50 
Telefonavgifter   78:20 4,646:70 84,546:92 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
 
Magistrat och rådhusrätt    16,411:56 
Stadsfullmäktige och nämnder   21,582:64 
Polisverket     23,838:39 
Uppbördsverket    7,170:07 
Övriga behov under S. V.    14,948:41 83,951:07 
 
S. VI. Avskrivningar å egentliga kommunalutskylder: 
 
Influtna nettobelopp uppföras numera mot  
för bruttobelopp och avskrivningar. 
 
S. VII. Räntor å lån     56.132:48
   
S. VIII. Avbetalningar å lån: 
 
Lysekils Sparbank å 1922 års amorteringslån 5.000:- 
Lysekils Sparbank å 1925 års tillfälliga lån 3.000:- 
1911 4½ % obligationslån   17.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket  5.000:-  30.000:- 
 
S. IX. Oförutsedda utgifter, fördelade å  
vederbörande konton 
   Transport   537,771:05 
 
   Transport   537,771:05 
S. X. Kyrkan     39,500:- 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”: 
 
Samtliga utgifter    2,820:82 
Avgår hyra 500:- och överfört till år 1927  
balans med 2,200:-    2,700:- 129:82 
 
aktieteckning i Lysekils Nya Badhus A.-B.   3,500:- 
     Kronor 418,891:87 
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Fördelning av kostnaderna å nedanstående konton: 
 
S. II. Sundhetsvården: 
 
Löner och pensioner    8,380:- 
Sundhetssyn m. m.     165:- 
Annonser, trycksaker och skrivmaterial   516:- 
Telefon till förste stadsläkaren   160:- 
Diverse utgifter    100:34 9,321:34 
Kostnader för sommarbad   670:70 
Kostnader för vinterbad   1.000:- 1,670:70 
Bidrag till veterinären    120:- 
Hyresbidrag för landstingets sjukupptagningsanstalt  350:- 
Bidrag till dispensärverksamheten   421:30 2,562:- 
Stadens kostnader för distriktsbarnmorska: 
Bidrag till barnmorskestyrelsen i länet   1.000:- 
Semesterbidrag    100:- 
Förbrukningsartiklar    130:34 
Telefonavgifter    70:- 1.300:34 
      13,183:68 
 
Lyse, städning m. fl. utgifter för köttbesiktningsbyrån   701:90 
     Kronor 13,885:58 
 
S. V. Verk och inrättningar: 
Magistrat och rådhusrätt: 
 
Löner     14,500:- 
    Transport 14,500:- 
 
    Transport 14,500:- 
Tryckning, inbindning, annonser och skrivmateralier  1,398:- 
Telefonavgifter    210:31 
Diverse utgifter    303:25 16,411:56 
 
Stadsfullmäktige och nämnder: 
 
Löner     14,400:- 
Tryckning, inbindning och annonser   3,083:10 
Skriv- och ritmaterialier    756:04 
Postporton     278:80 
Hyra inklusive elklusive för stadsingenörskontoret 750:- 
Städning av detsamma   180:- 930:- 
Avgifter för telefoner och för utsträckt telefontid  936:20 
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Avgift till Svenska Stadsförbundet   266:50 
Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift  312:- 
Diverse utgifter    620:- 21,582:64 
 
Polisverket: 
 
Löner och beklädnadsersättning   18,802:- 
Extra tjänstgöring    2,256:75 
Bränsle och lyse    720:- 
Städning     600:- 
Medicin     182:44 
Skrivmaterialier, inbindnings- och annonskostnader  249:85 
Telefonavgifter    422:85 
Rannsakningsfångars underhåll och transport  193:50 
Diverse utgifter    411:- 23,838:39 
 
Uppbördsverket: 
 
Löner     5,630:- 
Annonser, trycksaker och blanketter   425:75 
    Transport 6,055:75 61,832:59 
 
 
    Transport 6,055:75 61,832:59 
Arvoden för taxering, mantalsskrivning och kronouppbörd 275:- 
Ersättning till stadsfogden Hyllengren för kontor  500:- 
Telefonavgift    110:- 
Diverse utgifter    229:32 7,170:07 
 
Övriga behov S. V.: 
 
Hyra för rådhuslokalerna   4.000:- 
Uppvärmning av rådhuslokalerna  600:- 
Städning av rådhuslokalerna  600:- 
Lyse för rådhuslokalerna   246:- 5,446:- 
Olycksfallsförsäkring för hos staden anställda  1,374:52 
Krono- m. fl. utskylder    1,074:76 
Anslag till arbetsförmedlingen  100:- 
Anslag till skyttegillet   250:- 
Anslag till fotbollsföreningen  200:- 550:- 
Utgifter för tullkammaren    205:06 
Diverse utgifter    310:05 
 
Allmänna pensionsförsäkringen: 
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Stadens utlägg för oguldna grundavgifter 1,794:- 
Stadens bidrag för pensionstillägg  3,618:46 
Arvode till pensionsnämndens ordförande 500:- 
Annonser och trycksaker   75:56 5,988:02 14,948:41 
     Kronor 83,951:07 
 
Stadens ekonomiska ställning vid årets slut i enlighet med Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kassabehållning    9,658:84 
Jordfastigheter    628.000:- 
Byggnader     65.000:- 
    Transport 702,658:84 
 
 
    Transport 702,658:84 
 
Inventarier: 
 
Drätselkammaren   5.000:- 
Stadsingenjörskontoret och förråden  5.000:- 
Brandväsendet   18.000:- 
Hamnen    2.000:- 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”  5.000:- 35.000:- 
Bryggor     220.000:- 
Vattenledningsverket    175.000:- 
Renhållningsverket    25.000:- 
Gator, platser och vattenrätt   1:- 
Elektricitetsverket med dess anläggningar  275.000:- 
Aktier och obligationer (järnvägsaktier  
485.000, obligationer 60.000)   545.000:- 
Diverse fordringar    8,077:35 
Fattigvårdens kapitalbehållning   30.000:- 
Folkskolans kapitalbehållning   98.000:- 
Kommunala mellanskolans kapitalbehållning  5.000:- 
Förrådet: kranar, rör, ventiler m. m.    8.000:- 
Folkskolans andel i stadens lån av år 1922 i Lysekils Sparbank 54.000:- 
 
Följande depositioner för donationer: 
 
Förvaltningen av Johanna Maria Svenssons fond 2.000:- 
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Förvaltningen av Ida Sannes fond  3.000:- 
Lysekils Sparbank, för G. A. Engbergs donationsfond 3.800:91 
Lysekils Sparbank, för Ludvig Pihls museidonation 4.299:55 13.100:46 
 
Följande förskotterade anslag för år 1927: 
 
Folkskolan    10.000:- 
Kommunala mellanskolan   2.000:- 
Barnavårdsnämnden   1,500:- 
Aktieteckning i Lysekils Nya Badhus A.-B 3.000:- 
   Transport 16,500:- 2,193,837:65 
 
 
   Transport 16,500:- 2,193,837:65 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne”, för reparationer 2,200:- 
Folkbadet, för vinterbad   500:- 
Allmänna byggnader och platser  2.000:- 
Markbyte med Olivia Christensons stärbhus 1,200:- 
Kyrkan    2,500:- 
 
Gatuarbeten: 
 
Underhåll av gator  2,300:- 
Kronbergets arbeten  1,536:- 
Parken – kyrktrappornas vägarbete 250:- 
Kyrkviks Strandgata  400:- 
Stigbergsgatan  1,314:- 5,800:- 
Vattenledningars underhåll 2,500:- 33,200: 2,227,037:65 
Underskott till år 1927   19,472:27 
  Kronor 2,246,509:92 
 
SKULDER: 
 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs Bank 57,919:86 
Lysekils Sparbank, stadens amorteringslån av år 1922 180.000:- 
Lysekils Sparbank, elektricitetsverkets amorteringslån  
av år 1922  275.000:- 
Lysekils Sparbank, tillfälligt lån av år 1925 35.000:- 
Obligationslånet av är 1905  336.000:- 
Obligationslånet av år 1911  650.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket  10.000:- 
Hamnens skulder  68.000:- 
Jordkassan  354:71 
Diverse Personers Konto  134:89 
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Följande reserverade medel: 
 
För gamla stadens kulvertledning 7.000:- 
För polisverket, löneökning 1.000:- 
För hamnundersökning vid Grötö 4.000:- 12.000:- 
 Transport 1,624,409:46 
 
 Transport 1,624,409:46 
 
Följande donationer: 
 
Stiftelsen ”Maria Murrays minne” 40.000:- 
Fattiga sjukas fond 15.000:- 
Johanna Maria Svenssons fond 2.000:- 
Ida Sannes fond 3.000:- 
Ludvig Pihls museidonation 4.299:55 
G. A. Engbergs donationsfond 48,800:91 113,100:46 1,737,509:92 
Kapitalbehållning   509.000:- 
  Kronor 2,246,509:92 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1926   620,524:79 
Gottgörelse från jordkassan för jordlånets amortering  14.000:- 
Minskning av skulder genom amorteringar  30.000:- 
Minskning av hamnens skulder   6.000:- 
Ökning av folkskolans kapitalbehållning   3.000:- 
Ökning av kommunala mellanskolans kapitalbehållning 1.000:- 
För högt beräknat överskott från år 1925   2,975:21 
   677,500:- 
 
Avgår följande: 
 
Avskrivning å aktier i Lysekils Järnvägs A.-B. 150.000:- 
Minskat värde å jordfastigheter genom  
tomtförsäljningar  7.000:- 
Avskrivning å bryggor  10.000:- 
Minskning å folkskolans lån av staden  1,500:- 168,500:- 
  Kronor 509.000:- 
 
Det i förestående tablå över stadens tillgångar och skulder upptagna totalunderskottet med 
kronor 19.472:27 har uppstått dels genom att från år 1925 överskott beräknats till kronor 
24.000:- mot att det i verkligheten kom att uppgå endast kronor 21,024:79, alltså en skillnad 
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av kronor 2,975:21, dels att i 1926 års räkenskaper uppstått ett ytterligare underskott å kronor 
16,497:06. 
 
Att överskottet från år 1925 blev lägre än vad som beräknats berodde på svårigheten att flera 
månader före bokslutet kunna göra en exakt beräkning. 
 
Orsaken till det i 1926 års räkenskaper uppkomna underskottet är följande: 
 
På grund av skedd omläggning av stadens bokföring i överensstämmelse med flertalet 
svenska städers upptagas numera ej i bokslutet de restantier, som å stadsutskylder kunna 
antagas inflyta under det närmaste året efter det år bokslutet avser. 
 
Dylika restantier få däremot hädanefter förbättra det års finanser, under vilket de inflyta. 
 
Med en dylik åtgärd, och då samma förfaringssätt användes även med hänsyn till andra i 
förväg svårberäkneliga inkomster, har man undgått svårigheterna med beräkning av över- 
eller underskott i ett års räkenskaper, innan bokslutet är färdigt. 
 
Ett eventuellt över- eller underskott för ett år kommer alltså ej att beräknas i det 
nästkommande utan det därpå följande årets räkenskaper, exempelvis så att 1926 års 
underskott kommer att upptagas i 1928 års räkenskaper efter att hava beräknats i utgifts- och 
inkomststaten för sistnämnda år. 
 
Antagligen komma under år 1927 restantier å stadsutskylder att inflyta med 10- á 12.000 kr. 
 
Härtill kommer att å stadens förråd vid 1926 års slut finnas tillhörigheter bokförda för ett 
belopp av 8.000 kronor (representerande ett verkligt värde av cirka 10.000 kr.), och för dessa 
tillhörigheters anskaffande har uttaxering på bevillning aldrig förekommit vadan de 
egentligen äro att betrakta som en rörlig tillgång, vilken i likhet med kontanta medel skulle 
minska underskottet med motsvarande belopp, men detta har dock drätselkammaren ej velat 
tillämpa, därför att man ej med bestämdhet kan förutse, när dessa tillhörigheter kunna komma 
till användning för stadens allmänna arbeten. 
 
På grund av oförutsedda förhållanden hava följande båda poster i räkenskaperna överskridits: 
 
”Allmänna byggnader och platser” med cirka 4.000 kronor och ”Verk och inrättningar” med 
cirka 3.000 kr., det sistnämnda beloppet huvudsakligen för polisverket på grund av den 
dyrbara extra polistjänstgöringen. 
 
Av vad ovan anförts framgår, att om samma förfaringssätt följts vid 1926 års som vid de 
föregående årens räkenskaper, och tillika de å förrådet befintliga tillhörigheterna betraktats 
som en rörlig tillgång, intet underskott skulle för det ifrågavarande året uppstått. 
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Även har i bokföringen den ändringen vidtagits, att alla amorteringar å lån föras som vanliga 
utgifter, och ej endast såsom förr varit fallet komma till synes vid genomgåendet av 
vederbörande långivares konton. 
 
I samband med denna redogörelse bör ock nämnas, att folkskolan och kommunala 
mellanskolan i sina bokslut för år 1926 redvisa överskott med sammanlagt cirka 7.000 kr. 
 
För den särskilda förvaltningen av jordkassan och årets tomtförsäljningar lämnas 
följande översikt: 
 
Jordkassans fordran av staden vid årets början  7,588:28 
Tomtförsäljningar under året   7,186:43 
  Kronor 14,774:71 
 
Amortering å jordlånet 14.000:- 
Inköpt gatumark av Axel Lindebäck 420:-  14,420:- 
Stadens skuld till jordkassan vid årets slut  354:71 
  Kronor 14,774:71 
 
Lysekil den 15 februari 1927. 
 
FÖR LYSEKILS STADS DRÄTSELKAMMARE. 
AXEL LJUNGBERG. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammares räkenskaper och 
förvaltning för år 1926, få härmed avgiva följande utlåtande: 
 
Vi hava granskat räkenskaperna och funnit dem förda med ordning och reda och försedda 
med vederbörliga verifikationer samt överensstämmande med stadsfullmäktiges och 
Drätselkammarens protokoll. 
 
Kassabehållningen den 12 dennes har av oss inventerats och befunnits överensstämma med 
bokfört belopp. 
 
Vi hava övertygat oss om, att stadens bankräkning överensstämmer med räkenskaperna. 
 
Dessutom hava vi förvissat oss om, att bankräkningarna för folkskolan och kommunala 
mellanskolan överensstämma med vederbörande skolors räkenskaper. 
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Samtliga under Drätselkammarens vård befintliga bankböcker, aktier, obligationer och andra 
värdehandlingar hava av oss inventerats och granskats, varvid allt befunnits i behörig ordning. 
 
Drätselkammarens förvaltningsberättelse, som återfinnes här ovan, har av oss genomgåtts och 
utgör ett noggrant utdrag ur räkenskaperna. 
 
På grund av vad här ovan anförts, och då vi i övrigt anse ifrågavarande förvaltning och dess 
räkenskaper på ett tillfredsställande sätt handhava, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 18 maj 1927. 
 
ERNST LARSSON. 
 
HOLGER HERMANSSON. ERIK G. LINDSTRÖM. 
 
 
Bil. N:o 4, 1927. 
 
Undertecknade, av Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Fattigvårdsstyrelsens i 
Lysekil räkenskaper och förvaltning för år 1926, få härmed, efter fullgjort uppdrag, avgiva 
följande 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Till bestridande av utgifterna för fattigvården i Lysekil ha under året följande medel 
disponerats: 
 
Kassabehållning från år 1925 614:60 
Uppburit av stadskassan 27,100:- 
Landstingsbidrag  3,915:07 
Återbetalningar  7,112:02 
Utelöpande kuponger 38:-  38,779:69 
 
Enligt de förda räkenskaperna ha  
dessa medel använts sålunda: 
 
Hospitals- och sjukhusavgifter 7,590:18 
Understöd åt diverse personer 18,270:01 
Underhåll av understödshemmet 950:61 
Underhåll av fattigvårdens övriga hus 1,036:73 
Medicin  488:99 
Arvoden  1,400:- 
Diverse omkostnader 744;51 
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Utelöpande kuponger 38:- 
 
Sjukhemmet: 
 
Kostpenningar 4,050:- 
Avlöningar 1,762:50 
Övriga  
omkostnader 1,809:05 7,621:55 
kassabehållning till 1927 639:11  38,779:69 
 
då räkenskaperna äro förda med ordning och utbetalningarna styrkta med verifikationer, samt 
anledning till anmärkning icke yppats, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 
 
Lysekil den 29 mars 1927. 
 
IWAR JOHANSSON. JAMES ÖHRNBERG. 
 
 
Bil. N:o 5, 1927. 
 
Styrelseberättelse. 
 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk får härmed till Stadsfullmäktige avgiva följande 
berättelse över verkets förvaltning år 1926. 
 
Verkets ställning per 31 december 1926 är enligt Utgående Balans Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR. 
 
Fastigheter    60.000:- 
Maskiner och instrumentering   105,545:20 
Inventarier    2.000:- 
Verktyg    100:- 
Ledningsnätet    25.000:- 
Mätare- & strömbegränsare   16,338:94 
Armatur, lampor etc.   300:- 
Fordringar    51,169:60 
Innestående å Sparkasseräkning   31,856:37 
Innestående å Löp. räkning i Göteborgs Bank  67:31 
Innestående å Löp. räkning i Göteborgs Handelsbank  22,777:34 
Drätselkammarens lån   10.000:- 
Kassabehållning    2,570:35 
   Kronor 327,725:11 
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SKULDER. 
 
Lån i Lysekils Sparbank   275.000:- 
Bokskulder    17,725:11 
Vinst- & Förlust Konto   35.000:- 
   Kronor 327,725:11 
 
Elektricitetsverkets värde år 1926 (utan avskrivningar). 
 
   Vid årets början Vid årets slut 
Fastigheten, Sillgatan 13,  36.000:- 36.000:- 
Huvudtransformatorstationen  19.000:- 19.000:- 
Nedtransformatorstationerna å Slätten   7,188:06 
Transformator jämte tillh. Instrumentering 36.000:- 36.000:- 
Dieselmotorer med generator  11,806:- 11,806:- 
Omformareagregatet  30.000:- 30.000:- 
Hög- & lågsp.-instrumentering i verket  7,194:- 7,194:- 
Ackumelatorbatteriet  12.000:- 12.000:- 
Utjämningsaggregatet  3.000:- 3.000:- 
Transformatorer jämr hög- och  
lågspänningsinstrumentering i  
transformatorstationerna å Slätten   11,245:75 
Ledningsnätet    25.000:- 25.000:- 
Mätare, strömbegränsare och kontrollapparater 10.000:- 16,338:94 
Inventarier   1,470:31 2,834:31 
Verktyg   100:- 100:- 
Armatur, lampor etc.  1,700:- 300:- 
 I verket bundet kapital  193,270:31 218,107:06 
 
Verkets bokförda värde. 
 
Verkets bokförda värde vid 1925 års slut var  193,270:31 
Tillkommer för nyanskaffningar år 1926   24,836:75 
    218,107:06 
Avgår avskrivningar   8,822:92 
Verkets bokförda värde vid 1926 års slut. Kronor  209,284:14 
 
Sammandrag av Vinst- och Förlust Konto utvisar följande siffror. 
 
INKOMSTER: 
 
Från 1925 överförd vinst   10,565:87 
Energi Konto    138,047:43 
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Mätare- & strömbegränsarehyror   5,265:18 
Hyrors Konto    750:- 
Armatur Konto    178:09 
Diverse inkomster   373:85 
   Kronor 155,180:42 
 
UTGIFTER. 
 
Inlevererat till Drätselkammaren   2.000:- 
Intresse Konto   10,241:12 
Förvaltningskostnader  10,758:22 
Utskylder & försäkringspremier  1,312:20 
Tillverkningskostnader  50,921:51 
Distributionskostnader  34,508:22 107,741:17 
Osäkra Fordringars Konto (avskrin,)  1,616:33 
Fastigheters Konto  2,188:06 
Maskiners Konto   5,700:55 
Inventariers Konto  934:31 10,439:25 
Överföres till 1927 års Vinst- & Förlust Konto  35.000:- 
   Kronor 155,180:42 
 
Av detta sammandrag framgår således att bruttoöverskottet av 1926 års rörelse uppgått till 
kronor 36,873:38, av vilket belopp Styrelsen ansett sig böra företaga nödiga avskrivningar 
med kronor 10,439:25. Återstående kronor 26,434:13 redovisas såsom årets nettovinst och 
kommer jämte från 1925 överförda kronor 8,565:87 (10,565:87 minskat med kronor 2.000:-) 
sammanlagt kronor 35.000:-, att överföras till 1927 års Vinst & Förlust Konto för att under 
detta år inlevereras till Drätselkammaren i enlighet med Styrelsens beslut den 15 december 
1926. 
 
Omläggningen av distributionen för Slättens municipalsamhälle har under året utförts och 
dragit en sammanlagd kostnad av kronor 39,206:24. Härav belöper sig på byggnader, tomter 
etc. kronor 7,188:06, transformatorer, hög- & lågspänningsinstrumentering kronor 11,245:75 
samt ledningsnätet jämte högspänningsledningen kronor 20,772:43. De båda förstnämnda 
beloppen hava i bokföringen upptagits såsom värdeökning under det att Styrelsen ansett det 
lämpligast att betr. Kostnaderna för ledningsnätet betrakta dessa såsom rena 
underhållskostnader. I betraktande av det ytterst bristfälliga skick, vari det gamla nätet vid 
tiden för omläggningen befann sig, anser Styrelsen detta tillvägagångssätt full motiverat. 
Ledningsnätets Konto kommer alltså att bliva oförändrat då ingen värdeökning och ingen 
avskrivning företagits. Det bokförda värdet kronor 25.000:- kan nu anses fullt motsvara det 
verkliga värdet. 
 
Visserligen har omläggningen för Slätten dragit betydligt större kostnader än som 
approximativt beräknats, beroende på olika omständigheter, men är Styrelsen förvissad om, 
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att full valuta bekommits för de kostnader som nedlagts. Utförd med bästa materialier av 
kunnigt folk kan anläggningen med skäl betraktas såsom i alla avseenden förstklassig. 
 
Ledningsnätet inom staden har endast undergått smärre reparationer och nödiga 
underhållsarbeten. 
 
Elektricitetsverkets materialgård har ombyggts och iordningställts. 
 
Kostnaderna för underhåll av byggnader belöpa sig på kronor 2,820:38. 
 
Den av Stadsfullmäktige fastställda kombinerade tariffen för belysning och hushållsbruk har 
flitigt anlitats och vid årets slut funnos å denna taxa 271 abonnenter. Ett flertal abonnenter, 
som tidigare haft skilda mätare för belysning och kokning, ha övergått till taxa III, då denna 
visat sig fördelaktigare. 
 
Från Trollhätte Kraftverk har under år 1926 mottagits 1,017,075 kWh (1925 946,133 kWh.) 
Till Skandia-Verken A.-B. har levererats 301,970 kWh. (1925- 290,280 kWh.) Totalmätaren i 
Elektricitetsverket har registrerat 515,898 kWh mot 491,826 kWh år 1925 en ökning alltså 
med 5 %. 
 
På därom gjord framställning från Drätselkammaren har Styrelsen beslutat att till staden 
lämna ett bidrag av kronor 35.000:- 
 
Å lånet i Lysekils Sparbank har den 1 september 1926 verkställts den fjärde amorteringen 
med kronor 25.000:- Lånets storlek är nu kronor 275.000:- 
 
Lysekil i maj 1927. 
 
FRITZ LÜSCH. 
AXEL LJUNGBERG  GUST.A. LÖFGREN. 
NILS WICKBERG.  AXEL JOHANSSON. 
 
   /Ivar Hyllengren. 
 
 
Revisionsberättelse. 
 
Undertecknade, utsedda att revidera Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper och 
förvaltning för år 1926 hava fullgjort detta uppdrag. 
 
Vi hava genomgått räkenskaperna, vilka äro förda med reda och ordning samt försedda med 
behöriga verifikationer. 
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Vi hava även granskat Styrelsens protokoll och årsberättelse, vilka överensstämma med 
räkenskaperna. 
 
Då vi således ej finna skäl till anmärkning, få vi tillstyrka full ansvarsfrihet åt Styrelsen för 
den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 31 maj 1927. 
 
JOHN SWEDENFELT. OSCAR FREDÉN.  
MAGNUS KROK. 
 
 
Bil. N:o 6, 1927. 
 
LYSEKILS FOLKSKOLESTYRELSE FÅR HÄRMED LÄMNA FÖLJANDE 
REDOGÖRELSE ÖVER FOLKSKOLANS RÄKENSKAPER OCH FÖRVALTNING 
FÖR ÅR 1926: 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar   257,783:34 
Skolans skulder    162,366:07 
  Kapitalbehållning Kronor 95,417:27 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Överskott från år 1925   162:90 
Statsbidrag    54,599:56 
Anslag av staden    54,500:- 
Hyror    5,740:- 
Ersättning från kommunala mellanskolan för bränsle  2.000:- 
   Kronor 117,002:46 
  
UTGIFTER: 
 
Underhåll av fastigheter  3,460:09 
Underhåll och anskaffning av inventarier  590:88 
 
Amorteringar: 
 
Statens Pensionsanstalt 1,816:83 
Kungl. Postsparbanken 1,113:38 2,930:71 
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Räntor  3,978:49 
Lärares avlöningar  88,099:04 
Andra avlöningar  4,225:- 
Undervisningsmaterial  2,323:97 
Skolbiblioteket  200:- 
Skolköket  1,249:57 
 Transport 107,057:75 
 
 Transport 107,057:75 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar  3,965:37 
Brandförsäkringar  1,242:13 
Simundervisning och skolbad  699:70 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser och trycksaker 164:08 
Porton och telefonavgifter 96:50 
Diverse utgifter 170:28 430:86 113,395:81 
Överskott till år 1927   3,606:65 
  Kronor 117,002:46 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto 
följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan     981:21 
Lysekils Sparbank, innestående för Petrelius fond   1,122:- 
Innestående stadsbidrag     13,355:56 
 
Fastigheter: 
 
Skolhuset vid Färgaregatan  100.000:- 
2 skolhus, stora Kyrkogatan 22,23 50.000:- 
Skolhuset, Stora Kyrkogatan 10 10.000:- 
Parkskolehuset  40.000:- 
Gymnastikhuset  30.000:-   230.000:- 
 
Inventarier: 
 
I skolhuset vid Färgaregatan 4.000:- 
I skolhusen, Stora Kyrkogatan 22, 23 2.000:- 
I skolhuset, Stora Kyrkogatan 10, 1,500:- 
I parkskolehuset  1,500:- 
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I gymnastikhuset  1.000:-   10.000:- 
Undervisningsmaterial     500:- 
     Kronor 255,058:77 
 
SKULDER: 
 
Checkräkning med A.-B. Göteborgs  
Handelsbank   870:97 
Statens Pensionsanstalt  84,610:- 
Kungl. Postsparbanken  3,704:92 
Stadskassan, andel i stadens lån i  
Lysekils Sparbank  54.000:- 
Stadskassan, förskott å 1927 års anslag 10.000:- 
Petrelius understödsfond  1,122:- 
Skolbiblioteket  72:25 
Fortsättningsskolan  286:90   154,667:04 
Överskott till år 1927     3,606:65 
Kapitalbehållning     97,685:08 
     Kronor 255,958:77 
 
Kapitalbehållningen har uppstått sålunda: 
 
Ingående balans år 1926     95,417:27 
Minskning av skulder genom amorteringar   2,930:71 
Minskning av skuld till staden genom stadens amortering å lån i  
Lysekils Sparbank     1,500:- 
      99,847:98 
 
Avgår följande: 
 
Avskrivning å inventarier  2.000:- 
Överskott i 1925 års bokslut, vilket  
överskott beräknas först i 1926 års  
bokslut   162:90   2,162:90 
     Kronor 97,685:08 
 
 
LYSEKILS FOLKSKOLEBIBLIOTEKS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1926. 
 
INKOMSTER: 
 
Behållning från år 1925     7:12 
Anslag av staden     200:- 
     Kronor 207:12 
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UTGIFTER: 
 
Inköpta böcker och inbindning  
av dylika    79:37 
Material för kortsystem  55:50   134:87 
Fordran av folkskolekassan vid  
årets slut      72:25 
     Kronor 207:12 
 
LYSEKILS FORTSÄTTNINGSSKOLAS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1926. 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag      956:- 
Anslag av staden     550:- 
Försåld skolmaterial     71:35 
     Kronor 1,577:35 
 
UTGIFTER: 
 
Inventarier, 2 st symaskiner 305:- 
Lärarearvoden  735:- 
Undervisningsmaterial  100:45 
Skolköket   150:-   1,290:45 
Fordran av folkskolekassan vid årets slut   286:99 
     Kronor 1,577:35 
 
HANNA PETRELIUS UNDERSTÖDSFONDS RÄKENSKAPER FÖR ÅR 1926. 
 
Innestående i Lysekils Sparbank vid årets början   1,120:44 
Upplupen ränta under året     49:56 
     Kronor 1,170:- 
 
Uttaget under året i Lysekils Sparbank för utdelning  
av premier till folkskolebarn    48:- 
innestående i Lysekils Sparbank vid årets slut   1,122:- 
     Kronor 1,170:- 
 
Lysekil den 15 februari 1927. 
FRITZ LÜSCH,  
folkskolestyrelsens ordförande. 
 
 /AXEL HOLMQVIST.  
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Kassaförvaltare. 
 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska förestående räkenskaper, få härmed bekräfta, att vi hava 
granskat räkenskaperna och funnit dem förda med ordning och reda samt försedda med 
vederbörliga verifikationer, varför full ansvarsfrihet tillstyrkes för den tid revisionen omfattar. 
 
Lysekil den 5 oktober 1927. 
 
AXEL HÖRNFELT. TH. MADISON. 
 
Bil. N:o 7, 1927. 
 
REDOGÖRELSE FÖR KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKIL 
RÄKENSKAPER OCH FÖRVALTNING FÖR ÅR 1926. 
 
Vid årets början utgjorde: 
 
Skolans tillgångar     16,305:05 
Skolans skulder     12.000:- 
    Kapitalbehållning Kronor 4,305:05 
 
Enligt Inkomsters och Utgifters Konto har skolan haft följande inkomster och utgifter: 
 
INKOMSTER: 
 
Statsbidrag      28,278:57 
Anslag av staden     18,350:- 
Terminsavgifter     8,242:- 
Räntor      233:55 
Återburet från skolköket     1:19 
     Kronor 55,105:31 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1925  694:95 
Lärares avlöningar  40,960:67 
Andra avlöningar  900:- 
Anskaffning och underhåll av  
inventarier   883:45 
Undervisningsmaterial  519:13 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar 2,152:11 
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Lokalhyra   4,500:- 
Skolbiblioteket  150:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser och trycksaker  718:15 
Porton och telefonavgifter  394:40 
Försäkringspremier  112:16 
Diverse utgifter  65:80 1,290:51  52,050:82 
Överskott till år 1927     3,054:49 
     Kronor 55,105:31 
 
Skolans ekonomiska ställning vid årets slut är enligt Utgående Balansers Konto följande: 
 
TILLGÅNGAR: 
 
Kontant i kassan     1,243:11 
Innestående statsbidrag     5,213:60 
Inventarier      5.000:- 
     Kronor 11,456:71 
 
SKULDER: 
 
Stadskassan, förskott å 1927 års anslag 2.000:- 
Checkräkning med A.-B.  
Göteborgs Bank  1,402:22   3,402:22 
Överskott till år 1927     3,054:49 
Kapitalbehållning     5.000:- 
     Kronor 11,456:71 
Lysekil den 15 februari 1927. 
 
För KOMMUNALA MELLANSKOLANS I LYSEKILS STYRELSE. 
AXEL SUNDBERG. 
ordförande 
 
  /AXEL HOLMQVIST. 
  kassaförvaltare. 
 
 
REVISIONSBERÄTTELSE. 
 
Undertecknade, utsedda att granska förestående räkenskaper, hava funnit desamma utan 
anmärkning och med fullständiga försedda, varför vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid 
omfattar. 
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Lysekil den 23 Sept. 1927. 
 
WIKTOR LINDBOM. HUGO HANSSON. 
 
Bil. N:o 8, 1927. 
 
Utgifts- och inkomststat för fattigvården i Lysekil under år 1928. 
 
Utgifter: 
 
För fattigvårdens sjukhem: 
5 110 matdagar    6,132:- 
Bränsle     400:- 
Arvode till husmodern    1,200:- 
Arvoden till två biträden med respektive kronor 600:- och 360:- 960:- 8,692:- 
Övriga utgifter: 
Underhåll av hus och inventarier   1,750:- 
Understödstagares vård, beklädnad och underhåll  19,458:- 
Hospitals- och sjukhusavgifter   7,500:- 
Förslagsanslag till pensionsavgifter   200:- 
Förslagsanslag till dispensärhemmet i Partille  200:- 
Arvode till redogöraren    1,200:- 
Arvode till tillsyningsmannen   200:- 30,508:- 
Oförutsedda utgifter     600:- 
     Kronor 39,800:- 
 
Inkomster: 
 
Beräknat landstingsbidrag    4.000:- 
Beräknade återbetalningar från enskilda och kommuner 6.000:- 10.000:- 
Uttaxering på bevillning     29,800:- 
     Kronor 39,800:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 24 november 1927; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bil. N:o 9, 1927. 
 
Utgifts- och inkomststater för Folkskoleväsendet i Lysekil under år 1928. 
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Folkskolan. 
 
Utgifter. 
 
Underhåll av fastigheter     3.000:- 
Anskaffning och underhåll av inventarier   500:- 
Lärarelöner jämte bostads- och bränsleersättning   63,388:86 
Andra avlöningar: 
Sekreterarearvode    200:- 
Vaktmästarelöner    4,700:- 4,900:- 
Undervisningsmaterial     2,500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar    4,500:- 
Brandförsäkringspremier     1,200:- 
Skolbad      500:- 
Skolbiblioteket     200:- 
Räntor å lån      3,854:97 
Amorteringar å lån     3,217:- 
Övriga utgifter: 
Annonser, trycksaker, skrivmateralier m. m.   600:- 
Telefonavgifter    230:- 
Läkareundersökning    100:- 
Lärjungepremier    300:- 1,230:- 
Oförutsedda utgifter     727:35 
     Kronor 94,719:12 
 
Inkomster: 
 
Överskott från år 1926    3,600:- 
Hyresinkomst från fyra lägenheter  1,240:- 
Hyresersättning från kommunala mellanskolan 4,500:- 
Bränsleersättning från kommunala mellanskolan 2.000:- 
Statsbidrag    38,579:12 46,319:- 49,919:12 
Uttaxering på bevillning     44,800:- 
     Kronor 94,719:12 
Fortsättningsskolan. 
 
Utgifter: 
 
Lärarelöner      6,028:- 
Undervisningsmaterial     500:- 
Skolköket      800:- 
Oförutsedda utgifter     192:- 
     Kronor 7,250:- 
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Inkomster: 
 
Överskott från år 1926    300:- 
Statsbidrag     3,820:- 4,120:- 
Uttaxering på bevillning     3,400:- 
     Kronor 7,250:- 
 
Antagna av stadsfullmäktige den 24 november 1927; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
Bil. N:o 10, 1927. 
 
Utgifts- och inkomststat för Kommunala Mellanskolan i Lysekil under år 1928. 
 
Utgifter: 
 
Anskaffning och underhåll av inventarier   600:- 
Lärares avlöning m. m.: 
Lön till en e. o. ämneslärare   2,600:- 
Ersättning till lärare för bostad och bränsle  6.000:- 
Rektors arvode    166:- 
Tim- och övningslärares arvoden   1,400:- 10,166:- 
Andra avlöningar: 
Skolläkarens arvode    200:- 
Vaktmästarelön    600:- 800:- 
Undervisningsmaterial     500:- 
Lokalhyra till folkskolan     4,500:- 
Bränsle, lyse och renhållningsartiklar: 
Ersättning till folkskolan för loakernas uppvärmning  2.000:- 
Lyse och renhållningsartiklar   200:- 2,200:- 
Skolbiblioteket     150:- 
Övriga utgifter: 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.   1.000:- 
Porton och telefonavgifter    400:- 
Brandförsäkringspremier    100:- 1,500:- 
Oförutsedda utgifter     484:- 
     Kronor 20,900:- 
 
Inkomster: 
 
Överskott från år 1926    3.000:- 
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Terminsavgifter    5,500:- 8,500:- 
Uttaxering på bevillning     12,400:- 
     Kronor 20,900:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 24 november 1927; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bil. N:o 12, 1927. 
 
Utgifts- och inkomststat  
FÖR LYSEKILS STAD UNDER ÅR 1928. 
 
INKOMSTER: 
 
A. Sundhetsvården: 
 
Köttbesiktningsbyråns inkomster    2,500:- 
 
B. Allmänna byggnader och platser: 
 
1. Automobilskattemedel    5.000:- 
2. Hyror,  stadsparkens restaurant  2.000:- 
 Våning i tullhuset  1.000:- 
 Murrayska villan  500:- 3,500:- 
3. Tomt- och bergarrenden    12,500:- 
4. Vattenavgifter    6,500:- 27,500:- 
 
C. Verk- och inrättningar: 
 
Hamninrättningens andel i löner, polisbevakning m. m.   4,400:- 
 
D. Skatter och liknande avgifter: 
 
1. Stadsutskylder, se sista sidan 
2. Progressivskattens kommunandel   13.000:- 
3, Nöjesskatt     7,500:- 
4. Bevillningsavgifter för utländska artister  100:- 
5. Hundskatt     500:- 21,100:- 
 
E. Övriga inkomster: 
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1. Brännvinsmedel    12,360:- 
2. Bötesmedel    100:- 
3. Bidrag från elektricitetsverket   36.000:- 
4. Bidrag från pilsnerdricksutskänkningsaktiebolaget  
till följande ändamål: 
 Nytt försörjningshem  10.000:- 
 Idrottsplats åstadkommande 2.000:- 
   Transport 12.000:- 48,460:- 55,500:- 
 
   Transport 12.000:- 48,460:- 55,500:- 
Planteringar    1.000:- 
Bad    2.000:- 
Föreläsningsföreningen och folkbiblioteket 1,500:- 
Tekniska aftonskolan   500:- 
Premier i folk- och fortsättningsskolan  300:- 17,300:- 65,760:- 
    Summa inkomster kronor 121,260:- 
 
UTGIFTER: 
 
Underskott från år 1926     19,500:- 
 
I A. Fattigvården: 
 
Stat enl.  Bil. N:o 8     29,800:- 
 
I B. Nykterhetsnämnden: 
 
På grund av reservering upptages ej anslag. 
 
II. Sundhetsvården: 
 
Löner, pensioner och arvoden: 
 
Förste stadsläkarens lön   1,950:- 
Andre stadsläkarens lön   1,300:- 
Hälsovårdstillsyningsmannens lön och  
beklädnadsersättning   3,500:- 
Semesterbidrag åt densamme, förslagsvis 200:- 
Bidrag till distriktsbarnmorskans lön  1,050:- 
Semesterbidrag åt distriktsbarnmorskan  100:- 
Pensioner till två barnmorskor  1.000:- 
Arvode till hälsovårdsnämndens sekreterare 250:- 
Arvoden vid sundhetssyn   200:- 
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Veterinärarvode   120:- 9,720:- 
 
Övriga utgifter: 
 
Annonser, trycksaker, skrivmaterialier m. m.  150:- 
Förste stadsläkarens telefon  160:- 
Distriktsbarnmorskans telefon  70:- 
Förbrukningsartiklar för distriktsbarnmorskan,  
förslagsvis    150:- 
Desinfektioner, förslagsvis   300:- 
Folkbladet, anslag för sommarbad 650:- 
Anslag för vinterbad  1.000:- 1,650:- 
  Transport  2,480:- 9,720:- 49,300:- 
 
  Transport  2,480:- 9,720:- 49,300:- 
 
Hyresbidrag till landstingets  
sjukupptagningsanstalt  350:- 
Bidrag till dispensärverksamheten 420:- 770:- 3,250:- 
Oförutsedda utgifter    330:- 
     13,300:- 
Köttbesiktningsbyråns utgifter   600:- 13,900:- 
 
III. A. Undervisningen: 
 
a. Folkskolans stat enl. Bil. N:o 9.   44,800:- 
b. Fortsättningsskolans stat enl. Bil. N:o 9.  3,400:- 
c. Kommunala mellanskolans stat enl. Bil. N:o 10  12,400:- 
d. Anslag till föreläsningsföreningen och  
folkbiblioteket, resp. 600:- o. 900:-   1,500:- 
e. Anslag till tekniska aftonskolan   500:- 62,600:- 
 
III. B. Barnavårdsnämnden: 
 
Stat enl. Bil. N:o 11     5,600:- 
 
IV. Allmänna byggnader och platser: 
 
A. Utgifter direkt under denna huvudrubrik: 
 
Underhåll av hus och inventarier m. fl. utgifter 8.000:- 
Fastighetsregister, uppläggande 800:- 
 förande  250:- 1,050:- 
inköp av stenkross   5.000:- 14,050:- 
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B. Gatuarbeten: 
 
Underhåll     5.000:- 
 
C. Parkstyrelsen, anslag till planteringar   2,750:- 
D. Gatubelysningen, inkl. material   2,500:- 
E. Gatubevattningen    1.000:- 
   Transport  25,300:- 131,400:- 
 
   Transport  25,300:- 131,400:- 
 
F. Renhållningen: 
 
Entreprenörens arvode  8.000:- 
Gaturenhållningen  1,500:- 
Föreståndarens kontanta lön 600:- 
Underhåll av stationen och kärlen 870:- 
Bränsle och lyse  450:- 
Brandförsäkringspremier  30:- 
0förutsedda utgifter  1,500:-  12,500:- 
 
G. Vattenledningar: 
 
Underhåll av ledningar med  
tillhörande byggnader  7,500:- 
Fördämning vid stora vattendammen 10,800:- 
Stigbergsgatan  750:- 
Sekreterararvode  250:-  19,300:- 
 
H. Avloppsledningar: 
 
Underhåll, spolning och rengörning   5.000:- 
 
I. Brandväsendet   
 
Arvode till brandchefen  700:- 
Beklädnadsersättning till densamme 100:- 
Arvode till vice brandchefen 100:- 
Beklädnadsersättning  100:- 
Bandmästarens lön och  
beklädnadsersättning  3,250:- 
ersättning till 20 brandmän jämte 2  
förmansarvoden, förslagsvis 4.000:- 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 161 
 

Beklädnad och utrustning av  
brandmännen  400:- 
Skorstensfejarens lön  800:- 
Brandsynearvoden  250:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Körövningar och underhåll av  
brandbilen   500:- 
Försäkring av brandbilen  544:- 
Bensin, smörjoljor, kol, ved m. m. 400:- 
Uppvärmning av brandstationen 200:- 
  Transport 11,744:-  62,100:- 131,400:- 
 
 
  Transport 11,744:-  62,100:- 131,400:- 
Belysning   100:- 
Annonser, telefonavgifter, porton m. m.  300:- 
Bidrag till underhåll av 3 hästar 100:- 
Nyanskaffning och underhåll av  
brandtelegraf och brandtelefoner 600:- 
oförutsedda utgifter  306:-  13,150:- 
 
J. Övriga behov: 
 
Lön till arbetsförmannen  3,300:- 
Arvode för tillsyn å Grötö  450:- 
Arbetsförmannens telefon  70:- 
Utgifter för Murrayska villan 500:- 
Brandförsäkringspremier  800:-  5,120:- 
 
K. Reserverade medel: 
 
För försörjningshem  10.000:- 
För idrottsplats  2.000:-  12.000:- 92,370:- 
 
V. Verk och inrättningar: 
 
A. Magistraten och rådhusrätten: 
 
Borgmästarens och tjänstgörings- 
penningar 4.000:-, personligt  
lönetillägg 3,500:-  7,500:- 
Bidrag till skrivbiträde å  
borgmästarexpeditionen  1.000:- 
2 rådmanslöner 1,500:- och 500:- 2.000:- 
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Extra rådmannens lön  200:- 
Stadsfiskalens lön och tjänstgörings- 
penningar 1,500:-, personligt  
lönetillägg 1,200:-  2,700:- 
Stadsvaktmästarens lön  1.000:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmateralier m. m.   1,500:- 
Telefonavgifter  200:-  16,100:- 
  Transport   16,100:- 223,770:- 
 
  Transport   16,100:- 223,770:- 
 
B. Stadsfullmäktiges och nämnders expedition: 
 
Lön till stadsfullmäktiges sekreterare 1,200:- 
Lön till stadskamreraren, stadskassören  
och drätselkammaren sekreterare 5,500:- 
Lön till biträde å drätselkammaren 1,200:- 
Stadsingenjörens lön  6,500:- 
Annonser och trycksaker, förslagsvis 3.000:- 
Skrivmateralier för stadsfullmäktige  
och drätselkammaren  400:- 
Rit- och skrivmaterialier för  
stadsingenjörskontoret  400:- 
Porton, förslagsvis  200:- 
Drätselkammarens telefoner 300:- 
Stadsingenjörens telefon  200:- 
Telefonsamtal  100:- 
Avgift för utsträckt telefontid 350:- 
Städning av stadsingenjörskontoret 180:- 
Avgift till Svenska Stadsförbundet 252:- 
Svenska Stadsförbundets tidskrift 312:-  20,094:- 
 
C. Polisväsendet: 
 
Löner, ålderstillägg och beklädnads- 
ersättning åt 5 ordinarie konstaplar 17,250:- 
Lön och beklädnadsersättning åt en  
extra konstapel  2.000:- 
Extra tjänstgöring  400:- 
Medicin   200:- 
Städning   600:- 
Bränsle och lyse  500:- 
Annonser, trycksaker,  
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skrivmaterialier m. m.   265:- 
Telefonavgifter  300:- 
Rannsakningsfångars underhåll  
och transport   200:-  21,715:- 
 
D. Uppbördsverket: 
 
Stadsfogdens och kronouppbörds- 
kassörens lön 1,200:- personligt  
lönetillägg 1.000:-  2,200:- 
  Transport 2,200:-  57,909:- 223,770:- 
 
  Transport 2,200:-  57,909:- 223.770:- 
 
Bötes- och skatteexekutirs lön 1,500:- 
Arvoden till mantalsskrivningsombud  
och för upprättandet av pensionslängd 100:- 
Arvoden till taxeringsnämndens  
ledamöter samt utgifter för  
kronouppbörden  400:- 
Ersättning till stadsfogden för kontor 500:- 
Annonser, trycksaker,  
skrivmateralier m. m.   700:- 
Stadsfogdens telefon  100:-  5,500:- 
 
E. Övriga behov: 
 
Hyra för rådhuslokalerna  4.000:- 
Uppvärmning av d:o, förslagsvis 600:- 
Städning av d:o  600:- 
Lyse för d:o   200:-  5,400:- 
Krono- m. fl. utskylder  1,200:- 
 
Olycksfallsförsäkring för hos  
staden anställda  1,800:- 
Anslag till skyttegillet  
(att utgå av hundskattemedel) 250:- 
Anslag till arbets- 
förmedlingen 100:- 350:- 
Allmänna pensions- 
försäkringen: 
Arvode till pensions- 
nämndens ordförande 500:- 
Annonser, trycksaker,  
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skrivmaterialier m. m.  
för pensionsnämnden 100:- 
Utlägg för oguldna  
Grundavgifter 1,500:- 
Bidrag till pensionstillägg 3,600:- 5,700:-  14,450:- 77,859:- 
 
VI. Avskrivning å egentliga kommunalutskylder: 
 
Beräknat belopp för året     30.000:- 
 
VII. Räntor å lån: 
 
1905 års obligationslån    12,900:- 
1911 års obligationslån    28,550:- 
   Transport  41,450:- 331,629:- 
 
   Transport  41,450:- 331,629:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  8.000:-  
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank   1,300:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket   250:- 
Checkräkning med Aktiebolaget Göteborgs Bank  1,500:- 52,500:- 
 
VIII. Amorteringar å lån: 
 
1911 års obligationslån    19.000:- 
1922 års amorteringslån i Lysekils Sparbank  5.000:- 
Tillfälligt lån i Lysekils Sparbank   5.000:- 
Tillfälligt lån hos elektricitetsverket   5.000:- 34.000:- 
 
IX. Oförutsedda utgifter     8,531:- 
    Summa utgifter kronor 426,660:- 
Då härifrån avgår beräknad inkomst    121,260:- 
Utgör bristen sålunda   kronor  305,400:- 
 
Härtill kommer: 
 
X. Kyrkan: 
 
Av kyrkostämman beslutad uttaxering    40,400:- 
    Alltså total brist kronor 345,800:- 
 
Bristen täckes på följande sätt: 
 
Uttaxering av 9 kronor och 50 öre per bevillningskrona (= 100 kronors  
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bevillningspliktig inkomst); och då bevillningen av fastighet och inkomst,  
efter avdrag av vad på staden själv belöper, utgör kronor 36,400:- uppstår  
härigenom ett belopp av      345.800:- 
     Kronor 345.800:- 
 
För den särskilda förvaltningen av stadens fastigheter upprättas följande 
 
UTGIFTS- OCH INKOMSTFÖRSLAG.  
 
INKOMSTER: 
 
Tomtförsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 
 
UTGIFTER: 
 
1928 års amortering å 1905 års obligationslån  Kronor 14.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 14 december 1927; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
 
Utgifts- och inkomststat  
 
FÖR HAMNINRÄTTNINGEN I LYSEKIL UNDER ÅR 1928. 
 
INKOMSTER: 
 
Beräknad hamnuppbörd    Kronor 38.000:- 
 
UTGIFTER: 
 
Löner och arvoden: 
 
Hamnkaptenens lön  3.000:- 
Hamnlotsens lön  1,200:- 
F. d. hamnlotsens Pihls lön  150:- 
F. d. hamnlotsen Pihls tillsyningsarvode 50:- 
Ordförandens räkenskapsarvode 200:- 
Sekreterarens arvode  200:- 
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Uppbördsprovisioner, förslagsvis 2,200:-   7.000:- 
 
Underhåll m .m.: 
 
Bojar och förtöjningar  1,100:- 
Bryggor och kajer  11,300:- 
Hamnkontorets eldning  100:-   12,500:- 
 
Till Stadskassan: 
 
Bidrag till polisbevakningen 2,700:- 
Bidrag till stadsingenjörens lön 1,500:- 
Bidrag till renhållningen  200:-   4,400:- 
Hamnbelysningen     6,500:- 
 
Räntor och amorteringar: 
 
Kreditivavgift  250:- 
Kreditivränta   650:- 
Amortering å lån i Lysekils sparbank 3,850:- 
Ränta därå   2,850:-   7,600:- 
     Kronor 38.000:- 
 
Antagen av stadsfullmäktige den 14 december 1927; betygas 
 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Bil. N:o 13, 1927. 
 
Följande ärenden hos stadsfullmäktige äro vid 1927 års slut oavgjorda: 
 
1918 Fabr. 5, § 25. Ärendet rörande Slättens införlivning med staden, överlämnat till en 
delegation bestående av Herrar Borgmästaren Axel Sundberg, Aug. Mattsson, C. G. Tinggren, 
Gust. A. Löfgren och Stadsingenjören Sven H. Lundgren. 
1924 Febr. 7, § 31. Frågan om adressnumrerings införande, överlämnad till 
byggnadsnämnden. 
1924 Aug. 27, § 107. Museifrågan, remiss parkstyrelsen. 
1927 Nov. 24, § 138. Herr Källéns motion med hänsyn till arvoden åt ledamöterna i 
Pilsnerdricksutskänkningsaktiebolagets styrelse, bordlagd. 
1927 Dec. 14, § 165. Frågan om plats för nytt försörjningshem m. m. bordlagd i avvaktan på 
genom fattigvårdsstyrelsens försorg av arkitekt verkställd utredning över de trenne senast 
föreslagna tomternas lämplighet för ändamålet. 
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1927 Dec. 14, § 172. Motion av Herr Lüsch om utredning rörande åstadkommandet av 
förbättrade kommunikationer för staden. 
Lysekil den 31 december 1927. 
FRITZ LÜSCH. 
 /AXEL HOLMQVIST. 
 
 
Förteckning å årets numrerade bilagor. 
 
N:o 1. Förteckning över ledamöter och suppleanter i stadens nämnder och styrelser under år 
1927. 
 
N:o 2. Hamnstyrelsens förvaltnings- och revisionsberättelse. 
 
N:o 3. Drätselkammarens förvaltnings- och revisionsberättelser. 
 
N:o 4. Fattigvårdsstyrelsens revisionsberättelse. 
 
N:o 5. Elektricitetsverkets styrelse- och revisionsberättelser. 
 
N:o 6. Folkskolans, fortsättningsskolans, skolbibliotekets och Pretelius understödsfonds 
förvaltnings- och revisionsberättelser. 
 
N:o 7. Kommunala mellanskolans förvaltnings- och revisionsberättelser. 
 
N:o 8. Fattigvårdens utgifts- och inkomststat. 
 
N:o 9. Folkskoleväsendets utgifts- och inkomststater. 
 
N:o 10. Kommunala mellanskolans utgifts- och inkomststat. 
 
N:o 11. Barnavårdsnämndens utgifts- och inkomststat. 
 
N:o 12. Staden och dess hamninrättnings utgifts- och inkomstater. 
 
N:o 13. Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktig vid 1927 års slut. 
 
 
REGISTER 1927. 
 
Anslag: Badstrands i Bansvik ordnande 75. 
 Fastighetsregister 83. 
 Representation vid Svenska Stadsförbundets kongress 84. 
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 Medlemskap i Svenska Stadsförbundet 128. 
 Prenumeration å Svenska Stadsförbundets tidskrift 129. 
 Vinterbadets öppethållande 127. 
 Föreläsningsföreningen 152. 
 Folkbiblioteket 152. 
 Skyttegillet 153. 
 Norra Kvarngatans vatten- och avloppsledningar 166. 
 Stigbergsgatans vattenledning 169. 
 Stenkross 170. 
 Arbetsförman Hellbys gratifikation 171. 
Avsägelser: Ledamotskap i stadsfullmäktige 41. 
 Ledamotskap i arbetslöshets- och hjälpkommittén 18. 
Arbetsförmannens ansökan om löneökning 171. 
Avslutningstal 174. 
 
Barnavårdsnämnden, revisionsberättelse, 67, utgiftsstat. 
Brandväsendet, eldsläckningshjälp till Slätten, 33, 59, utgiftsstat, 158. 
Busslinjer, Lysekil – Skalhamn, Lysekil – Sjöbol, 35. 
Brännvinsförsäljning, Systemaktiebolaget koncession, 64, 162. 
Badstrands i Bansvik ordnande 71, 75. Badhusets öppethållande 127. 
Budgeters uppgörande, sparsamhet, 88. 
Byggnadsbestämmelser, förslag till ändring, 14, 30, 58. 
Bränsleförnöderheters inköp 135. 
 
Drätselkammaren, förvaltnings- och revisionsberättelser, 85. 
 
Elektricitetsverket, förvaltnings- och revisionsberättelser, 87. 
 
Fastighetsregister, tillsyn över, 66, registerförares förordnande, 8, anslag till regisrerförare, 
83. 
Fattigvården, plats för nytt försörjningshem, 77, 96, 150, 165, revisionsberättelse, 86, utgifts- 
och inkomststat. 
Folkskolan, förvaltnings- och revisionsberättelser, 131, utgifts- och inkomststat, 155. 
Fortsättningsskolan, förvaltnings- och revisionsberättelser, 131, utgifts- och inkomststat, 155. 
Folkbiblioteket, revisionsberättelse, 50, anslag, 152. 
Föreläsningsföreningen, revisionsberättelse, 50 anslag 152. 
 
Gator: Norra Kvarngatan, vatten och avloppsledningar, 166, Stigbergsgatan, 

vattenledning, 169. 
Göteborgs Handelsbank, A.-B., hamninrättningens kreditivlån, 159. 
Grundavgifter till pensionsväsendet, uppbörd av, 47, 110. 
 
Hamninrättningen:  Packhusområden 34, 70. Hamnavgifter 53, 108,  

Utgifts och inkomststat 173. 



 1927 Lysekils Stadsfullmäktige 

 

© Kerstin Jungebro Sällskapet Strömstierna Sida 169 
 

  Kreditivlån hos A.-B. Göteborgs Handelsbank 159. 
Hellby, arbetsförman, gratifikation, 171. 
 
Järnvägsstyrelsen, Kungl., skrivelse om förbättrade tågförbindelser, 54, 90. 
 
Kommunala arkiv 134. 
Kommunala mellanskolan, förvaltnings- och revisionsberättelser, 132, villkor för 
statsövertagande, 133. Utgifts- och inkomststat, 156. 
Kommunikationer, busslinjer, 35, utredning, 172. 
Köttbesiktningsbyrån, inkomster, 158. 
 
Lysekils Pilsnerdricksutskänkningsbolag A.-B., vinstfördelning, 32, 139. 
Lysekils Järnvägsaktiebolag, personaluppsägning, 19. Stämmor, instruktion för ombudet, 82, 
91. 
Lån, Lysekils Sparbank, 126, A.-B. Göteborgs Handelsbank, 159. 
 
”Maria Murrays minne”, stiftelsen, villans användning för hydrografisk-biologisk station, 60, 
160. 
Motioner:  Herrar Brännberg, Foss och Ekblad, badstrands i Bansvik ordnande 71, 75. 
 Herr Lüsch, utredning om förbättrade kommunikationer 172. 
 Herr Foss, om gemensamma bränsleinköp 135. 
Nykterhetsnämnden, revisionsberättelse, 49, årsredogörelse, 69, reserverat anslag, 151. 
 
Ordningsföreskrift, rusdryckers och pilnserdrickas förtäring å allmänna platser, 161. 
Oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige, förteckning, 39. 
 
Packhusområden för hamnen 34, 70. 
Parkstyrelsen, revisionsberättelse, 38, utgiftsstat, 158. 
Pilsnerdricka, ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser, 161. 
Pilnserdricksutskänkningsaktiebolaget, vinstmedelsfördelning, 32, 139. 
Pensionsavgifter, uppbörd av, 47, 110. 
Polisväsendet, konstaplarnas löneförmåner, besvär 31, utgiftsstat, 158. 
Prenumerationer: Svenska Stadsförbundets tidskrift 129, Post- och Inrikes Tidningar 130. 
Postförbindelsers förbättrande 54, 90. 
 
Rusdrycker, ordningsföreskrift mot förtäring å allmänna platser, 161. 
Renhållningen, lån, 126, utgiftsstat, 158. 
 
Sparsamhet vid budgeters uppgörande 88. 
Skyttegillet, revisionsberättelse, 68, anslag 153. 
Slätten, eldsläckningshjälp, 33, 59. 
Stadens utgifts- och inkomststat 173. 
Stadsfullmäktige: Förteckning över ledamöter 2. Avsägelse av ledamotskap 41. Ny ledamot 
42, Förteckning över oavgjorda ärenden 39. Avslutningstal 174. 
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Stenkross, inköp, 170. 
Stadsplanen och byggnadsbestämmelserna, ändringsförslag, 14, 30, 58. 
Stadsexekutorstjänstens återbesättande och instruktion för densamma 98. 
Stadsvaktmästaretjänstens återbesättande och instruktion för densamma 98. 
Systemaktiebolaget, koncession, 64, 162. 
Sundhetsvården, utgiftsstat, 158. 
Svenska Stadsförbundet: Representation vid kongress 84. Medlemsavgift å tidskrift 129. 
Sveriges pomologiska förenings skrivelse om handel med utländska trädgårdsprodukter 40. 
 
Tekniska aftonskolan, revisionsberättelse, 51, verksamhetsberättelse, 109. 
Telegrafverkets skrivelse om ledningars framdragande 52. 
Tågförbindelses förbättrande 54, 90. 
Trädgårdsprodukter, utländska, handel med, 40. 
Tomtförsäljningar: Oscar Ödman, 14, 30. I, Knutsson, 15. Rick. Berglund, Helena 
Hallenbergs stärbhus 16. Johan Forsell 36. Karl Andersson 37. Karin Cornér-Cornelis 61. 
Adolf Karlsson 62. Robert Olsson. Johan Backman 79. Gust. Cornér-Cornelius 80. A. M. 
Andersson 81. Paulina Larsson 99. Axel Färnlöf 100. Albert Söderberg 101. Johan Sahlin 
102. Lysekils Diakonistiftelse 103. G. Sundström 104. Hildur Johansson 105. Gustaf 
Jakobsson 106. Gustav Adolf Mårtensson 107. Verner Hernström 119. H. T. Christenson 120. 
Leonarda Norrman 121, Carl Josefsson 122, 148. Olof Bergqvist 123. Astrid Andersson 124, 
Otto Tingdahl 125, J. A. Winge 141. J. F. Andersson 142. Alb. S. Andersson 143. J. F. Olsson 
144. Helge Mattsson 145. Helena Gustafsson 146. Eskil Kihlberg 147. Anders och Hans 
Andersson 149. Therese Lundin 167. Patrik Öhnberg 168. 
 
Utskänkning av pilsnerdricka, Hilma Lycke, 65, Rich. Björsell 89. 
Utgifts- och inkomststater: Fattigvården 154. Folkskolan 155. Fortsättningsskolan 155. 
Kommunala mellanskolan 156. Barnavårdsnämnden 157. Renhållningen 158. Brandväsendet 
158. Vatten- och avloppsledningar 158. Sundhetsvården 158. Polisväsendet 158. 
Parkstyrelsen 158. Staden 173. Hamninrättningen 173. 
 
Vatten- och avloppsledningar: Igenfyllnad av lilla vattendammen och ny fördämning för stora 
76, 97. Norra Kvarngatan 166. Stigbergsgatan 169. Utgiftsstat 158. 
Vattenklosetter, Herman Fleming, 48, Ernst Sahlén, 48, Arnold Ohlsson 63, A. & R. 
Christensson, 117, Hulda Korneliusson, 118. Gust. Cornér-Cornelius, 140. 
 
Varmbadhusets öppethållande, anslag 127. 
Val: Stadsfullmäktige: ordförande 4, vice ordförande 5. Valkommittén: ledamöter 8, 
ordförande 8. Drätselkammaren: ordförande och vice ordförande 9. Hamnstyrelsen: 
ordförande och vice ordförande 10. Folkskolestyrelsen: ordförande och vice ordförande 11. 
Vattenstyrelsen: ordförande och vice ordförande 12. Brandstyrelsen: ordförande och vice 
ordförande 13. Byggnadsnämnden: ordförande och vice ordförande 23. Elektricitetsverkets 
styrelse: ordförande och vice ordförande 24, ledamot 116. Renhållningsstyrelsen: ordförande 
och vice ordförande 25. Parkstyrelsen: ordförande och vice ordförande 26, Polisnämnden: 
ordförande och vice ordförande 27, suppleanter 46. Handels- och sjöfartsnämnden: 
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ordförande och vice ordförande 28. Kommunala mellanskolans styrelse: ordförande och vice 
ordförande 29. Arbetslöshets- och hjälpkommittén: ledamot 22. Extra rådman 95. 
Fastighetstaxeringsnämnd: ledamöter och suppleanter 115. Budgetberedningen 113. 
Mantalsskrivningsombud 114. Kommunala befattningar 138. 
 
./ 
 
2013-09-23, 04:30.  KJ. 
 
Justeringar och kompletteringar mm av Per Stenros: 
2013-09-30 Justerat kr, kvm, pr till kronor, kvadratmeter, per. 
2019-05-07 Kompletterat förnamn och rättat några stavfel. 
2020-01-27 Kopierat utdrag ur protokollet rörande ”järnväg” till LyJ 1913-2013. 
2020-08-01 Ändrat ”ingeniör” till ”ingenjör”. 
 
./ 
 


